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APPLICATION FOR
COMMUTATION OF SENTENCE

Complete this application to request a commutation of sentence from the Governor. A commutation is a reduction or elimination
of a sentence. If granted, this application will become a public record, however specific personal information will be redacted

(hidden) before it is made available to the public.

APPLICANT INFORMATION

Name: _Joe Hunt Date of Birth: 10/26/59  Inmate ID: D61863
Address: CHCF, PO Box 31960, Stockton, CA 95213 Facility: California Health Care Facility
1. Conviction Summary:

Attach additional pages if necessary.

List all prior convictions, including any in other states or countries.

Offense(s): Date of offense(s): County of conviction(s): Sentence(s):
PC 187, Murder 6/6/84 Los Angeles LWOP
PC 190.2(a)(17), Spec. Circ. Robbery " " !
PC 211 Robbery " " Stayed
2. Briefly describe the circumstances of the crime(s) for which you are requesting a commutation (attach additional
pages as necessary):
See attached.
3. Explain why you are requesting a commutation (attach additional pages as necessary}):
See attached.
4, Provide a brief statement explaining why you should be granted a commutation (attach additional pages if necessary):
See attached.

5. If you have paid any money or given any gift to anyone to assist in the preparation of this application, fist their name,

address, and amount paid or given (required by Penal Code section 4807.2):

Charles F.A. Carbone (CA SBN 206536), Law Office of Charles Carbone, PO Box 2809, San Francisco, CA 94126; $7,000

Rev. 09/25/2013
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STATEMENT OF NOTICE TO DISTRICT ATTORNEY AND DECLARATION UNDER PENALTY OF PERJURY

This application may be submitted to the Board of Parole Hearings for investigation and recommendation pursuant to Penal
Code section 4812. This application may also be submitted to law enforcement or other agencies for investigation or recommendation.

Penal Code sections 4804 and 4805 require that you give the District Attorney in the county of conviction written notice of your
intention to apply for a commutation. You must complete the Notice of Intent to Apply for Executive Clemency (attached) and mail it to

the District Attorney before submitting this application to the Governor’s Office.

A Joseph "Joe" Hunt . declare under penalty of perjury under the laws of the State of California that |
{Print Full Name)
have served the District Attorney of the County of Los Angeles with notice of my intent to apply for a

(Name of County*)
commutation.

| further declare under penalty of perjury under the laws of the State of California that the information | have provided on this
application is true and correct. | understand that any omission or misstatement of facts may result in the denial of the application and

the filing of perjury charges against me.

. ) o~ —— )
s ;é ) o
5.‘ //?M/é/\“ 'y / /’/2/5’/2,;; {j;
\ﬁt)/ﬁlicant's Signature Date

*If Applicable, List Additional Counties Here (Send Notice of Intent to Apply for Executive Clemency to All Counties Listed)

Rev. 09/25/2013
Application for Commutation of Sentence, Page 2



NOTICE OF INTENT TO APPLY FOR EXECUTIVE CLEMENCY

This notice is required by Penal Code sections 4804 and 4805.

To the District Attorney of __Los Angeles County: Please take notice that |, Joseph "Joe" Hunt ,

was convicted of the crime of _ Murder, PC 187; Spec. Circ. Robbery, PC 190.2(a)(17); Robbery, PC 211 ,

committed in _Los Angeles County, California, on the date of _6/6/84

i will submit this application to the Governor of the State of California.

/] ] , ~ {0
P L«w d{;’,& %w&/ e /2,’3, H }f \’fﬁ/

/ [} Applicant’s Signature Date

DISTRICT ATTORNEY ACKNOWLEDGEMENT
This section to be completed by the District Attorney only.

l, , District Attorney of the County of ,

do hereby acknowledge receipt of notice from ,

that he/she intends to apply to the Governor of the State of California for a commutation of sentence.

Signed

Date

District Attorney: Please Return this Notice to the Governor’s Office, Attn: Legal Affairs, State Capitol, Sacramento, CA 95814.

Rev. 09/25/2013
Notice of Intention to Apply for Commutation of Sentence
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STATE OF CALIFORNIA
OFFICE OF THE GOVERNOR

THE HONORABLE EDMUND G. BROWN, JR.

In re JOSEPH HUNT, APPLICATION FOR COMMUTATION OF
SENTENCE

L INTRODUCTION

Joseph Hunt is not defined by his crimes. Thirty-three years later, he is a different
person: a chapel assistant and law clerk, a friend, a philanthropist, a voice for tolerance and
nonviolence among his peers, a spiritual seeker, and a positive impact on his community.
Hunt urges the Governor to look past the notoriety of his crimes, committed when he was
24 years old, to the person he has become.
/1
//
//

I




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25
26
27
28

IL. CRIMINAL CONVICTION AND PROCEDRUAL HISTORY?

The facts of Hunt’s case are complex, and the procedural history perhaps more so. In
short however, in the early 1980’s, Hunt formed and led a group that came to be known as
the “Billionaire Boys Club” (BBC). The group’s purpose was to invest in commodities,
technology, and arbitrage. Initially appearing to prosper, the BBC attracted investors, but it
eventually lost the bulk of its investments in the commodities market. With high overhead,
lavish personal spending, and little income, the BBC was essentially a pyramid scheme.

Of obvious relevance, Ronald Levin was the victim in Hunt's life crime. Levin
persuaded Hunt and the BBC that he was a wealthy individual with money to invest. To the
contrary, though, Levin was a con man who perpetrated an elaborate hoax on Hunt and the
BBC. The profits Hunt earned from Levin’s investment, had they been real, would have kept
the BBC going, at least temporarily; but without Levin’s money, the BBC was crumbling.

With his ire and distress over the hoax as motive, Hunt was convicted of murdering
Levin on June 6, 1984, with the aid of James Pittman. Levin's body was never found. Hunt's
longtime friend and fellow BBC member, Dean Karny testified, in exchange for immunity
from prosecution, that Hunt disclosed the plot to kill Levin and confessed to Levin’'s murder.
Hunt was convicted by jury of first degree murder with a robbery special circumstance and

sentenced to life in prison without the possibility of parole (LWOP).

1

1 The facts are drawn primarily from the California Court of Appeal and Los Angeles
Superior Court denials of Hunt’s habeas petitionin Inre Hunt, case nos. B110428 (Jan. 15,
1998) (Cal. Ct. App. 2d Dist.) and A040435 (July 12, 1996) (Cal. Sup. Court, L.A. County).
These decisions, in addition to the Ninth Circuit Court of Appeals’ recent denial of the
petition in Hunt v. Virga, case no. 13-56207 on June 10, 2016, are attached as Exhibit A.
Hunt's conviction was affirmed on direct appeal in People v. Hunt, case no. B029402

(November 23, 1993) (Cal. Ct. App. 2d Dist.) [unpub.].
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The California Court of Appeal affirmed Hunt’s conviction in People v. Hunt (Nov. 23,
1993) B029402 [nonpub. opn.], and later denied his habeas petition in In re Hunt, case no.
B110428 (Jan. 15,1998). The Los Angeles Superior Court previously denied the petition in
case no. A040435 on July 12, 1996 following an evidentiary hearing. The United States
District Court for the Central District of California denied Hunt’s habeas petition in Hunt v.
Virga, case no. 98-cv-05280 on February 1, 2013. The Ninth Circuit Court of Appeal denied

the petition in case no. 13-56207 on June 10, 2016.

[Il. REHABILITATION

A. In-Custody Conduct and Programming

Hunt has an exceptional record of in-custody conduct and programming. He devotes
himself to community service inside and outside the institution; he is a founder, facilitator
and member of self-help programs; a mentor, an advocate for prisoners; and a long-term
employee of both the prison law library and the prison chapel. Chronos and letters from
correctional officers and staff evidence the depth of Hunt's commitment to pro-social
activities, his contribution to the community, and how this work enabled his rehabilitation.

One of Hunt's enduring achievements was the development of the Men’s Group at
CSP-Sacramento.2 Hunt helped found and lead the program, hosted hundreds of group
meetings, and served as an elder in the Circle. 3 As Chaplain William Goeke wrote of Hunt:

"His is a voice of healing and compassion. The other men look to him for direction

and encouragement.”*

//

2 See, generally, Ex. B (Chronos, Letters & Certificates from CDCR Officers and Staff) at 1-4.

3]d. at 1.
4 Id. (emphasis added).
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Both Chaplain Goeke and Chaplain Dennis Merino, who worked closely with Hunt
over 20 years in the Catholic Chapel at CSP-Sacramento, offer high praise of his work ethic
and commitment to service. Chaplain Goeke describes how the thousands of hours Hunt
devoted to training equipped him to become like a deacon or junior minister, leading Men’s
Group, meditation groups, Christian programs, and generally being of service to prisoners in
need of spiritual counsel.®

Chaplain Merino, speaking of Hunt's service to the Catholic chapel and journey of
self-discovery in light of the Chaplain’s own hesitation about working with prisoners,
declares: “Joseph Hunt made my ministry and work in prison worthwhile.”® He adds:

[ found him to be an asset to the Catholic Program and to myself. He fulfilled

his duties with commitment and integrity. 1 had complete confidence in him.

[ also was able to observe him interact with other prisoners on the yard. He

always made himself available to their needs. He has been a model prisoner

for many years. He exuded a non-threatening personality to everyone.”

Chaplain Merino also describes the transformational nature of the Inside Circle Men'’s
Group, of which Hunt was an integral part, requiring personal responsibility, maturity, and a
willingness to change. Chaplain Merino notes that for the 40 inmates who paroled from this
group, the recidivism rate is less than 1%.8

Similarly, Correctional Officer M. Saesee at Pleasant Valley State Prison (PVSP), who
had regular contact with Hunt as Floor Officer in Hunt’s building (in addition to 15 years’
experience as a Correctional Officer), wrote of Hunt:

My overall experience, and these assignments at PVSP, have put meina

position to have access to information bearing on Hunt’s conduct and
affiliations, and has given me an opportunity to observe Hunt’s daily conduct.

5 Ex. B (Chronos, Letters & Certificates from CDCR Officers and Staff) at 1.
6 Id. at 2 (emphasis added).

71d.
8 Jd. For additional evidence of the positive impact of the Men’s Group, see Ex. C (Support

Letters from CDCR Inmates) at 1, 4, 10.
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In my opinion, Hunt has no inclinations to re-offend. All of his activities
appear directed towards positive goals. He has a reputation for helping
others in ways consistent with institutional policies. I would place him
solidly in the top one present as far as suitability for reintegration with
society. He has a calm and affable bearing, responds to orders without
hesitation, and exhibits absolutely no interest in drugs, pruno, or affiliations
that are associated with prison violence.?

Hunt's work in the law library is likewise noteworthy. His supervisor at PVSP,
Senior Librarian D. Brunk, wrote that Hunt went “above and beyond” as law library clerk,
performing the duties usually divided among three clerk positions.!® “His organization
skills and knowledge of pertinent legal matters was most helpful to his fellow inmates.”!

In addition to his work inside the law library, Hunt has aided numerous prisoners in
filing habeas petitions, lawsuits, and inmate appeals. This effort, as well as Hunt’s
mentorship in yoga and meditation, and his genuine friendship with other prisoners, is

reflected in the numerous letters from inmates in support of his commutation.!? These

letters are testaments to Hunt’s rehabilitation.

Ronald Price, who has known Hunt for 29 years, describes the positive impact Hunt

had on his life:

Mr. Hunt prepared an appeal for me to file on the grounds of actual
innocence. That appeal, prepared by Mr. Hunt, is the reason I have been
transferred from state prison back to the county jail to await a court decision
on whether to grant me a new trial or possibly release me from custody.

In addition to preparing my court papers, Mr. Hunt also taught me how to
read and understand the law. He showed me how to research case law and
more. For the 29 years I have known Joseph Hunt he has always been the
kind of person willing to help others. While we were housed at New Folsom,
Mr. Hunt invited me to attend his self-help program that provided inmates
insight into their own criminal behavior and how to change such behavior.13

9 Ex. B (Chronos, Letters & Certificates from CDCR Officers and Staff) at 5 (emphasis added).

10 [d. at 6.

11]d,; seeid.at7.
12 See, generally, Ex. C (Support Letters from CDCR Inmates).

13 ]d. at 1.
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Inmate Jeffrey Percell says Hunt led positive change on individual and institutional
levels, both “a driving force for me to become involved in positive programming” and
“instrumental in reducing the incidence of violence in the population.”** Similarly, Bradley
Proulx writes that Hunt “saved [him] from dying alone in a prison cell,” and that his
compassion - “he openly gives to anyone in need without prejudice” - had a ripple effect:

[Hunt and ] were both deeply involved in a Men’s Support Group called “The
Warriors.” We met every week, and the heated racial issues of the times
never invaded our safe space. Thanks to Joe’s articulate facilitation skills and
his determination to achieve peace and harmony in every part of his life, that
group blossomed into an unprecedented success at one of the worst prisons
in the state. Every one of us know something magical from our
accountability pledge.’

Alan Adams, who has known Hunt for approximately 20 years, many as cellmates,

also credits Hunt with saving his life (and his soul):

When Joe came into my life I was a spiritual wreck. Overwhelmed with guilt
and remorse for my own actions, I struggled for reasons to live.

When Joe and I became cell mates I saw right away his devotion to spiritual
matters. Every morning and evening and often during the day, Joe would do
his “pranayamas” and then meditate. As Joe got to know me and my
struggles, he offered assistance for my troubled soul. Considering myselfan
atheist,  was reluctant and felt I would be a hypocrite to accept such succor.
However, Joe was persuasive, and I expanded my thinking to consider
spiritual aspects of human existence. I read some spiritual books he
provided and began meditating.

I remember Joe telling me to expect tangible results from meditation and
spiritual practices, because the laws governing the spirit are just as real and
consistent as the laws governing the physical universe. With Joe’s assurance,
I faced my darkest fears in meditation, and was not answered with the
silence I [] expected. Instead, I was lifted, and had revealed my connection to
the Divine. I was spiritually reborn. Through Joe’s love and caring, he did
not just save my life, he saved my soul. Joe once asked me if  had the
power to exert any control over the past. Isaid no. He replied that it would
be a cruel God that held you responsible for things over which you have no

control.

14 Ex. C (Support Letters from CDCR Inmates) at 2-3.
15 Id. at 4-6; see id. at 20.
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Over the years, [ have witnessed Joe similarly help many other people. He
cares about people and has a sense of duty to assist where God has given him
the ability and talent to do so. He [] assisted numerous people obtain needed
medical care by helping them navigate the red tape of the bureaucratic
process. He has steered people from the violence so common in prison, and !
have personally witnessed him use the political capital gained from such
goodwill to forestall two imminent riots between groups of prisoners.t6

Moala Tofavaha Ngaue tells of a similar experience. After watching Hunt practice
yoga and meditation for some time, and seeing the apparent tranquility in his demeanor,

Ngaue turned to Hunt for help:

I figured if I was like Joe, Id’ be less depressed, so eventually | asked Joe about
the yoga stuff and he explained ... but what struck me profoundly is “it can
cultivate a better person.”

I had been first in my class as a renown[ed] member of the Raymond Crips,
and founder of the Tongan Crips. Violence is how I breathed.

The idea of becoming a different/better person appealed to my better half, so
like a shy kid, I practiced in secret: I'd lie on my back and practice savasana
by concentrating on drawing/moving energy from toes, inch by inch, to top
of head, to crown of head, wow! Something that simple had begun the
process of kick-starting my brain which, among other things, allowed me to
realize that I'm better than I've shown.

Yoga changed my life forever.l
Tuan Doan likewise describes how Hunt’s mentorship changed the course of his life:

[ have known Mr. Joe for over 19 years now. During that time, he has helped
me tremendously, transforming me from a truculent, prideful, ignorant
young man to now a humble, appreciative, responsible person. [ know for
sure that if it wasn’t for Mr. Joe, I would continue down a spiral path of
negative behavior, but because of his encouragement and mentorship, [ was
able to turn[] my life around, and have gained so much insight about myself,
and what [ need to do to become a better human being. Iam now enrolled in
college, and [a certified customer support specialist]. I am also a certified
member of the National Coalition of Clean Energy and Resources. I am also
on my way to becoming a fiber optic technician. Iam also working on
multiple Associates of Arts degrees. Ialso hope to further my education and

16 Ex. C (Support Letters from CDCR Inmates) at 7-8 (emphasis added); see also, id. at 9-10.
17]d. at 11-12.
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earn my Bachelors degree in social and behavioral science. [ hope to
become a counselor and mentor trouble[ed] youth, just like Mr. joe []
mentored me and turned my life around, and gave me a second chance
at life.’8

As does Michael Ramborger:

I have been the “poster boy” for recidivism, at least until recently I crossed
paths with Joe Hunt early in 2014, but until the summer of 2015 only knew
him as “voice of reason amidst a sea of chaos.” [ don’t know if he saw
something in me, or merely picked me out of the blue, but he helped me to
acquire a clerk’s position in the law library where he also worked. 1don’t
really know how to define Joe. He's this calm, centered, individual, who helps
you find within yourself a desire to be more. For me, his influence
encouraged me to go from taking only 2 classes a semester, to taking a full
load. It was nothing he said directly; it was justa realization that I could do
more. Needless to say I graduated with honors, earning 4 degrees in 3 years.

Joe has developed a refined strength of character since his incarceration. [
see in him a quality of concern, caring - [ don’t know exactly how to describe
it, but he finds people who honestly have had enough of the “merry-go-
round” of prison life, and then goes out of his way to help you better
your life. He somehow remains above the politics of prison life without
upsetting the “powers-that-be.” I have watched him devote time to helping
numerous others, free of charge, even though his time is well worth
compensation.t®

Hunt has worked to uphold legal and moral standards in prison, including being
placed in Administrative Segregation in 1997 after being targeted by other prisoners for
refusing to transport drugs inside the prison, and anonymously reporting rumored assaults
to prison authorities so potential victims could be protected.20 He has received only two
CDCR Rules Violations Reports (RVR) during 33 years of incarceration.2! Hunt has no gang

history, no history of violence or substance abuse, and no criminal history (aside from his

commitment offenses).

18 Ex. C (Support Letters from CDCR Inmates) at 13-14 (emphasis added).

19 Id. at 15 (emphasis added).

20 See Ex. F (Support Letters from Legal Community) at 6.

21 The RVRs were for possession of a cell phone in 2014 and “out of bounds” in 1987.
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B. Spiritual Community and Philanthropy

Hunt's spiritual journey began in 1987, when he read Autobiography of a Yogi by
Pramahansa Yogananda. Inspired, Hunt worked through Yogananda’s Self Realization
Fellowship lessons and read dozens of books by and about him. Along the way, he became a
committed admirer, praying and meditating at least twice a day for the past 30 years. Hunt
was initiated into Yogananda’s spiritual discipline, Kriya Yoga, in 199 1.22

Aiding him in this 30-year process of spiritual growth and development are the
leaders and members of the Ananda Church of Self-Realization, a worldwide spiritual
movement, with whom Hunt has practiced meditation and yoga since 1987.23 They know
Hunt to be kind-hearted, disciplined, and inspirational.?* Jyotish and Devi N ovak, founders
and Spiritual Directors of Ananda, write that it is their privilege to visit Hunt in prison,
because “in the many years we have known him, we have observed in joe the rare ability to
remain positive, caring and uplifted despite the tremendous challenges of his many years in
prison.”25 They affirm that Hunt “practices meditation daily, which has given him the ability
to be a force for peace and a model prisoner despite the tension of the prison environment.
His release would represent no threat to society; on the contrary, he would be a

contributive force to help others.”2¢ Leaders of Ananda Church in Palo Alto, Asha Praver,

22 See Ex. H (Personal Statement) at 1.

23 See, e.g. Ex. D (Support Letters from Ananda Community) at 1-11. Ananda’s mission, like
that of Yogananda, is to foster individual spiritual growth and global harmony and
sustainability. It also provides direct services to homeless women in Virindavan, India.
Ananda recently received the Global Ambassador of Peace Award from the Institute of
International Social Development, an international non-governmental organization in
special consultative status with the Economic and Social Council at the United Nations. See
www.ananda.org/news, last accessed 1/24/18.

24 See Ex. D at 1-11.

25[d. at 1.
26 [d, (emphasis added).
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David Praver, Shanti Rubenstone, M.D., and Ananta and Maria McSweeney, most of whom
have known Hunt for 30 years, likewise praise his character and integrity, unanimously
expressing awe at his resilience and goodness in the face of trying conditions.?’

Ananda Village is a cooperative spiritual community associated with the Ananda
Church located near Grass Valley, California. The Village is also home to Hunt's sister and
brother-in-law, who offer Hunt a job in their non-profit organization, financial support, and
a home, if he is ever released from prison.?8

Hunt's desire to makes amends for his crimes, and his commitment to the spiritual
mission and nonviolent ideals of the Ananda movement, led he and his family to donate
$1,000,000 towards the building of the Temple of Light at Ananda Village.2?

A final example of Hunt's spiritual growth is found in his first published book, Blue
Dharma: The Story of Anaiyailla, a spiritual adventure novel written with Alan Adams.30

C. Additional Community and Family Support

In addition to Hunt’s sister and brother-in-law, his wife of 11 years, Jamie, and his
spiritual community, he has the abiding support of several members of the legal community
with whom he worked during his second murder trial3* (Acting as his own legal counsel,
Hunt was tried and acquitted for the murder of Hedayat Eslaminia in San Mateo County in

1992).32 All of these individuals are aware of the accusations and evidence against Hunt,

27 See Ex. D (Support Letters from Ananda Community) at 3-11.

28 See Ex. E (Family Support Letters) at 1-4.

29 Ex. H (Personal Statement) at 2; see Ex. D at 1, 5: Ex. E at 2. For this act of generosity,
Hunt received countless letters of thanks from Ananda Community members around the
world. See Ex. D at 12-30. For more information, see https://www.ananda.org/ temple.

30 See Ex. G (Joseph Hunt & Alan Adams, Blue Dharma: The Story of Anaiyailla (2008) (Cover
and Foreword).

31 See Ex. E at 1-4; see, generally, Ex. F (Support Letters from Legal Community).
32 People v. Hunt, case no. C15761 (Cal. Sup. Ct. San Mateo County).

10
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and several of them were present at the Eslaminia murder trial and read the transcripts of
the Levin murder trial. Yet none have wavered in their support.

For example, attorney Parker Kelly, who was initially appointed to represent Hunt in
the Eslaminia trial, but left the case to take a position with the San Mateo District Attorney’s
Office, where he worked until his retirement in 2001, writes that he observed Hunt to be
highly intelligent, with good social, organizational, and legal skills.33 He never knew Hunt to
be aggressive, uncooperative, threatening or inappropriate.3¢ Kelly opines that based on
Hunt's skills, the length of time he has been incarcerated, and his positive in-custody record,
he will not pose a threat to community safety if he is released.3>

Attorney William Gilg began his legal career as an assistant to Hunt during the
Eslaminia trial.3¢ He describes the tremendous effort and skill Hunt displayed during the
trial, and the reasons why he believes Hunt was acquitted.3” But beyond their legal
accomplishment, Gilg’s letter is impactful for its description of Hunt's friendship. Hunt
encouraged him, gave him confidence, and urged him to apply for the State Bar.38 Gilg
writes: “Outside of my wonderful parents ... Mr. Hunt has had the most positive impact
on my life of anyone [ have ever met.”%°

William DiVita, a licensed investigator who was assigned to assist Hunt during the

Eslaminia trial and has stayed in regular contact with Hunt ever since, writes that Huntis a

33 Ex. F (Support Letters from Legal Community) at 1-2.
34 ]d.

35 [d.

36 Id. at 3.

37 Id. at 3-6.
38 ]d. at 6.
39 Id. (emphasis added); see also, Ex. C (Support Letters from CDCR Inmates) at 18 (“There

are two people who had the most positive impact on my life. The first one is my mother, the
second one is Joe Hunt.”).

11
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compassionate, positive, peaceful, and respectful person.40 Further:

I have no doubt that Joe would be an outstanding, contributing member of

society should he eventually be released. I cannot imagine anyone I know

having any fear or concern for Joe’s behavior. I think Joe would certainly be

welcomed and respected for his talents and for the genuine person he is. In

all my dealings with Joe he has proven to be someone I can trust and a

man of his word.#!

Hunt's former wife, Tammy Hunt, who also met him while preparing for the
Eslaminia trial, writes: “During these months, years [preparing for trial], [ began to learn
how Joe was at his core which was undoubtedly one of the most decent and
forthcoming people I would ever meet.”#> She describes Hunt as caring, gentle, and
honorable, and believes he would pose no threat to society if released.*3

Even the judge who presided over Hunt's San Mateo trial has positive things to say.
Attorney Mitri Hanania, who was appointed in 2003 to assist Hunt in obtaining records
from the San Mateo Superior Court, describes a conversation he had with Superior Court
Judge Dale Hahn, who presided over the Eslaminia trial. Judge Hahn told Hanania that he
had never seen anyone as well prepared for trial as Hunt, and Hunt conducted himself in a
professional and courteous manner.**

D. Personal Statement

Hunt authored a personal statement to Governor Brown to show the depth of his

rehabilitation.4s Therein, he acknowledges that his actions in the early 1980s were wicked,

and he admits causing financial misery to approximately 100 investors because of his lies,

40 Ex. F (Support Letters from Legal Community]) at 8-9.
41 [d, (emphasis added).

42 Id. at 10 (emphasis added).

43 1d.

44 ]d. at 11.

45 See Ex. H (Personal Statement).
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deceit, and moral corruption. Acknowledging that he abused his power and the trust
placed in him by countless others, Hunt believes his sentence was fair.47

Whether or not he is ever released from prison, Hunt has come to see his life as a
blessing, “an opportunity to be good, decent, and serviceful.”#8 “My path forward lies in
loving-kindness, in obedience to the laws and collective wisdom of society, and in conscious
recognition of the sovereignty of God and the Great Saints over my heart and spirit.”4°
V. Legal Issues

In Hunt's habeas petitions, he sought to introduce declarations from jurors in
Eslaminia trial, who heard evidence that Levin had not been killed, but had fled to avoid
prosecution for pending theft charges, and from several witnesses who claimed to have seen
Levin after he was allegedly murdered by Hunt, and found that evidence credible and
persuasive.50 Hunt’s purpose was to show that, had he been allowed to present the same
testimony in the Levin trial, the jurors in that case also would have also found it credible
and persuasive, and would have acquitted Hunt of Levin’s murder. Despite finding serious
flaws in Hunt's Levin trial representation, the Los Angeles Superior Court deemed the
Eslaminia juror declarations inadmissible, as did the federal district court, and upheld

Hunt's convictions.5! Nonetheless, the fact remains that Hunt’s three alleged co-

conspirators (James Pittman, who allegedly killed Levin on Hunt’s order, and Arben Dosti

46 See Ex. H (Personal Statement) at 1.

471d. at 2.

48 d.

49 1d.

50 See, generally, Ex. I (Declarations from Jurors in People v. Hunt, case no. C15761 (Cal. Sup.
Ct. San Mateo County) & Attorney William E. Gilg).

51 See Order Denying Petitioner’s Motion to Vacate, Alter, or Amend Order Denying His Fourth
Amended Petition at 2-3, Doc. # 282, Hunt v. Virga, case no. 98-cv-5280, C.D. Cal,, July 8,
2013; Ex. A at 20-35.
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and Reza Eslaminia, Hunt's alleged accomplices in the Eslaminia murder) had their murder
charges dismissed after mistrials or appellate court reversals. 52

Hunt has exhausted virtually all legal challenges to his conviction. Thus, executive
action under the Governor’s commutation power represents one of few, if any, remaining
avenue to relief.
V. CONCLUSION

Hunt is seeking the possibility of parole, not immediate release. He deserves
consideration. During his 33+ years of incarceration, and despite his LWOP sentence, Hunt
has fully engaged in the hard work of rehabilitation, and in the process, contributed greatly
to his community.

In recognition of his rehabilitation and the mitigating factors in his favor, Hunt
respectfully asks the Governor to commute his LWOP sentence to an indeterminate life

term, and give him the opportunity to prove he is rehabilitated and suitable for parole.

Dated: January 25, 2018

\TFE?les F.A. Carbone, Esq.
PO Box 2809

San Francisco, CA 94126
Phone: (415) 981-9773

Fax: (415) 981-9774
charles@charlescarbone.com
www.prisonerattorney.com

Attorney for Joseph Hunt

52 See, e.g., Eslaminia v. White, 136 F.3d 1234 (9th Cir. 1998); Charges in Famed Death
Dropped, SAN FRANCISCO CHRONICAL, November 7, 2000, http://www.sfgate.com/bayarea/
article/Charges-In-Famed-Death-Dropped-Victim-s-son-S237966.php, last accessed January

24,2018.
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EXHIBIT INDEX

TAB

Document Title

Order Denying Writ of Habeas Corpus, In re Hunt,
A040435, Cal. Sup. Ct, L.A. County, July 12, 1996; Order,
In re Hunt, B110428, Cal. Ct. App. 2d Dist,, Jan. 15, 1998;
Memorandum, Hunt v. Virga, 13-56207, 9th Cir., June 10,
2016

o

Chronos, Letters & Certificates from CDCR Officers and
Staff

Support Letters from CDCR Inmates

Support Letters from Ananda Community

Family Support Letters

Support Letters from Legal Community

QMmO O

Joseph Hunt & Alan Adams, Blue Dharma: The Story of
Anaiyailla (2008) (Cover and Foreword)

T

Personal Statement

Declarations of Jurors in People v. Hunt, C15761 (Cal.
Sup. Ct. San Mateo County): Joseph Carsanaro, Ardath
Helen Sorelle, Harry Joseph Morrow, David Saperstein,
Barry Dean Creekmore, Sandra Maria Achiro;
Declaration of Attorney William E. Gilg
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. S ANGELES SUPERIOR COURT -
.3
JUL 12 1996
4 JAMES K. DEMPSEY, CLETK -
Py s
5 BY M. KIi4. DEPUTY -
6
7
5 SUPERTOR COURT OF THE STATE OF CALIFORNIA
ol FOR THE COUNTY OF LOS ANGELES
10
11} 1n Re: ) Ccase No. A 040435
. ) : . .
12 JOSEPH HUNT, )  ORDER DENYING WRIT OF
L ' ' : )  HABEAS CORPUS
5 on Habeas Corpus. ) : : :
. )
14 )
15 . - : o
16 ~ For the reason set forth below, Petitioner Joseph Hunt's

Lo\l Petition for wWrit of Hnb.ea.s___cgmu.s mist be and is denied.
18 ,Petitionér has féi,legi to meet his .burder_x. 'Clair’ns of newly
19 discovered ew}idgnce, ineffective assistance 'or conflict of
’ 20 céun‘se_&l, and f'ailuré by proéepp.tion to disclose evidence, have‘
21. not cast doubt on the accuracy and reliability of the trial

ool - proceedings. Nor can the Court say that " but for claimed

23 insufficiencies the results in the trial probably would have been
o4 different.
.25 . T _
’ PROCEDURAL BACKGROUND

26 . .

27 . On November 23, 1993, thé.Court of Appeal in an unpublished
o8 ' 1.88-—paige opinion affirmed the conviction of ‘Petitioner -

LY
'\. C . ' T me
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678767 o ' ' '
1 Hunt for the Juné 6, 1984, murder of Ronald Levin. People v,
2 Hunt, B029402 (Second Appé.llate District,' Division 5;,
.3 November 23, 1993). On the same day, the Court issued an order
. 4 to show cause based upon Hunt's petition for writ of habeas
5 corpus. Th_is order was amended on December 23, 1993. In sum,
. B

‘the two orders remanded the case to the Los Angeles Superior

=3

‘court to review twenty-three specific issﬁes pursuant to Rule
8 260, California Rule's of Court.

9 Following the filing of a Return and a Traverse, as well as

10 several prehearing motions, the Rule 260 hearing began an March ‘

11l 29, 1996. On that date, this Court ruled as to which of the

12 twenty-three issues the Court -would -take additional live

.. un TN .
13 ~ testimony on, that is, evidence beyond that contained in the

14 Petition, Return, and Traverse. Of the twenty-three issues, the

15| court found that seven met the standard of Rule 260c.’

16 Those seven iésues focus on two areas. The first area is.
17 _ whethe;- .aiiegedly newly d_.iscovéred evideh’ce "casts a fundamental
18 doubt on the accuracy.apd reliability of the jury's verdict.” -
?‘9 ' (Order to Shoéw Cause, p. -2) ‘This topic concerns evidence of
20 s'ightings of Levinm and evidence concernin'g' the finding. of what

21 has come to be known as the seven pac;ye' "tp do” murder list. (OSC
22 Ils.sues 1(a) and 1(b)) - |

23 The second area deals with alleged ipeffective assistance of

24 counsel. This area'concefns' trial counsel's allégea .;‘fai]..ura‘ to
25 : | : S
26 | | | B i

. 'That rule provides in paﬁ: “An evidentiary heaing is required if after considering the verified petiﬁoxi, the

27 return, any denial, and affidavits or declarations under penalty of perjury and matters of judicial notice, the

08 Court finds there is a reasonable likelihood that the petitioner may be entitled to relief ... 7 '
\ .
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~discover and/or utilize available exculpatory information for the

benefit of his cl;i.ent and whei;her there is a reasonabl@
prooability that the result of the trial would have ‘been:
different had counsél acted differently (OSC Issues: 2(a), 2(c),
2(e), 2(£) and 2(h)). |

The hearlng in this matter lasted thirteen days. Petitioner
called nlneteen witnesses J.ncludinq hlmself. Respondent c'alled'
eleven witnesses.- _Hundreds of pages of documents were marked and
raceived into evidence.?. The transcript of the hearing, ‘
excluding closing arguments, runs over 2,200 pages. Prior to the’
comﬁencerqent of the hearihg, the Court read and considere& the
approximately 15,000 page transcript of Petitioner's Santa Monica .
trial, as well -as the thousands of pages making up the Petition;
Return, and Traverse and exhibits attached thereto. In sum,
although the case J.s. voluminous, the issues are plain and
Petitioner and Respondent have be'ea_ afforded a full a:u:ing of the
facts and their arguments. . '

'; . iT ,
EVIDENCE AT THE TRIAL

A brief discussion of tﬁe'evidence.‘p'resented at his santa

Monica trial in 1986 - 1987 is appropriate: in order to evaluate

the claims Petitioner makes in the Petition and the evidence as

* *Petitioner had 67 exhibits wuh sub-markings received into evidence. Respondent had 11 exchibits with sub-

markings received. Numerous other exhibits were marked, reviewed by the Court, but not received into
evidence. 4

T
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presented in the just completed hearlng

The details of the plot to kill Ronald Levin were testlfled
to by Dean Karny, who received immunity for his testlmony. The
‘petitioner first met Dean Karny in junior high school and became
reacquainted with him in 1986 when Karny was a student at UCLA |
The Petitioner impressed Karny and his frlends as a remarkably

lntelligent and well-establlshed young man. In fact, in November

1980, Karny, his parents, and others, provided Petitioner with
over $400,000 to trade commodities: At first Petitioner was
very successful at trading, however, by 1982, Petltloner had lost

all the capltal that he had raised.

12 .

Undaunted by this setback, Petitioner wanted to ferm a group
of intelligent, capable, motivated peopl_e who could succeed ih
-busiﬁessL personal, andisoeial ventures without the type.of.
constraints usually‘associated with corporate structures. By
early‘1983, Petitionér, along with 10 others,' formed the Bombay
B:j.cﬁrcie club (“BBC").* The BBC's. purpoise was to invest * in
comﬁodities, cyclotfon‘technology, and arbitra@e. The group was
bound together by a philosophy developed by Pet:.tioner called the
“Paradox” philosophy. Thls phllosophy called for an individual
ﬁo£ to be . bounci by society's rules of - law or rellglon.
Accordingly, members were encdurag.ed' to do what was ‘fnec'essary

under the circumstances.” In short,. the survival. of the

*This discussion does not pretend to be exhaustive, only llustrative. A fuller recltanon of the evidence can

be found in the Court of Appeal’s opinion in cop_le v. Hunt_supra, or, as this Court has dohe, by reading the
99 volumes of trial u'anscnpts

L)
»

“The media later created the name “Billionaire Boys Club” ﬁ'om the initials “BBC" That dppellation hns
remained to this day. ' Y

-4-
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“individual was considered paramount. By June 1983, the BBC

appéared to be prospering with offices rented and capital raised.

F;quy in 1983, Levin came to Petii;ioner's attention. The

petitioner believed Levin was wealthy and he succeeded in gettiﬁg
‘Levin to place $5 million in a commoditles trading account. The

account was in Levin's name, yet any profits .were to be split

equally betx}{een Levin and Petitioner. Shortly thereaftef,

Petitioner announced to -the BBC that he had lost all the
:.nvest.ors' nmoney in the commoditles market Wlth the exceptlon of
the Lev:.n account. However, Petltloner promised to reimburse the

J.nvestors for th.e:r.r losses w:Lth his share of the proflts from the

Lev:.n account. At this time, the BBC's overhead exXpenses were

‘approximately $70,000 per month, with the other bus:messes

providing little additional income and the Petitioner pers.ohally

spendn.ng large sums of money

At flrst Levin told Petitioner he could not pay the profits -

owed because he had already 1nvsste_d the profits in a shopping

center. Later, Levin t6ld Petitioner that the BBC's share of the

" profits had increased from $3.5 million to §13 miil:_i.on ‘because a
Japanese company had offered to buy the shop‘pirig oe‘nter.'

‘However, the money never materialized =- in fact, it had never

existed. . ’

By October 1983, Petitioner had learned that he had been the
victim of an incredible.hoax. Levin,. posing as a rspresentétivs
of his company, Network News, had persuaded Jack Friedman, ‘a

securities Sroker, to set up 2 simulated trading account for the

pﬁrposes of a news stcz'}y that he was working on. Moreover,

A

-5
’ a7
L A 4
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1|| . Friedman was- told to make sure that Pet:.tloner dld not know the

' 2 account was s.uuulated. petitioner, in turn,. bel:.eved the account
3 was real and actlvely traded in it with substantlal success. .
4\ Thereafter, however, the antlcn.pated proflts from the Levin
5

account proved to be illusory. Petitioner was not happy, he had

& been “conned” by Levin.
W . ‘When confronted, Levin admitted to the Defendant that there
8.

was no shépping center and there were no,.profits, but he ‘agreed .
S to give Petitioner $300,000. In the meantime, the BBC's

10}l financial ‘affairs worsened, while Levin delayed naking the

11 promised payment. Accordingly} Petitioner told Tom May, a BBC

2. memb_er,' i;h_a,t he was going to get 'the money from Levin, .“no matter
13| what it. took,” In addition, Petitioner told Karny that he was
lf} going to find a way of getting that money from Levin and that

. 15 ‘Levin was go:.ng to d:.e one. day

16 By May 1984, Pet:.t:.oner told Karny that he had developed a'
17 plan to kill Ievin and get the money. Petltloner set forth this
18 plan in an elaborate seven-page ‘ox.n;.line of lists of things to do
18 which he r‘e.viéwed with Karny.® .The' plan invclvad James Pittﬁ:én,
20 'a karate instructor, ‘who' was "in charge of security for the BBC -
.21 and served as Petitioner's bodyguard. Pittman was k_nown to carry
22\ firearnms. Finally, Petitioner informed Karny that he was going
23 'to execute his plan on June 6, 1984 becaﬁse Levin was due to
24 leave for New York "the . next morn:.ng, thus }naking his
25 disapi:e_arance less 4c;bvidus.

36 ' .On the m,o'fning of,JuneJ, 1984, Petitioner awake‘ned Karny:
27 ) ’ ’

28| SThe famed“todo” list. %
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and told Karny he had done it,’-fhat Levin was dead. He Ashowed
him a check for $1.5 millien ahd the contract signed by Levin.
Then Petitioner made copies of the check which 'he distributed to
the BBC memberse In eubsequent conversations w:l.th Karny,
Petitioner described TLevin's murder in greater detail.
Petit’ioner told Karny how he and Pittman had gone to Levin's
Beverly Hills apartment and had coerced Levin into making out the
check and signing the optien contract, prior to shooting him in
the back of the head and dlspos:mg of his body Levin's Eody
has never been found.’ .

Levin was discovered missing early in the morning on June 7,

‘1984 hy two. friends, ‘wha had plarmed to travel to New York with

'h,im. After searchxng the apartment, they found Levin's airline

tiokets, luggage, and car at the house. However, the linens from '

his bed, television remote. controller, wallet, and key were

. missing. ‘Perhape most peculiar,. Levin had not called his

answering service for messages, as was his.'.v regular practice.,
Aiso , on June 7, 1984, Pittman vchecked into the New York
Plaza Hotel in Levin's name. He was arrested when he tried to
pay tﬁe bill with Levin's credit cards. Petitioner flew to New
York and hired a lawyer to‘ get Pittman out of j'ail Three days
later, Petitioner met with Gene Browning, the J.nventor of the
cyclotron (discussed, infra) ," and told h:.m that “Levin was

missing and probably dead.”

‘Levm had earlier convinced Petitioner that he*.had alarge a.monnt of money in an overseas bank account. "
This, like the brokerage account, was ﬁctmous

"Petitioner bragged that he and Pittman had g0 eﬁcxenﬂy disposed of it that it would never be located.
2 N S
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since the cohesiveness of -the ‘BBC‘.was crumbling, it was
agreed that a special m’eeting of the BBC would be calied and only
those members with.,a s'nffi'cient orientation in. the “Paradox’
philosophy would be: invited to attend. Prior to the meeting,
petitioner informed Tom May that he had killed Levin and that he
had comnitted the perfect crime.v The special meeting wés held on
4Ju.ne 24 1984 , with numerous members of the BBC present. At the
meetlng, Petitioner told the group that he and Plttman had
“knocked off Levin.” He said that Levin had signed the check .
under “duress.” Moreover, he 'suggested that his aetiens were.
necessary‘ to the. survival of the BBC and that Levin's check would
still- be c,ashed deepite ree'ent difficultj.es' in tr_:yj,ng ,t_o_‘_dev sSo.
In additien, Petitioner assured the group that it was a perfect

crime and that they would not be caught. However, Petlt:.oner

also threatened the group .by 'suggestlng that if any member télked

to the p.olice, he would end up in -East River and become"f.ish
bait." | ‘

' Despite issuing the strong warning, dairs later Petitioner
became suspicious. that BBC members were talking to the 'police.
Petitionei:' broke into ’Davi:d May's apartment and heard a message
from Detective Zoeller of the Be\feriy Hills Police Department, on
-the answer:.ng machlne Petitioner confronted May and BBC
associate Jeffrey Raymond w:.th thls J.nformatmn and dema_nded that

they call the police and 'say they had lied. Furthermore,

. Petitioner told them he would ‘exchange. the docunents they. had
given to the police for tnebpink slips which hé held to their
cars. o |

A
B el
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1 Petitioner was arrested on—_september 28, 1-984'. Petitioner
-2 wan.ved his- constltutl.onal rights and responded to the detective's |

3 questions until he was confronted with the seven pages of “things

4 to do in h:u.s handwrltlng wh::.ch had been found at Lev:.n's house.?

5

Petlt:.oner J.mmedlately stopped talklng for seven to ten minutes.

[e7]

F:Lnally, Petitioner told a detect:l.ve that he didn't know anythlng
"l  about the “things to do" 1list.
Petltloner called Karny. from the Beverly Hllls jall and

91 . reminded him of the significance of the alibi that they had

10 arranged about their ‘evening at the movies on June 6, 1984.
11 After Petitioner was released from jail, Petitioner had frequent
12 discussions with Karny about how brilliantl:} the y'murder was
13 conceived and executed. X |
14 Petitioner chose not to testify at trial. Defense 'evidence.'
15 at the g'u:.lt phase of the trial consisted of explanatlons for
16 Petitioner's numerous adnu.ssmns of the Levin murder to members
17 of the BBC and his whereabouts on the nlght of June 6, 1984.
' 1? Most ;Lm.portantly, the defense presented two witnesses who
19 testified that tﬁey had seen Levin alive -in Arizona in 1986,
20 .'I'hese were twoe ‘students liv1ng in 'I‘uscon who J.dentified a
2l photograph of Lev:m and testlfled that they had seen him in a gas
22 statlon in September 1986, ‘ .
23 ' IIT |
% NEWLY_DISCOVERED EVIDENCE
25 |t -
26| . : | S ’
o7 SThis list included things like: “tape mouth," “Handeuff,” “kill dog ” “have Levin sign agreements.”

SAnother witness testified in the penalty phase of the trial that she l-:new Levin and had seen him walkmg into
. 28 an office bmldmg in Cenmry Ctty in 1987 %

9.
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A. STATEMENT OF LAW

In order to succeed in his petition on grounds of newly

discovered evidence, the proffered evidence must be “of such-”

characfer as will completely undermine the entire structure of
the'case upon which the prosecution was based."” In_Rg_Lindlgz,
29 Cal.2d 708, 723 (1947}. It must be‘credible evidence;‘~ln_gg
Hm, 30 Cal.3d 408, 417 (198:l) . Tt cannot only be cumulative of
other ‘evidence offered at the trial. ©People v. Delgado, 5
cal.4th 312, 328 (1993). ' In summary, ;'such evid‘ence, if
credlted must undermine the entire prosecution case and po;nt
unerringly to innocence . o« o Eggnlg_xk_égnzglgz, 51 cal.3d
1179, 1246 (1990) |

Petltloner!s “new” evn.dence dces not ‘rise ‘to the standard

provided by law. The: ev:.dence elther lacks credibllity or .does

not point unerringly to_Petitiqner s innocence.
B. SUMMARY OF NEW EVIDENCE

Four witnesses weré called by Petitioner at the hearing to

say that they had ‘seen Levin alive after June 1984. Theée'

51ghting witnesses were COnnie Gerrard, Nadia Ghaleb, Robert.

Roblnson, and Ivan Werner. Other witnesses also testified to-

bolster this evidence. A fifth witness, Karen Sue Marmor,
testified as to seeing the ‘to do” list at Levin's apartment well

prior to the June 6, 1984 murder date and as to hearing comments

and reactions of Levin prior to June 6, 1984 which might indicate

that he was going to flee.

1. -Connie Gerrard. N

%

Connie Gerrard first met Levin in the early 1980's. She had
»
-10-
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éeen him about ten times. 'I‘hey_-had v.isited each others' homes.
Levin ha&itold_ her that he wanted to get into the news business.
Gerrard was assisting her daughter and son-—in—iaw, who owned L.A.
. News Services ‘and had spoken with Levin with reference to the
news ﬁusiness. She had read in the newspapers that Levin was
missing and that sonieéne had been charged with his mu:r:dert.
~In Decein.bgr ‘193‘.7, she and her ;husband flew to Greeée for a
visit. On Christmas Day 1985, they were on the Greek island of
Mykonos. lodking for a restau:rant during a rainstorm. After
’ finding a .restaurant, they éntered and wailted to be served.:
' sometime thereafter, two. men came into the restaurant and sat
down. Gerrard recognized one to be Levin. According to Gerrard,
when Lev:m walked pgst e looked at her, and his’ féce changed and
he quickly left the restaurant.- Connie Gerrard whispered to 'ﬁgr

husband, George Gerrard, that this man was Ron Levin.! She

reported 'this .sighting to her daughtér. and :sdn-in-law updn her

" return, who had earlier told her that they thought Levin was a
‘con" man. V

2, Nadia Ghai'eb." .

Nadia Ghaleb met Levin in the early 1970's at a celebrity

clothing store in Beverly Hills. ' She senséd, at tﬁe time, that

he was a “con” man. She saw him around town on occasion. Prior

to 1987, she remembered last seeing him at a restaurant in 1982.

’ ’°Georchcrrard testified and substannated his wife’s story. Curiously, George Gerrard had been & pool
builder who built a pool years earlier for aman by the name of Bobby Roberts. Roberts was a supporter of
Hunt’s, had posted his bail, and was the father of Hunt’s girlfriend.. Furthermore, Hunt had resided with
Roberts during his trial in Santa Monica. Additionally, Gerrard’s daughter and sop-in-law had previous
substantial contact with Levin. Levin was ifivolved in some of their news gathering and had offered to invest
money in their business. These relationships, however, do not seem to be d:sposxtrve of an evaluation of
Conme Gerrard’s t&stm:ony .

-11-
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In approximately March 198:1', she was driving eastbound one .
morning on San Vicente Boulevard in West Los Angeles when she-
' looked out her car window to the right anci saw Levin getting into
a car in a parking lot. She said to herself, “thefe's Ron Levin"
and bon_tinued on to work. - She. said that she did not know thé:lt
Levin hadvbeeri supposedly murdered nor of the Billionaire Boys
Club trial that was ongoing .in Santa Monib;. She -said 'Ehat she
dia not follow the n'ewsg Oonly when she caught a story about a
friend of hers, Dean Martin's son being killed, did she see a
story abbut Levin's murder and realize that.she had seen him
. earlier that day. |
Ghaleb told others that she had seen Levin allve, J.ncludlng
a secretary for one of Janes Plttman s attorneys.
,3. Robert Robinson.-
' Robert Robinson was a reporter for City News Service, who

has since been fired and currently works as a security guard

Rob:.nson knew Lev:.n because Levin pald him- for tips. Levin's
partner was Gerrard's son—:.n-law. " Despite be:Lng a reporter on
the 'police beat” in Los Angeles, Robinson clamed- not to know‘
anything about Levin being "the victim of a murder in the
Billionaire Boys Club trial. '

‘Ir}l October .1986, Robinson said- that he saw Levin in

Westwood. According to Robinson, Levin walked up to: him one

- afterncon while in line at a movie theater and said, “Hi, Robbie".

Robinson knew Levin was missing but did not know he was supposed

tp be dead. He wanted to b;:ush Levin off because he had heard _
that Levin was a “con’ man.

%
-12-
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LY In April 1987, Robinson went to the District Attorney's

[ +]

office to report his sighting. He later gave the story of his

3 Asighrtirig to a news competitor, the Associated Press, and was

4 fired by City News Service for ihis and other indi;:cretions.

5 4. Ivan Werner. - |

6 Ivan Werner worked as a funeral director at Pierce -Bfothers
Funeral Home in Westwood. In 1985 or 1986; he was working at a

8 funeral when he saw a man he later identified as Levin. ~This man

9 was attending the funeral for a decedent who had committed

10 suicide. - The man he identified as Levin was among approximatély

- e 50 others who were present for ‘the serv:.ce.
12| . ‘In 1987 durlng Petltloner's trial, Werner savw a photograph
13 of Levin in a newspaper. From that photograph, he says he
14 recognized Lévin as the man at the funeral and reported his
15 sighting to the Beverly Hills Police Department. |
_16_ ’_ 5. 'Karen Sue Ma'rmor.. .
17 Karen Sue Marmor was Leviﬁ's neighbor. .She met Leviﬁ in the
,18 1970'5 when he came mto a. bank where she worked and threw a ‘f:.t
19 over some transaction. Years later after marry:.ng, she wvas
20 reintroducéd +o -Levin by her new husband, Len Marmor.!' She knew
21 Levin was “‘no good,” but he used to visit all the time, She
22l yisited his apartment as well. The two talked regularly.
230 _ In May 1984, Levin called her ard asked her to ccme over.
24| He.said ne was planning a trip to New York. When she arrived,
25 Levin was upéet and screaming that .h'Le was not going to go back te

-,

27 ¢

Y] en Marmor was a good friend of Levin's and testified at the Santa Monica trial that he had not heard from
28 Levin since June 1984, and that it was highty unusual for Levin not to have contact with him.

) a

' (

\

-13- -
' 288




.
~||\‘-W0\W
et
-

,;151// ICase: 12-72359 07/30/2012 1D: 8268980 DkiEntry: 8-13  Page: 14 of 38 (131 of 157
1 jail. -When he received a phone-call, she noticed and picked up
# from his desk the “to do" list. Levin pulled it away from her and |
'3 to0ld her not to be So nosy. He told her the paper dealt with a
4l movie script. ' Levin later told her that he'might not come back
5 from his trip to New York. _
& Marmor never thought - Levin was dead. He had discussed
7 gett:mg rid of his old clothes, buying new clothes, shavn.ng his
8 beard and dying his halr. As a result, she felt that Levin had.
81" gone on a “permanent’ vacation. ° |
19 It was years ‘after these events that Marmor ‘had “flashbacks"
'11 . 'which triggered her memory of them. At the time, however she
12 said she did not think that Lev:.n had been murdered, even though |
13 Levin waS an. acqua:.ntance, had been her neighbor and her husband
14 .had testlfn.ed in the Levin murder trial aga:.nst Pet:.tioner. . Some
15 years after the trial , she said her husband told her that there
16 was some evidence that Levin: was 'elive. 'i‘his'caused her to .thihk
17 about it and come forward with her story. |
18 c. DISCUSSION
19 At the outset it is :meortant to note .that the existence of
20, f«ritnesses Ghaleb, Robihson, and Werner was kn'own or available to
21 Petitioner's counSel during the trial. Pittman's attorney told
22 someone representing Ppetitioner about Ghaleb. Petitioner's
23 ‘counsel was told about Robinson's story and the prosecut.or wrote
241 to Petitioner‘s counsel about the Werner sighting. in order to
25 succeed on a claim of newly discovered evidence, the proffered
28 evidence must be truly newly dlscovered“ that is, evidence that
27 was e:.ther unknown or could not have been discovered by cIJ.lJ.gent
28 \
- . -14- Y
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investigation.. In_.Re__Hﬂll, supra,- 30 Ccal.3d at 420.
However, disposing of these witnesses on the grounds that

they do not qualify as truly newly discovered is insufficient for

.this Court's purpose: This Court heard these witnesses -- along

with witnesses Gerrard and Marmor -- and has come to a conclusion
as to their credibility and the weight to be given their stories.

Robert Robinson , as a-witness, was pathetic.. Purporting to

be a professional journalist at the time, Robinson said that he .

had run into a murder victim, in a hlgh publicity case, in broad

daylight on the crowded streets of Westwood. He feigned not

knowing that Levin was' dead, thinking he was only missz.ng despite ‘

the fact that he was a police ‘beat” reporter and the high

. publicity Billionaire Boys Club trial was ongo:mg. . Yet, despite
‘realizing that this encounter with Levin was newsworthy, he didA

.not follow up on it because of his journalistic ethics.™

Months later, Roblnson reported his sighting to the District
Attorney's Office as the trial in Santa Monica was winding down.
He then gave the story to a: rival news agency. : 4

This cgurt attaches no significance whatever to Robinson's

testimony. His in-court teetimony lacks all credibility and

. therefore does nothing to assist Petitioner. For reasons that

are not altogether clear, he seeks to involve himself in these

proceedings.®

"2These are the same ethics that had him selling news t.xps to Levin and probably Gerrard’s son-m-law while

worldng for Cxty News Servxce

PRobinson’s tﬁnmony was so lacking in credlblhty that any reasonable defense counsel would avoid callmg

‘such a witness, cSpema]ly where unimpeachable sighting mtnesscs like those called at Petitioner’s tridl were

available. W,

LA
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1y ‘I.van Wermner's testj'.mony 1ike§risg aoes not assist Petitioner
2 -- but for a different reason. Werner said that he saw this man
3 at a funeral for a person who had died under somewhat unusual
4 circumstances in 1985. He had minimal contact w:.th the man who
5

was one of many at this ’funeral. ' Werner had attended hundreds of
6l|° funerals. Yet upé;n seeing a newspaper photo of Levin years later
7 J_n 1957, Werner said that he was able 'tc; positively identify the
man as being at a funéral ‘two years earlier. The teé.timony.is'-
9 not credible and is further challenged by testimony offered by

10 'Respondent from the ‘manager of the funeral home who checked the.

,11' : records of the funeral home ‘No-records exist which match the
12}} "incident described by Werner. .

13 Nadia Ghaleb's testimony is much like that of Werner's.
14|l ' ghaleb had last seen Levin in 1982. 'In 1987, she was driving

15 down the street when she glanced to her right. In a parking lot,

1s ,gett‘ing into a car,-' she said that, to her surprise, she saw Levin -
171 for the first time in over five years. She said at‘the time,

18 “Oh, my God, there's Ron ,Lev:.n. This reactlon from see:mg Levin ‘
1.9 might }Se more credible had she been aware that at that same time,

20 Petitioner wés on trial for his murder; However, she sald she
21 did not know of the Levin murdér case. She only pecame aware of

22 it . when she: ‘saw a photo of Levin on the television news |
23 immediately following her sighting.:- Ghaleb's passing glance of !
24 a ‘man gettir.xg, into a car is not sufficient. Sheimay'think she !
‘25 saw Levin. However, the circumstances of the identification do ;
28 not inspir:e great faith. - v

27 ' | ;

28 |
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z 1 The last sighting witnesa is Connie Gerrard. 'This is‘
: 2 petitioner's best witness and the evidence which this Court has
| 5 most carefully evaluated. At the hearing she appeared- to be
4 ’credible, and this Court has every reason to think that she
5 blelievea that she saw Levin alive in 1987. Respondent was not
6l able to materially impeach her testimony. .
7 However, in order for this Court to find that Petitioner has
8 met his burden through ‘this witness, the éourt would have to f£ind
9 that this' testimony, although credited, undermines the entire
10 prosecution case and po:.nts unerringly to Petitioner's innocence. |
11 People V. Gonzalez, supra, 51 cal.3d at 1246. . This the Court
2y cannot find. The other ev_ldence in the cas:e<'isr too coinp,elling.in
13 favor of the opposite conclusion. .
14 The evidence at trial was blain.l -Petitione'r planned the
15 Levin murder. " He had motive as well as opportunity to do it. He
16 had been conned by a con man .and that fraud was about to bring
47 down'h:.s own schemes and organlzatn.on. He had real an:.momty
18 towards Levin.. He told Sthers that he would do the murder. He
19 told others afterwards that he and Pittman had committed the
20 crime. He flew to New York the day after the murder to rescue
2L, Pittman'who had been arrested using Levin's credit cards. He
22 attemptedto hi‘de.h'is deeds, f~aiaricate evidence and thereafter, -
23l he threatened thosav who might report his crime. In sum, the
24 evidence against him was overwhelmlng. Even cohsideriﬁg the
25 allegations of numerous :.nsuff:.cienc:.es of trial counsel, the'
26 ev1dence against Petitioner overcomes Gerrard's evidence by great
_ 27 margln. It does not undermlne the entire prosecution case. It
. 28 ' ' N
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does not point unerringly to P.etitioner“s innoccence. It does
compel the conclusion of Petitioner's guilt. .

Karen Sue Marmor's tie,si;imony, .like that‘,of Rcbert Robinson,
has no credibility at all. Despité Marmor's fsi'otestatio‘ns to the
contrary, her testimony demonstrated that she did not like Levin.
Her jstc:i:y of seeing the “to -do" list is contrived and her
recitatlons of convex:satlons with Lev:.n, indicating he would
flee, are suspicious. Marmor's explanation cf vivid dreams years
later which caused her to remember these new facts is Sllly.
. Te belie\(e her story, the Court would have to find that she
did not know that her -next;.door neighbor *;das the victim of a high
publicity murder trial in which hér own husband was a witness.
The' Court would have to ignore her less than credible pérformance
:Ln Court and find that this - J.mportant new :.nformatn.on came to her
years af:er the fact, following “flashbacks. This Court does not
believe \.her of any part of her stoz."y. Therefqre, it is not
evidence which this Court can credit.

D. REMAJ'ZNIN.G ISSUE _
Another issue referred to in the Court of Appeal's ‘osc on

the subject of newly dlscovered evidence was what has been

descrlbe,d as the “Dear Dean” letter (0sC Issue 1(¢)). This Court

did not take any additional evidence on this issue because there

was no.reasonable likelihood that Petitioner was entitled to

relief on it. Thé Court did consider all of the exhibits in its

l

. support.

Based upon a re.v:.ew of the pleadn.ngs and the entire record,
it is clear that a man named Richard Mayer was murdered in a
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however, simply cannot with su:.table, suff:.c:.ent evidence prove

.' that the “Dean” referred to in the letter was, in fact, Dean

Case: 13-56207, 12/19/2014, 1D: 9356502, DktEntry: 16-3, Page 38 of 249

‘Hollywood motel‘ in October 1986:. What is not clear is who did -
jt. Found in a shoe at the crime scene years later was the “Dear
pean” letter wherein Richard Mayer pu]‘:ports‘ to be writing to
“Dean”, his homosexual lover, about “Dean's” cooperation with the
pol:.ce and the lies he told them to get his dedl. Petitioner
argues that “Dean” is Dean Ka.rny and that the letter proves that
Karny l:.ed at trial.

.Putting aside the substantial doubt. which this Court .h.as
regarding the origins o,f_‘ tﬁe‘ letter, the letter itself is not
“newly discovered evidence” because, gquite simply, ‘it is not
'admissible evidence. The Court heard' a greatv deal of discussion
_on the ‘first day of the hearing in this matter .as to 1) hdw{a
foundation could be laid for the letfcer's admission, ‘an’d 2) what

exceptions to the hearing rules allow its admission. ?etiti'oner,

Karny. More J.mportan’cly‘ the letter itself is hearsay and'

therefore inadm:.ssﬂale. See:, Beml.e__LJJ.llmmE

No exception to the h'earsay' rules allows its admission.. No |
further ‘discussion of this issue is, therefore,.warranted. It

simply is not evidence which can help Petitioner.

' E. CONCLUSION_ o

" petitioner's strongest argument to succeed in his writ is EE

his argument regardim;" newly discovered evidence; especially the

sighting testimony. Unfortunately for him, it ‘does not measure

"up. This evidence is flawed. It does not completely underm:.ne
. . .
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the entire structure of 1;he prosiacution's case. In_Re Weber, 11
? 2l cal.3d 703, 724 (1974). 1In affirming Petitioner's convictions on
: '3. "dlrect appeal, the Court of Appeal commented on the evidence
4 ,' against Levin at trial and stated, “we conclude that the
5 prosecution presentéd overwhelming evidence that the defendaﬁt
6 murde’red Levin . . .7 People v, Hunt, supra, slip opinion at
7 p. 3. In evaluaf:inq a collateral attack by way of a petition for
8 writ ,oﬁ “habeas corpus, | “all presumptions <favor the truth, '
9 accuracy, and fairness of the conviction and sentence; defendant
10 Athu’s must undertake thé burden of bverturniné them. Society's
11 interest in the finality of cfiniin_al proceedings so demands, and
12l . dque process is not thefeby offended."” m_Rg_Ama 12 Céal.;ith
1? 694, 710 (1996), quotmgww supra, 51 Cal.3d at
14 1260. This presumption combined with the evaluations of the

15 evidence from the evidentlary haarlng, ‘causes this Court' to

o conclude that Petitioner's new ' evidg.nce' fails. It is not

17 compelling. | o ' |

18 Iv

19 W

.20 A. EVIDENTIARY HEARING ISSUES

21 As J.ndlcated, ﬂm, this COurt ruled that Petltloner had

22 made a sufficient showmg to obtam an evidentiary hearing on

23 five subjects related to his ineffective assistance of counsel

24 cla:.m. In essence, the quest:.on was whether counsel's failure to
25 discover or ut:.lize certain mformatxon meant that he was legally ‘
26 ineffective in his represengation of Petitioner at trial. These :
2Ty issues are: 1) _the' use of Kar;xy's deposition in a civil lawsuit

28 x
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(0SC Issue 2(a‘)) ; 2) testimony rggardiﬁg the sale of $200 mil;ioh

of equipment (0SC Issué 2(c)), 3) an FBI investigétion of Levin

(osc Issue 2(e)), 4) testimony that Levin was planning on leaving .
~on June 6, 1984 and flee:.ng to Braz11 (0SC Issue 2(£)), and 5)

evidence of the Marmor testlmony, described s_gm, (0SC Issue

2(h)) .
B. STATEMENT OF LAW

7

8 The seminal case on the issué of ineffective assistance of

9l counsel is Strickland v. Washington, 466 U.S. 668 (1984). While
10 Califofnia law irn. the area arises from Es:gp_w 23 cal.3d

11 412 (1979) 2 the state law trac}cs strickland., - people v. lewis, 50

-1zj. Cal.3d 262, 288 (1999). The rule 1s s:.mple. On.a claim of
13 ineffectvive assistance of counsel, jthls Court must décide whether
14 trial counsel's conduct so u'hdermined the proper functioning of

. 15|l the adversarial process that th.e'triial cannot be relied on as

16) having produced a just result. Such a claim requires both a
17 showing of deficient perfomance by counsel and - proof of
18

- resulting Prejudlce- mmwmm gup_r_a, 466 U.S.

19| 4t 687-688. See: Levenson, Hest's California Criminal Procedure,
20 g1.08 (January, 1996). ' |

21 s;;:lgkla.nd provides that in evaluating the performance of
22 counsel,' the ultimate question is whether “counsel's
235 ‘representat'ion fe.ll" bél‘ow. an obj'ective " standard . of
24 ‘reaso_nab‘lenéss.” s;;igkla.nd_L_Hashmg:l;Qn, supra, 466.U.s. at
2_5 688. However, in making this determinatioﬁ, “a court n;ust
28 indulge a strong presumptlon that counsel's conduct falls within
27 the wide range of reasonable professional ass:Lsta.nce. Id, at
28 " o
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I 689, Courts neither second -gt.l‘e.‘ss nor ‘apply twen_ty—twenty

2 hindsight to counsel's deciéiops. B;gnin_wl_dgr_gn,v 59 'E;.Bd

_E’ 3 815, 833 (9th Cir. 1995). ﬁa’ther, a defendant making such a

‘ 4 claim must sho“v that “counsél's performance was inadequate when
) measured against the st'ahdard of 'a reasonably competerit attorney -

6|l . . . people v. Sanchez, 12 Cal.4th 1, 40 (1995). .
7 " If a defendant makes such a showing of deficient
8l performance, the o};Jligation is then on that defendant to show

s prejudice == that there is a ’“re.asonable. probability that, but

10 for counsel's unprofessional errérs, the result of the proceeding
11 yould have been different.” People v. Sanchez, supra 12 Cal.4th
12 . :

at 40. If a defendant fails to show prejudice, the Court need

13l ot determine if counsel's performance was deficient. Strickland

. 14 . Washington, supra, 466 U.S. at 697. However, pfejudi;e nay

15 arise ‘from the cumulative impact of multiple deficiencies.
16 M, R .cal.4th ___, 96 D.A.R. 7775, 7786 (June
Y7V 27, 1996). Harris v. Wood, 64 F..3d'il432,. 1438 (9th Cir. 1995).
18 C. DISCUSSION OF HEARING EVIDENCE

19 1. Karny's Depésitiop in Canéer-_-Fitzgerald Lawsuit.

20 " Petitioner attacks his tf;al counsel for failure to- utilize
21 Dean Kéarny's_perjuriou's_ testimony in February 1984 'as a p‘art of
'22 a ¢ivil lawsuit filed against 7:‘i’etli't:iorier, Kax'-ny and others. This
23 lawsuit arose from the fraudulerlt activities of the BBC. Karny
24 admitted he lied undeq: ocath- in that depqs'ition and tfiai counsel
25 did not utilize such in his cross-examination of Karmy at trial.
26

. i : 1 .
27| MFqr this reason, although the Court took additional evidence on only five of the twelve OSC issues related

to ineffective assistance of counsel, the Court has considered all allegations and evidence in support thereof -
28 in evaluating this issue, For details of thosquother issues, see discussion infra.
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1 However trial counsel hatd good reason not to do sC.
t 2 pPetitioner's deposition had been. taken in that same lawsuit.
g -3 Petj,tioner4 had also lied under oath. More importantly,
': 4 Petitioner had coached Karny as to wﬁét he should éay during his
5 deposition. In other words, Petitioner éubdrned Karny's perjury.'
6 ‘Adc‘litionally, Petitioner's directions to Karny evidenced the
7 céntrol thét Petitioner exercised over others in the BBC. It
8l showed the desperation that the BBC found itself in at the time
90 and it showed Petitioner himself to be a liar. éounéei's choice
10| “in this regard was not unreasonable, especially in light of the
11 other. impeachmeht’ evidence of Karny at trial. .Thé fact that
12 other -negative -evidence concerning Petitioner came in‘at trial
13 does ndt change the evaluation and this Court éhquld n.ot second-
. 14 guess trial counsel. JBonin v. Calderon, ‘supra, 59 F.3d at 83‘5. |
15 2. | Testimony of Neil Adelman Regarding Purchase of Cyclotfon
18l attrition Mills. ‘ '
17 The Court of Appe’alv in, its 0sC .asked this Court to ‘de‘{:.ermine
18 if th‘é failﬁre to call Neil Adelman, an attorney working.- for -
19 ‘Petitioner, constituted ineffective as'si'star;ce of counsel. .Such
20 evidence, . it has been afgued by Petitioner, -would refute the
21 prosecutidn's. evidence at trial that Petitioner and ‘the BBC were
22 financially desperate and therefore had .a motiyé to kill Levin
23 and obtain his money. Accp;ding to Petitio'ner su.bétantia}. income
24 from this deal was just around the corner.
28 Adelman was alleged to be ,t'he key to ne.gotiat:ions' between
26 Petitioner and a man by the -{mme of William Ki]'.patrick' over the
&1 sale to Kilpatrick of $300 mi‘llion of cyclot';rcn attrition mill
<28 . '
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technology. When operated, these mills would reduce a whole
yariety of materials placed in them to such a small dimension
that it could be efficiently used for fuel or other commerciél

purposes. ‘ Kilpatrick was supposedly obligated to pay Petitioner

$200 ‘million for the technology that Petitioner's owned and |

developed Rt

The evidence at the evidentiary hearing went well ‘beyond
Adelman’'s testimony-. It extended for days into evide;xce of the
purqhase of the technoleogy from Geﬁe Brown,ing,' its inventor; the
development of alleged prototypes; the negotiations between
Petii;.ioner's 'representat'i‘ve's. and Kilpatrick's representatives and
the entire financial structure of .the numerous cqmpgnies and
entiiies involved in this su'pposed. deal.

- The ew}idence dce_.veloped’.in the. hearing was mtlzch" more than
‘that which trial counsel was aware of at the ‘time. = Petitioner
told counsel of this projeét, but counsel did not conduct a
thorough investigation of Petitioner's theory .

. Trial counsel at the hearing stated that he was aware of the

general nature of Petitionerfs. cyclotron evidence but had done-
little follow-up. - Trial counsel stated that from what he had
‘ ‘bean told about Petitioner's evidenc.é, it was "snake ©il" and he

would not use it. Having now been fully.exposed to Petitioner's

15 Actually the contract was to be made with Microgenesis, 2 company established by Petitioner apart from

the BBC." Petitioner at the hearing testified that Microgenesis was a “straight” business concern while the

BBC on the other hand, was all tied up in fraud. . . '
"During the trial, Petitioner told his counsel a areat deal. He literally bombarded him with facts, theories,

_ potential witnesses and speculation. Thi¢ comprised what Petitioner described as over two thousand pages

of "to do" lists. Petitioner made it more difficult, not less, for trial counsel to separate the wheat from the
chaff. The Court notes that Petitioner did much the same to his current attorneys during the instant hearings.

24 .
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theory during this hearing, it- is clear that trial counsel's

- description of the evidence as “snake oil" was not far off. The
courﬁ believes that the entire Hunt/Kilpatrick endeavor was a 
scam. It reeks of fraud. |

A great deal of time could be spent describing Petitioner's

D W e B W

evidence and how trial counsel's choice was a valid one.

-3

However, a few highlights wqul_d be sufficient.

8 Kﬁ'..lpatrick te;stifie'd in this .h‘earing.. He was in federal

9 custody for fraud at the time of his testimony. During the 1983~

. 10| 1984 period he was attempting to emerge from bankruptcy and was

- C 1l facing federal fraud charges in Colorado. Hé develgped a plan to

12 ~ take his company 6u1; of .bar_xkrupt':cy by entering into a stock swap
‘13 with a Canadian company. | ) 4 '

. 14 In order for that transaction to take pléce, Kilpatrick's

‘ 15 balance sheet"ineéded to have some value beyond his relafively
16 'me,agzef holdings. - Enter Petitioner and ‘his supposed rights to -

17} the cyclotron attrition mills technology.'®’

' 18 Numerous draft agreements".wefe pre'pared between .Pe{:iﬁioner

: 19 and Kilpatrir;:k.. Most of these 'agrefan;ents called for Kilpatrick

5 20 tq; .pay Petitioner $333,333.00 per ﬁxopth for 18 months. However,
21 . Kilpatrick had virtually no money, Wwas in bankruptcy, - had

E 22 substantial legal problems, and needéd the appfoval of Canadian
25 -and U.".S. authorities before he could enter any enfqrceable
24 '

25 1A review of the documents submitted indicates that Kilpatrick had little cash and certainly nothing to support

2 $200 million payment to Petitioner. Despite testimony from Kilpatrick’s attorney that Kilpatrick was aran
26 of means, the facts do not bear out that contention and any resources he has appear to come from dubious
27 sources. This same attorney had also been indicted with Kilpatrick by the federal grand jury in Colorado.

. 19The evidence showed that several others -- including Kilpatrick himself -- also claimed rights to the same
281  technology. Browning had evidently sold thg rights to the machines to others as well. -
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agreemeht.,- Despite Petitioner's fsui::posed good faith belief in

the viability of this deal, the facts belie it. There was no

enforceable contract ;4 there was no exchange of money; there was
no production of any of these "wonder" mills. In other words,
this venture sounds much like the other fraudulent activities 'éf
the BBC and Petitioﬁer in *l‘;he early _'198'0'5; Trial counsel was
wise to steer clear of it.*
3. The FBI Investigation of f’rogressive Savings '_-andALoan.

Petitioner argues that trial counsel should have desveloped
evidence that ILevin was the subject of a FBI iﬁvestigat’ion
concerning defrauding Progressive savings and Loan. As such he
had a motive to ﬁiee. |

Petitioner's claim fa;i.lé for two reasons. First, trial
counsel was legitimately. concerned that Petitioner might be
vulner_:able on the same issue, i.e., involvement with the
Progressive Savihgs'and Loan fraud. Petitioner's ﬁame ﬁad come

up in the Progressive Savi_ligs investigatién because he and Tom

- May had provided two che'g:ks for $100,000 each to Levin which

Levin deposited at Progressive savings in a check kiting scheme.
As Petitioner testified at the hearing, the BBC did not have the
monef to cover these checks. They éere worthless. Tr}é money was

supposed to be used to purchase an interest in an option for

‘Levin's duplex in Beverly Hills along with Len Marmor. That

Even if one-were to concede that there was some fnerit to Petitioner's belief in this project (something this
Cowrt would not do), trial counsel's decision not to pursue this avenue was reasonsble under the

" Grcumstances. Were Adelman to testify that he worked for the BBC and Petitioner from approximaely June -

September 1984 as an attorney, all he could say iathat he had negotiated with Kilpatrick on.the attrition mills

technology sale and he had told Petitiorier about it. The deal with Kilpatrick was never consummated. -

Absolutely no money changed hands. Adelman left the BBC in 1984 because he had not been paid by
Petitioner. N R

26-
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T

1F opt:l.on was also the subject of -some quest:.onable legality. In
] 2P ' other words, petitioner h:.mself was involved in the fraud which
’ 3 he sought to assail Levin for.

4 Second, Levin's lack of honesty and integrity was adequately

5 laid out in the trial. It was known that he was already fécing

IR 2 T

- 6 state crimi'nal charges; he was out on bond; there-were pending
7|l civil matters; he had su‘bstantiéi.de.bts and 1itt1e, if any,

8 legitimate income; he"h,ad adopted a number of work identities
9 *ciependingl on his audience and many pebple were looking for him.

- 10 a1l of this was brought out at trial. Since the evidentia:;'y
11| hearing established that there was not a great chance that 'Ley.in
12 would be,chgrgeﬁ in the Progressive Sayi_ngs matter, that evidence

13 édded little to what the jury already knew about Levin. It would
14 have' b’een cunulative and may have éndangéred Peti‘_tione’r further.

5y - There ‘was no ér_ror in trial counsel's decision on this

16{  issue. Even if t.here were, there was no prejudice. |

171 4. Testimony of Oliver Wendell Holmes. .

_18' ' Petit:.oner argues that he told trial counsel about a former

19 attorney by the name of Oliver Wendell Holmes who knew Levin and

20 mlght have helpful information on him. Trial counsel 1nd1cates

21 that he may have heard the name from Peta.tioner but did no
?2 follow-up on Holmes as’ a witness. ‘
23 Holmes testified at the hearing that he had been a friend of

24}l Levin's. and had acted as his attorney in a civil matter. ~ Holmes

25 said that in early 1984 Levin had told Holmes that he was working

26 on a story about a bank robbery in Las Vegas where the robbers
_27 "had gone’ to Brazil. Levin wanted to know if Brazil had an
. 28 L : " ' '
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extradition treaty with the United States and wh-at the chances

were of these individuals being extradited. Holmes +truly
pelieved this to be a journalistic interest. Levin indicated, he
was working on a story with a collaborator.. He never indicated
tnat he was going to flee the Jjurisdiction but gave evefy
indication of wanting ﬁo fight the state criminal theft charges
pending against him.

Trial couns'el indicated that haé he known about this
information at the time, he would have utilized it. Petitioner
argues that trial counsel should have known about it because he
gave counsel Holmesf name. |

. This evidence if known to trial counsel 'would have been

nelpful. Perhaps trial counsel should have investigated Holmes

as a potential witness.® However, "a particular decision not to-

investigate must be directly assessed for reasonableness in all

the circumstancés, applying a heavy measure of deference to

counsel's judgiuents.“ Strickland v. Wg' shington, supra, 466 U.S. .

at 691; Bonin v. Calderon, supra, 59 F.3d at 833. Given the
little information made known to coﬁnsel, failure “to .inverstigate
was not unreasonable. | |
In aﬁy case, Petitior'x’er fails to show necessary prejudice.
Singulaﬁ:ly or collectively, this factor does not’ caw.ise.the Court
to believe that the result would be different.
5. Testimony of Karen Sue Marmor. ‘
Petitioner‘alleges that 4rial counsel was deficient fbr ‘not

investigating and calling Karen Sue Marmor to testify concerning
L, : T

’
)

*However, see: footrote 16, supra. “W

-2 8~
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i the matters discussed in Part IXI B and C of this opinion.

! Petitioner's argument fails for two reasons. First, while
Marmor existed (she was, after all, at home while her husband
testified at Petitioner's trial), fhe facts thé:t she now alleges

_as true did not come to mind until years after‘Pe;itionér's Santa

Monica trial. Trial counsel cannot be' expected tg hypothesize
7 what facts a witness m;’.ght remember yearé lafter the fact as a
8 result of her “flashbacks.”

9 Second, for the reasons stated in Part III, this-witnéss has

10 no credibility at all. Trial counsel will not be' faulted for

1 falllng to call a w1tness at trlal wha lacks all credlbmln.ty

o av vy

12 ’ D. REMAINING INEFFECTIVE ASSISTANCE OF COU’NSEL ISSUES
13 ‘Several other 1neffect:.ve ass;.stance of counsel issues wei'e
: 14| set forth in the 05C, but additional evidence on them was not

15/l received in the hearing. While the Court has considered each.

18 _ issue separately and collectively, ‘they‘ do not rise to the level

: .17 sufficient to undermine this Court's faith in the results of this

18} trial.
.19 1. Terms ‘of Tom May's Movie Contract
3 (
20 Pet:.tioner alleges that at trial, trial ‘counsel should have .
. 21

’J.mpeached Tom May's test:.mony with his mov;e contract which

t P.etitlorier conténds required May to falsely portray his
25 involvement (OSC Issué 2(b)). Trial counsel tried unsuccessfully
1 ' ‘24 to interview May prior ﬁo trial. May would not talk to him.
, 25| Trial counsel tried unsuccessfully to question May at trial about

', 26 the movie deal. The ch;'t sustained the prosecution's objection:
27 The jury was however, awei}."e tﬁ\a;t there was some type of May movie
§ 28 . o . ’ ' '
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i

1 deal-. . o -

. 2 . Petitioner's view that the contract called upon May to be

3| untruthful at trial is speculative at best. . In any case, the
| 4 restimony given at trial was consistent with statements earlier
S . given to the ;;o‘lg'_ce pribr to the contract being entered into by
? May. May's testimony would therefore be reinforced with a prior
W consistent statement. ‘fhere was no prejudice.

8 2. Laboratory Tests Indicating The Lack Of Blood In The BMW.

>
(Ye )

. Petitioner alleges that trial counsel should have introduced

10l evidence that no blood was found in the trunk of the BMW that was

s & e,

11l used to transport Levin's body (0SC Issue 2(d)). Petitioner
1z telieves that this was especially inipo::tant evidence Ag_iven the

13. ev:Ldence from the BMW that the trunk had been dented Wwhen

14 Petitioner and Plttman attempted to close. it on Levin's body.

15 : However, the evidence at trial was that Petltioner and
; - 18 ) P;Lttman had wrapped Levin's bcdy in a bedspread before taking J.t
o to the car and that there was no ev:.dence that the blood would
18 have seeped out into the trunk. There was no ev:.dence of any
9 blood anywhere 1n the apartment or anywhere else in the case
‘ 20 Furthermore, trial counsel did nct believe that the prosecution
2L had proven that the BMW had been ut:.l:.zed in the murder.
22 'I‘r:.al counsel's decision was not unreasconable. The fact
; 231 that negat:.ve evidence was not utlllzed is insufficient for the
i 24 purpose of prov1ng necessary prejudlce.
; 25 3. Evidence That Levin.Discussed Dying His Hair With 'I'he:
5 26 Barber. . . ‘
.. * . . ) ’ .
27 Petitioner alleges that trial counsel should have introduced
: 28 '

t . AN
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evidence that Levin had at some time discussed dying his hair
with his barber (0SC Issue z(g{). However, the barber did not
come forward with the information until years later. Trial
- counsel was not under any obligation to track down Levin's barber
on the chance that Levin mighﬁ have discussed 'changing' his
‘hairstyle at some point prior to June 1884. As the evidence at
tyrial revealed, Levin never did dye his hair and speculation over
unknown stains in Levin's bathroom were notlsufficient to place
counsel on’notice. Furthermore, introduction of evidence that
Levin dyed his hair would havé undercut all of the defense
sightiﬁg witnesses at trial. They teStified as‘to seeing Levin

with his gray hair and beard. So did all of the sighting

. witnesses, in the current evidentiary hearing. This clain is
immaterial.
4. Documents In Possession Of Levin's Conservator Indicating

A Larger Suﬁ of Money To Finance A Disappearance.

Petitioner conﬁends that documents in Levin‘s conservator's
_possessmon showed that “Levin could ea51ly have socked away a
nest egg to flnance his flight"- (OSC Issue 2(1)) Trial counsel
indicated that he was not aware of this alleged money. - . P

* A review of the pleadings filed in this matter as well as

the testimony from the San Mateo and Santa Monica trials indicate
that Levin was involved in many. fraudulent activities. While

there is a certain amount of money unaccounted for from Lev1n s

act1v1ty, there is no lndicatlon that Levin squlrreled any "nest
egg" away to finance his sgppcsed fllght. This evidence 1is
highly speculative at best. )
%
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In any case, even if such evidence had been presented in the
santa Monica trial, this Court cannot reasonably say that the

result would have been different.

5, Levin's Lack Of Familial Ties And Abuse Of His Dog.
5 » Petifcioner' contends that trial 'counsel .should ' have

; 6 j_ntroduced‘, evidence that Levin's relationship with his mother and

7 step-father were not. as good as the f'amiiy_testif'iéd to at trial;
' 8| and further, that he abused hik dog when the dog urinated in his
9 <home -(0SC Issue 2(3)). S
10- Trial counsel says that he was not aware of such evidence
111 . put would ‘not have used it had he been aware. This iss’ug is
12| " peritless. Clearly, even if the ev1dence were known, - trial
13 counsel can choose not to attack a murder victim's family at
14§ trial by disparaging their deceased son. Such a tactic is
15§ potentially suicidal before a jury, especially one which might be
- 16 asked to latér determine if fize defendant should 1ive or die.

17h - Furthermore, evidence from Lev:.n's ne:.ghbors, J.ncluding Marmor,

18] that rLevin abused his dog is frivolous.

19 6. Evidence That Levin And Pittman Had Prior Contacts.

200.. Petit:.oner alleges that Le.vin and Pittman knew gach other

2l and that thls would unpeach Karny 8 testimony (0sc Issue 2(k}).

22| However, Karny~test1fied as to what Petitioner told him, i.e.,

23 that Levin did not know Pittman and that Pittman would be taken
24 along to Levin's the night of the crime. 'The fact that one or

25 pefhaps two witnesses believe that they had seen Levin before. .

28 with Pittman does not impeach Karny's testimony. He was only

A .
27|l reporting that which Petitioner had told him. = It does not affect

28
L
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1} his credibility. ' .

2 7. Téstimony That Levin's Ne-ighbor Heard b{othing UnuSué,l on
3! °  Night Of The Crime And Saw.Levin's Missing Comforter In The
<4  Trash. -

: ) .Petitioner argues that the ﬁestimony of another of Levin's

g -6 neighbor’ that she heard no struggle on June &, 1984, and that she

F 7 saw his bedspread in the trash was eviderice that his trial
.8 counsel should have'sdught out ‘a,nd‘ utilized (0SC Issue 2(1})).

9 Petitioner's witnesses, however, have recanted their te.stimony or
10| were impeached. Petitioner has submitted this point in his final
Cu brief and does not: argue it. There is no ',mérit to the issue.

12 - : E. CONCLUSION' '

¢ 13 : In light of the facts presented to this. Court in_b the
14~ p;eadings and at hearing, the Court cannot say that Petitioner's
8Y. trial. counsél's representation so undermined thé trial that it
.16 ' capnoi: be relied on as havin_g ,producgd a just result. Was
17 counsel's r‘e’preéenta.tion flawles;? No, far from it. Were there
18 'erriors and  misjudgments? -Yes. Would the results have been

19 different but for these errors? Absplutely not. While counsel

20 had a number of strategic' failings, it is also impbrtént to note
2 '

that he  had to contend with a strong prosecution case, a

22l gifficult client,? and a difficult bench officer. Under the
23 ' ‘

o4 || *During the hearing, trial counse] testified that one of the factors he considered in making defense decisions
' was a confession which Petitioner had made to him at an early point in his representation. Petitioner told him
25 that he and Pittman had, in fact, murdered Levin. Later, after coaching from counsel, Petitioner changed his
story, denied involvement and related at least two other explanations for the evidence against him. Petitioner
26 denies this confession ever took place and at the hearing launched into a series of personal attacks on trial
counsel’s integrity. Regardless of the truth of tha.attacks on trial counsel’s personal and professional habits,
27 the Court believes that Petitioner did confess to his attorney and admit his involvement in the murder.
’ However, the confession does not directly effect any of the issues needing to be resolved here. The Cowrt has,
28 however, taken it into consideration in judging Petitioner’s credibility during bis testimony at the hearing.
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circumstances of this case, his representation was legally

sufficient and the Petitioner's claim to the contrary is without
merit.
. v
MWAWRESI »

Petitioner alléges that trial counsel had an actual conflict -

of "interest and that the conflict adversely affected his

performanc'e (0SC Issue 3). No ad;iitiénal.fevidence was taken on
this clainm. The conflict alleé'ed is +that trial coun;sel was
seeking admis'sion to the Hillcrest county ‘Cluﬁ and that the trial
judge had the power to “blackball” his admission.. According to
Petition_ér, ‘trial counsel fhe:efofe “pulled his pun"che.s” and did
not agg:r.:essivelf defend his clien;t: at trial. - -

- Two points need.to be made. First, ,théfe- is no evi:dénce-
that trial counsel had applied for membership beféfe, durihg or
after the San;cé Monica trial.’ ‘The evidence from th’é pleadings is

clearly to the ;on’trarjz.. Additionally, the tridl judge was not

on any'memberéh,ip review committees, although he was an active

menmber.

Second,- a review 'of the trial . transcripts ‘doe's not
demonstrate avtrial counsel who was ,a'ttempting, to curry favor
with the bench officer. It bd'oes illustrate a bench-officer wh,o
at times was difficult to deal with in the pouft:oom. The tfiall
court was often caustic, overly involved in .questioning
witnesses, and at" timeé extrémely hostile to trial counsel's co-

counsel.? 1In the face of such a trial judge, competent counsel

.
.
’

2t one time instructing the bailiff 'to phys gally remove co-counsel from the courtroom.

| 34- :
l‘z‘.a‘i‘;
o

309




TLIMTI AN

10

11

12

14

15
16

17

18

19
20
21
22
23
24

25

26

27

28

134

Case: 13-56207, 12/19/2014, 1D: 9356502, DktEntry: 16-3, Page 54 of 249

" ICase: 12-72359  07/30/2012  ID: 8268980 DktEntry: 8-13  Page:-35 of 38. (152 of 157)

is wise to avoid the type of "in your face® tactics that

petitioner would now argue was necessary. Trial counsel was

‘courteous but firm with the trial judge. He did not roll ‘over’

and play dead as Petitioner would argue.  In other words, he did

not stop advocating on his client's behalf.

Trial counsel made suitable objections, forcefully argued

his points and, at times,-received the wrath of the trial judge.
This record does not demonstrate a trial. counsel who panciered to
the triai 'judge to gain personal favor.
o vVI.
FATILURE OF THE PROSECTION TO
A. I.NTERCESSION WITH ‘COMMODITY FUTURES TRADING
COMMISSION (CFTC) - ON BEHALF OF KARNY
Petitioner argues that the defense was not advised that the
FBI would ‘make Karny s ccoperat;\.on known to the CFIC a.nd that FBI

notes indicate that Karny would not test:.fy without immunity (0SC

Issue 4(a)). - Even if this material was not made known to the

defense at the time of trial,® it was not substantial material
evidence and Pet:.t:.oner suffered no prejudice..
At the time Karny testlfled, the jury was told that he had

immunity for two murders, immunity for an_other assault to commit

.murder and that the prosecution would intercede on his behalf

with the Securities and Exclange Commission (SEC) with reference

to an investigation of the ‘BBC should it become necessary. ‘The

L)
¢
¢

3]t may have been but a determination of that fact is not important here.

-35- |
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fact that the prosecution alsc agreed to make Karny's cooperation

-

known to the SEC's sister agency, the CFTC, about the same

investigation arising from the same securities transactions is

minaf and not material given the other impeéchment evidence

: 5!" against Xarny. The FBI notes simple restate the obvious: Karny
E 6 wanted immunity before testifying. He got immunity, the jury
% 7 knew of the immunity and there is no error.
‘ 8 ‘ : . B. KARNY.‘S INVOLVEMENT IN THE MAYER MURDER
- £l A Petitioner argues that the defense was not told of Karny's

10 ipvolvement in the Mayer murder, that Karny was given immunity

11 for the murder, thét Karny lied when he said he did not know

12 ‘Mayer, that he confeséed to Mayer that he perijured himself and
5 C13 that . law enforcement suppressed evidence of Karny's involvément
% ;4 in the murder (OSC Issues 4(b)-4(f)); In pursuit of tﬁis blaim,

15 this Court ordered the felease to Pe;itioner of the Mayéf'“ﬁur&er

1? Book" qpptaining all the investigative files on the'Mayer murder.

ATH The Court reviewed all of the documentation submitted regarding

18 what has come to be known as thé“Hollywood Hbmicide." In the end
% 19 one thing is clear: there is simply ﬁo vcredibie, reliable
i 20 evidence to connect Karny to this murder.

2l The Los Angeles Police Department investigated Karny and
: 22 cleared him. There is not any substantial evidence to even
; 25 connect Karny to Mayer. The evidence proffered by Petitioner to
; 24 tie Karny to this case is flimsy and artificial. A 'suspicious
: 25 put ieasonable m;nd could easily conclude that Petitioner has

28 more to .do with this mur%gr’thaanarny; _ However, for our
’ =27 purposeé, it need only Be noéed that Petitioner claims in this

28 “

-36-
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18

19
20
21

22

23

24

25

27

28

area are meritless. There 1s ne error.
C. CONCLUSION
Ssuppression by the prosecution of substantial material

evidence bearing on the credibility of prosection witnesses is a

denial of due process. People v. Morris, 46 cal.3d 1, 29-30
(i988) . That simply did not happen here.
VI,

FAILURE OF PRDSECWION TO DISCLOSE. -

TO PETITIONER THAT LEVIN WAS

UNDER INV’E}S‘I‘TGATION BY THE FBI
Petitioner initially argﬁed in his Petition for Writ of
Habeas Corpus that the defense at time of trial was not advised
~that Levin himself was under investigation by the FBI for thé

Progressive Savings and Loan matter. Subsequent facts .have

. caused Petitioner to rethink that position. At the hearing in

this matter Petitioner and counsel conceded that the defense was
made aware of the FBI investigation.?®

In light of that concession and the failure to establish any
prejudice, the issue is %ithouﬁ merit;

| VII
CONCTUSTION

~This has been a long and, at ‘cimes, convoluted case.
Counsel for Petitioner has argued that the case is unique with
many peculiar aspects. In some ways counsel is correct. But in
the last analysis, the issue is simple: did Petitioner murder Ro;rx

Levin and thereafter receive a falr trial for that crime?
y S

%S ee discussion in Part TV C 3 of this Opirion regarding the facts of that investigation.
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After any trial many facts eome to light. Subsequent review
2 of trial participants' actions will often disclose much that some
'might find deficient. Later analysis is always cleaner than

4 concurrent evaluation. But a trial cannot by its very nature be

e
."

B
i
5
]

5 perfect, It is a human endeavor in which all _J’.hvolved hope ends

" 6)l. in a just res‘ﬁlt. Here the trial was not peffect, but it .wasA'
7h  Just. |

1 This Court has now locked at that trial evidence, the new ‘

9 evidence, the new asugnments of error, and the arguments of
10 counsel and reaches the conclusion that Petltloner received a

11  fair trial.. He is not entltled to a new one. Further, this

12 COurt concludes that Ronald Levin is dead and that Petitioner and
15 Pittman kllled hlm.r. Petitloner is justly ‘convicted of -that’

‘14l crime.

15 the Petition for a writ of habeas corpus is denied.
.18 : . } ‘
Y ~ | o .
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Case: 13-56207, 12/19/2014, 1D: 8356502, DktEntry: 16-3, Page 7 of 249

IN THE COURT OF APPEAL OF THE STATE OF CALIFORNIA

SECOND APPELLATE DISTRICT -
DIVISION FIVE CO‘%OEPEL %ﬂ'%’) DIST.
JAN 15 1938
JOSEPH A. LANE Clerk
Inre B110428 Deputy Cler
JOSEPH HUNT (Super. Ct. No. A090435)
on (J. Stephen Czuleger, Judge)
Habeas Corpus. ORDER

THE COURT:

I. INTRODUCTION

In the early 1980°s, petitioner formed a group which came to be known as the
“Billionaire Boys Club” (BBC). The group’s purpose was to invest in commodities,
cyclotron technology, and arbitrage. Ronald Levin, the decedent, persuaded the group he
was a wealthy individual with money to invest. In fact, Mr. Levin was a “con man” who
perpetrated an elaborate hoax on petitioner and the BBC. Petitioner was convicted of
fnurdering Mr. Levin on June 6, 1984, with the aid of James Pittman. Petitioner admitted
the existence of the plot to kill Mr. Levin to fellow BBC member Dean Karny. Petitioner
also phoned Mr. Karny the rﬁoming after the murder and confessed to the murder. Mr.

Karny testified at petitioner’s trial under a grant of immunity.
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We affirmed petitioner’s conviction in an unpublished opinion. (People v. Hunt
(Nov. 23, 1993) B029402 [nonpub. opn.].) Petitioner also filed a petition for writ of
habeas corpus which.was heard concurrently with his appeal. We concluded petitioner. - -
had made a prima facie showing of entitlement to relief with respect to five of the many
issues raised in the petition. On November 23, 1993, we issued an order to show cause in
the habeas corpus proceeding directing the suberior court to conduct an evidentiary
hearing on the following issues. First, we issued an order to show cause concerning
purported newly discovered evidence that Mr. Levin was still alive and additional
impeachment evidence which casts a fundamental doubt on the accuracy and reliability of
the jury’s verdict. This newly discovered evidence issue was limited to: sightings of Mr.
Levin; the seven-page “to do” list which was left at Mr. Levin’s house prior to June 6,
1994; and evidence contained in a “Dear Dean” letter that a prosecution witness, Mr.
Karny, committed perjury in another case. Second, we directed the prosecution show
cause whether defense counsel’s representation of petitioner fell below an objective
standard of reasonable professional competence and there was a reasonable probability
that the result of the trial would have been different. This purportedly was because
defense counsel failed to discover or to utilize certain information. Third, we determined
a hearing was justified as to whether defense counsel, Arthur Barens, had an actual
conflict of interest which adversely affected his performance. This was because Mr.
Barens was allegedly seeking admission to the Hillcrest Country Club and the judge who
presided over the trial had the power to veto the application. Fourth, the order to show
cause directed resolution of the question as to whether the prosecution failed to disclose
substantial material evidence bearing on the credibility of Mr. Karny. Finally, we
directed the prosecution to show cause whether it failed to disclose material evidence
favorable to petitioner that Mr. Levin was under investigation by the Federal Bureau of
Investigation (FBI). Los Angeles Superior Court Judge J. Stephen Czuleger conducted an
evidentiary hearing (Cal. Rules of Court, rule 260) beginning on March 29, 1996. We
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will refer to Judge Czuleger’s rulings as those of the “trial court.” Prior to the evidentiary
hearing, the court resolved a number of issues on the pleadings, pursuant to the
—..__prosecutor’s motion.- On July 12, 1996, the trial court issued a 38-page order denying the -
petition for writ of habeas corpus. On March 20, 1997, petitioner filed a 472-page
petition for writ of habeas corpus challenging the July 12, 1996, order. After an extensive

review of the trial and habeas corpus hearing records, we deny the petition.

II. DISCUSSION
A. Claims arising from the 1996 evidentiary hearing.

1. Faretta motion

Petitioner contends the trial court violated his constitutional self-representation
right pursuant to Faretta v. California (1975) 422 U;S. 806, 835, when it denied his
request to represent himself at the evidentiary hearing after we issued the order to show
cause. Petitioner’s contention is without merit. Unlike the situation in Faretta, neither
the structure nor the history of the Sixth Amendment has been interpreted to apply the
self-representation requirement to a state court post-judgment and appeal collateral attack
evidentiary hearing procedure. It may be that the Sixth Amendment self-representation
right may exist in the federal collateral attack evidentiary hearing process. However, we
cannot conclude that the self-representation option in a post-judgment state collateral
attack evidentiary hearing process is “‘fundamental to the American scheme of justice™
which is a test for determiniﬁ g the application of the Sixth Amendment to a state justice
system. (Benton v. Maryland (1969) 395 U.S. 784, 795.) Moreover, in terms of other
tests for detenmnmg whether the Fourteenth Amendment Due Process Clause requires

certain procedural requirements be imposed on state courts, the self-representation option
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ina pdst—judgment evidentiary hearing procedure cannot be characterized as “‘so rooted
in the traditions and conscience of our people as to be ranked as fundamental’ [}, and

_ ___“implicit in the concept of ordered liberty,” such that ‘neither liberty nor. justice would——— - —....
exist if they were sacrificed . . . ."”” (Washington v. Glucksberg (1997) __US. _, __
[117 S.Ct. 2258, 2268]; e.g. Herrera v. Collins (1993) 506 U.S. 390, 411 [Texas
limitation on post-judgment presentatiori of newly discovered evidence claim not
violative of Due Process Clause of Fourteenth Amendment].) We note the United States
Supreme Court has never held that there is a right in a state’s post-judgment habeas
corpus evidentiary hearing for the petitioner to proceed in pro se. Finally, there is no state
constitutional or statutory right to self-representation at a habeas corpus evidentiary

hearing. (People v. Sharp (1972) 7 Cal.3d 448, 453.)

B. Evidence that Mr. Levin was still alive

1. “Sighting” evidence

At the hearing, the trial court heard the testimony of five witnesses who claimed to
have seen Mr. Levin alive after June 6, 1984. These so-called “sighting” witnesses were
Connie Gerrard, Nadia Ghaleb, Robert Robinson, Ivan Werner, and Karen Sue Marmor.
The court found that Mr. Robinson and Ms. Marmor had “no credibility at all.” The court
gave little weight to the testimony of Ms. Ghaleb and Mr. Werner, who had minimal
contact with Mr. Levin. The alleged sightings of him were extremely brief. The court
gave the greatest weight to the testimony of Ms. Gerrard, who claimed to have seen Mr.
Levin alive in 1987. However, in order for petitioner to receive a new trial based on
newly discovered evidence, the evidence must “undermine the entire prosecution case and
point unerringly to innocence or reduced culpability.” (People v. Gonzalez (1990) 51

Cal.3d 1179, 1246; In re Hall (1981) 30 Cal.3d 408, 417.) The court ruled that the
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testimony of Ms. Gerrard was not sufficient to meet this standard. After conducting

independent review of the facts adduced at the hearing, we adopt the trial court’s findings

e - @S.OUF OWIlee oo e - L U
Petitioner contends the court should have admitted the testimony of three

additional “sighting” witnesses Louise Waller, Carmen Canchola and Jesus Lopez. Since

all three witnesses testified at petitioner’s trial (Ms. Canchola and Mr. Lopez at the guilt

phase, and Ms. Waller at the penalty proceedings), the trial court could properly rule that

this evidence was inadmissible at the habeas corpus evidentiary hearing. This is because

the evidence was cumulative. (See People v. Delgado (1993) S Cal.4th 312, 328; Inre

Weber (1974) 11 Cal.3d 703, 720-722; Evid. Code, § 352.)

2. “To do list”

Petitioner wrote out his plan to kill Mr. Levin in a seven-page outline (the “to do
list”). The “to do list” inpluded such items as “‘tape mouth,”” “*handcuff,’” “kill dog,””
and ““have Levin sign agreements.”” Among the “newly discovered evidence” which
petitioner claims entitles him to a new trial is a statement by Mr. Levin’s former
neighbor, Karen Sue Marmor. She recalled seeing the “to do” list in Mr. Levin’s
apartment prior to June 6, 1984. However, the trial court gave no weight to Ms.
Marmor’s testimony since her “vision” of the “to do list” in Mr. Levin’é apartment came
to her in “‘flashbacks’” which occurred years after the murder and in fact several years
after petitioner’s trial (at which Ms. Marmor’s husband testified). We independently
adopt the trial court’s findings the testimony did not meet the standard for granting habeas
corpus relief based upon newly discovered evidence. (In re Clark (1993) 5 Cal.4th 750,
766; In re Hall, supra, 30 Cal.3d atp. 417.)
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3. The “Dear Dean” letter

. -Richard-Mayer was murdered-in a Hollywood motel in October;-1986.-Found in a
shoe at the crime scene years later was a letter addressed to “Dean,” Mr. Mayer’s .
homosexual lover.’ In the letter, Mr. Mayer refers to “Dean’s” cooperation with the
police. Further, the letter adverts to lies told to the authorities so that “Dean” could “get
his deal.” Petitioner contends the “Dean” referred to in the letter is Mr. Karny. Further,
he argues the letter proves Mr. Karny lied at trial. Petitioner contends the trial court erred
when it excluded the letter as inadmissible hearsay. This contention is without merit
because the letter was not “evidence” in a constitutional sense. (In re Weber, supra, 11
Cal.3d at pp. 720-722; Walker v. Lockhart (8th Cir. 1985) 763 F.2d 942, 948; c.f. Wood
v. Bartholomew (1995) 516 U.S. 1, 10 {inadmissible polygraph results are for Due
Process Clause purposes “not ‘evidence’ atall . ..”].) The trial court correctly concluded

that the letter was not “new evidence” because it was not admissible evidence.
C. Ineffective assistance of counsel claims

We apply the following test for evaluating in effectiveness of counsel claims:
“Defendant argﬁes that certain actions and omissions of the lawyers representing him at
trial amounted to ineffective assistance of counsel in violation of his right to counsel as
guaranteed by the Sixth Amendment to the United States Constitution and article I,
section 15 of the California Constitution. In order to demonstrate ineffective assistance,
a defendant must first show counsel’s performance was deficient because the
representation fell below an objective standard of reasonableness under prevailing
professional norms. (Strickland v. Washington (1984) 466 U.S. 668, 687-688 (].)
Second, he must show prejudice flowing from counsel’s performance or lack thereof.

Prejudice is shown when there is a reasonable probability that, but for counsel’s
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unprofessional errors, the result of the proceeding would have been different. A
reasonable probability is a probability sufficient to undermine confidence in the outcome.
- (InreAvena (1996)-12 Cal4th 694,721 [].)” (People v. Williams (1997) 16 Cal.4th 153,
214-215.) With this standard in mind, the trial court took evidence on the following

issues.
1. Mr. Karny’s deposition testimony in the Cantor-Fitzgerald lawsuit

The trial court rejected petitioner’s claim that trial counsel should have utilized
evidence that Mr. Karny lied under oath in a deposition taken in a previous civil lawsuit
arising from the fraudulent activities of the BBC. The trial court correctly found that trial
counsel had valid tactical teasons not to use the information. Petitioner himself had lied
under oath in the same lawsuit. Further, petitioner had coached Mr. Karny regarding the

deposition testimony in question.
2. Testimony by Neil Adelman regarding the purchase of cyclotron attrition mills

At trial, the People presented evidence that petitioner and the BBC were
financially desperate. Therefore, it was argued petitioner had a motive to kill Mr. Levin.
Petitioner would thus have a motive to obtain Mr. Levin’s money. Petitioner contends
trial counsel should have called as a witness Mr. Adelman, an attorney, who would have
testified that the BBC was about to realize substantial income from the sale of cyclotron
attrition mill technology to William Kilpatrick, a Canadian investor. Trial counsel
viewed this cyclotron evidence as “‘snake oil’” and would not use it. The extensive
testimony on this issue at the evidentiary hearing served only to confirm trial counsel’s
mature and wise analysis. The testimony revealed that Mr. Kilpatrick was bankrupt, had

virtually no money, had substantial legal problems, and needed the approval of Canadian
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and United States authorities before he could enter into any enforceable agreements. As
the court below aptly noted, “There was no enforceable contract; there was no exchange
. of money; there was 1o production of any of these ‘wonder’ mills. - In other words, this. -
venture sounds much like the other fraudulent activities of the BBC and Petitioner in the
early 1980°s.” The evidence would not have aided petitioner’s case and likely would

have damaged it. We adopt the trial court’s findings as our own.
3. An FBI investigation of Mr. Levin regarding Progressive Savings and Loan

Petitioner contends trial counsel should have developed evidence that Mr. Levin
had an incentivé to flee because he was being investigated by the FBI for defrauding
Progressive Savings & Loan in a check kiting scheme. Trial counsel elected not to use
this evidence because petitioner_had issued the worthless checks which Mr. Levin had
deposited. The trial court concluded, based on the trial record and évidence taken at the
hearing, that Mr. Barens’s failure to utilize this evidence was reasonable because: there
was little chance that Mr. Levin would have been charged in the Progressive Savings
matter; the jury had already heard evidence of Mr. Levin’s lack of honesty and integrity
(thus the evidence would have been cumulative); and the evidence would have harmed

petitioner. We are in accord.
4. Testimony of Oliver Wendell Holmes

Petitioner gave Mr. Barens the name of Oliver Wendell Holmes, a friend of Mr.
Levin. Mr. Holmes , a lawyer, had represented Mr. Levin in a civil case. Petitioner
believed Mr. Hdlmes might have information about Mr. Levin which might have been
helpful. Specifically, Mr. Levin planned to leave the country and flee to Brazil in order to

avoid criminal prosecution. Petitioner contends Mr. Barens should have investigated Mr.
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Holmes further. Also, petitioner argues Mr. Holmes should have been called as a witness
at trial. Mr. Holmes testified at the habeas corpus evidentiary hearing. Mr. Levin
indicated he was working on a story about bank robbers fleeing to Brazil. Mr. Levin
asked Mr. Holmes if Brazil has an extradition treaty With the United States. Mr. Holmes
viewed this as “;ournalistic interest.” Mr. Levin never indicated he planned to flee the
jurisdiction because of pending criminal charges against him. The trial court reasonably
could have ruled that although Mr. Holmes’ testimony might have helped petitioner, Mr.
Barens’s failure to investigate further was not unreasonable under the standard set forth in
Strickland v. Washington (1984) 466 U.S. 668, 687-688. We conclude Mr. Barens’s
conduct was not below the standard of reasonably effective representation. Mr. Barens
had little information on which to proceed, and in any event, this testimony would not

have altered the outcome of petitioner’s trial.
5. Testimony of Ms. Marmor

Petitioner claimed trial counsel was deficient for not calling Ms. Marmor as a
“sighting” witness. As noted above, the court believed Ms. Marmor was not a credible
witness. The court correctly found that trial counsel could “not be faulted for failing to
call a witness at trial who lacks all credibility.” We are fully in agreement with the trial

court’s analysis.
6. Additional ineffective assistance of counsel issues
The court did not take evidence on the following ineffective assistance of counsel
issues identified in the order to show cause: (a) the terms of former BBC member Tom

May’s movie contract; (b) laboratory tests concerning the BMW used to transport Mr.
Levin’s body; (c) evidence that Mr. Levin discussed dyeing his hair with his barber; (d)
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documents in possession of Mr. Levin’s conservator allegedly indicating $1.2 million had
been amassed prior to the disappearance; (¢) Mr. Levin’s lack of familial ties and abuse
.of his dog;- (f) evidence of prior contact between Mr. Levin and Mr. Pittman; (g)
evidence that Mr. Levin’s neighbor heard nothing unusual on the night of June 6, 1994;
and (h) Mr. Levin’s missing comforter was found by the neighbor in a trash can.

Petitioner contends he did not receive a fair hearing on these claims and thus was
denied due process because his counsel at the evidentiary hearing did not vigorously |
oppose the prosecutor’s motion to have these issues resolved on the pleadings, which they
in fact weré. Petitioner’s claim that he was denied due process is without merit.
Petitioner’s counsel at the evidentiary hearing.made what amounted to an offer of prdof
on these issues. The trial court, utilizing the Strickland standard, properly determined that
M. Barens had a valid tactical decision for not using the evidence. Further, the trial
judge determined that even if the evidence had been presented, it would not have altered
the outcome of petitioner’s trial and may even have damaged his case. Having

independently reviewed the record, we adopt the trial judge’s findings as our own.
D. Counsel’s actual conflict of interest

Petitioner contends he was deprived of due process because the trial court did not
take evidence on the claim that Mr. Barens had an actual conflict of interest. This
purportedly was because Mr. Barens was seeking admission to the Hillcrest Country
Club. Petitioner alleged the late Laurence Rittenband , the judge who presided over the
trial, had the power to “blackball” Mr. Barens’s admission to the Hillcrest Country Club.
This issue was resolved adversely to petitioner on the pleadings when the People, ina
pretrial hearing, peréuaded the trial court that: (1) there was no evidence counsel had
even applied for membership before, during, or after the trial; (2) J udge Rittenband was

not on any of the club’s membership review committees; and (3) the record did not
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demonstrate “a trial counsel who pandered to the trial judge to gain personal favor.” The

simple fact is Mr. Barens aggressively represented petitioner.

E. Failure of the prosecution to disclose substantial material evidence bearing on the

credibility of Mr. Karny.

The jury at petitioner’s trial was told that in exchange for his testimony, Mr. Karny
had received immunity from two murder charges. Also, Mr. Karny had been granted
immunity from another assault with the intent to commit murder charge. Finally, the
prosecution intended to intercede on Mr. Karny’s behalf with the Securities and Exchange
Commission (SEC) in connection with any investigation of the BBC. Petitioner contends
the prosecution withheld from the defense information that FBI officials would also
inform the SEC’s “sister” agency, the Commodity Futures Trading Commission (CFTC),
of Mr. Karny’s cooperation. The court below correctly ruled that petitioner was not
prejudiced by the prosecution’s failure to disclose this information, since the jury was
already aware that Mr. Karny had been granted immunity for his testimony. We adopt
the trial court’s findings. We have applied the materiality analysis set forth in Kyles v.
Whitley (1995) 514 U.S. 419, 434-437. It is not reasonably probable the failure to

disclose this evidencé would have led to a more favorable result.

F. Failure of the prosecution to disclose to petitioner that Levin was under investigation

by the FBIL.

_ At the hearing below, petitioner and his counsel conceded that the defense had
been made aware of the FBI investigation of Mr. Levin. The court below correctly ruled
that in light of this concession, and petitioner’s failure to show any prejudice, the issue

was without merit. We agree.
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G. Claims arising from court’s refusal to consider supplemental petition

On March 29, 1996, petitioner filed a supplemental petition for writ of habeas
corpus raising additional ineffective assistance of counsel issues. The court correctly
declined to hear the petition because the issues were not within the scope of the order to
show cause. In the interest of judicial economy, we have reviewed the supplemental
petition on the merits and conclude that petitioner has failed to meet his burden of
showing that but for counsel’s alleged errors, the outcome of his trial would have been
different. (Strickland v. Washington, supra, 466 U.S. at pp. 693-694; People v.
Fosselman (1983) 33 Cal.3d 572, 584.) Petitioner’s contention that Mr. Barens’
performance was so deficient that we should utilize some standard of review other than
Strickiand is without merit. The appropriate standard of review is that which has been set

by the United States Supreme Court.
H. Additional claims

Petitioner raises additional claims concerning bias of Judge Rittenband. To the
extent these claims were not raised on direct appeal, they are waived and the subject of
procedural default. (/n re Harris (1993) 5 Cal.4th 813, 826; In re Clark, supra, 5 Cal.4th
at p. 765; In re Waltreus (1965) 62 Cal.2d 218, 225.) To the extent the failure to raise
these issues was attributable to appellate counsel, we find that petitioner has no ground
for a claim of ineffective assistance of his appointed attorney on appeal. (Jones v. Barnes
(1983) 463 U.S. 745, 750; Miller v. Keeney (9th Cir. 1989) 882 F.2d 1428, 1434, fn. 10.)

Finally, petitioner contends there is new evidence proving his innocence which
came to light only on the morning of the last day of the evidentiary hearing. That

evidence was in the form of a declaration from Jonathan Milberg, a highly regarded
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criminal defense attorney, who stated that in 1977 (seven years before the murder) he
overheard Mr. Levin in a telephone conversation. Mr. Levin stated over the telephone
that if things got “too hot” for him, he would simply disappear and “everyone would think .
he is dead, and that he would be ‘sitting somewhere’ laughing at everyone.” This
evidence is merely cumulative of other evidence presented at trial; it did not “undermine
the entire prosecution case and point unerringly to innocence or reduced culpability.”
(People v. Gonzalez, supra, 51 Cal.3d at p. 1246; In re Hall, supra, 30 Cal.3d atp. 417 .)
The prosecution case conclusively demonstrated petitioner killed Mr. Levin and none of
the collateral notions raised in the habeas corpus petition undermined that immutable

reality.

III. DISPOSITION

The petition for writ of habeas corpus is summarily denied on the merits and as

noted, the court finds certain enumerated issues are also the subject of procedural default.

-t

TURNER, P.J. : MZKSON, J.*

* ASsigned by the Chairperson of the Judicial Council
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1. The California Supreme Court’s 2000 denial of Joseph Hunt’s petition for
a writ of habeas corpus did not strip the California Court of Appeal’s opinion of its

precedential force. The California Supreme Court simply “refuse[d] to readjudicate”

This disposition is not appropriate for publication and is not precedent
except as provided by 9th Cir. R. 36-3.

" The Honorable Sidney H. Stein, District Judge for the U.S. District
Court for the Southern District of New York, sitting by designation.



Hunt’s claims “on the ground that [they] ha[d] been previously determined.” Cone v.
Bell, 556 U.S. 449, 467 (2009). As such, the California Supreme Court’s denial did
not serve as a procedural bar, id., which—if deemed ineffective—would permit us to
ignore the California Court of Appeal’s merits determinations. See Seeboth v. Allenby,
789 F.3d 1099, 1103 (9th Cir. 2015). The California Court of Appeal had denied on
the merits each claim Hunt raises on appeal before us. We must therefore defer to that
court’s denials as long as they were neither “contrary to” nor “involved an
unreasonable application” of clearly established Supreme Court law. 28 U.S.C.
§ 2254(d)(1).

2. The California Court of Appeal’s decision to apply Strickland v. Washington,
466 U.S. 668 (1984), rather than Cuyler v. Sullivan, 446 U.S. 335 (1980), to Hunt’s
claim that trial counsel had a conflict of interest was not contrary to clearly established
Supreme Court law. It is not clearly established that the Cuyler framework applies to
instances in which counsel’s purported conflict of interest was personal rather than
based on improper joint representation. See Mickens v. Taylor, 535U.S. 162, 174-75
(2002); Foote v. Del Papa, 492 F.3d 1026, 1029 (9th Cir. 2007). We also may not
grant relief on the basis that the California Court of Appeal unreasonably refused to
extend the Cuyler framework to apply to the facts of Hunt’s particular conflict claim.

See White v. Woodall, 134 S. Ct. 1697, 1706 (2014).



3. Regarding Hunt’s general ineffective assistance claims, “fairminded jurists
could disagree” over whether trial counsel’s so-called “sanitary” tactics rendered
constitutionally ineffective assistance. Harrington v. Richter, 562 U.S. 86,102 (2011).
Under the Antiterrorism and Effective Death Penalty Act’s (AEDPA) doubly
deferential lens, Cullen v. Pinholster, 563 U.S. 170, 190 (2011), we cannot conclude
that counsel rendered deficient performance by selecting an examination strategy he
thought would ensure that the witness testiﬁed consistently with her prior statements.
That tactic reasonably sought to protect Hunt’s defense from allegations that his
witnesses were tainted.

Even if trial counsel’s questioning was insufficiently aggressive, it was
reasonable for the state court to conclude that Hunt failed to show the required
prejudice. Two alleged eyewitnesses testified that they saw Ronald Levin alive in
Arizona. Hunt points to no hypothetical testimony that a more aggressive questioning
strategy could have adduced from those witnesses.

We have also considered Hunt’s contentions that the state courts unreasonably
rejected Hunt’s remaining Strickland claims regarding trial counsel’s purported
failures to discover, interview, or call to the stand Oliver Wendell Holmes, Karen Sue
Marmor, John Duran, Robbie Robinson, Nadia Ghaleb, Ivan Werner, or Louise Waller

as well as Hunt’s claims that trial counsel was ineffective in failing to present



evidence of Levin’s access to some $500,000, evidence regarding whether Levin’s
American Express credit card was used after Levin’s murder, or evidence of the
anonymous Nippers Nightclub sighting. None of these claims entitle Hunt to federal
habeas relief.

Fair-minded jurists could disagree over whether Hunt had demonstrated that
any of trial counsel’s claimed errors constituted constitutionally deficient performance
or resulted in the required prejudice. See Gallegos v. Ryan, __ F.3d __, 2016 WL
1382194 at *10 (9th Cir. April 7, 2016). Hunt fails to point to anything Barens could
have done that would have led to a more timely discovery of much of the
abovementioned exculpatory evidence. Nor can he show prejudice for trial counsel’s
failure to present to the jury several witnesses whose accounts were incredible or
“pathetic.”

Indeed, in light of the “overwhelming” evidence of Hunt’s guilt, and the state
courts’ factual findings, see 28 U.S.C. §§ 2254(d)(2), (e)(1), that “Ronald Levin is

dead and that [Hunt] killed him,” the California courts’ rejection of Hunt’s Strickland



claims simply cannot be viewed as anything less than reasonable given AEDPA’s
strict constraints.! We must defer to those reasonable decisions.

AFFIRMED.

I We cannot consider the juror declarations Hunt proffered. Pinholster, 563
U.S. at 180-81; Fed. R. Evid. 606(b). Accordingly, those declarations have no
effect on our analysis of Hunt’s Strickland claims.

5



EXHIBIT B



To:  Captain Hill; Correctional Counselor Yamamoto; November 5, 2005
Inmate Classification Committee (1L.C.CJ;
and to the Warden and Staff of CSP-Sac.

From: Chaplain William Goeke

Re: ***REQUEST TO RETAIN I/M JOSEPH HUNT (D-61863) AT C-FACILITY;
SPECIAL RECOGNITION FOR HIS MANY CONTRIBUTIONS ***

I want to make a record of why it would serve our institutional goals to retain three inmates
assigned to the C-Facility Chapel. This memorandum will focus on one of them, I/M Joseph

Hunt.

/M Hunt has been a Chapel Clerk at C-Facility since March of 1998. He has outstanding clerical
and English composition skills.

From an institutional perspective, what makes I/M Hunt worth retaining is his ability to function
as a ‘junior minister’ -- o, if you will, as a 'deacon’ to our Chapel program. Over the years he has
put thousands of hours into specialized training programs. Those courses have equipped him to
tead chapel programs -- including Men's Group circles, meditation groups, and Christian programs
_ and to be of service to prisoners in need of spiritual counsel.

UM Hunt was present for the founding of the Men's Group at B-Facility. £ When he was
transferred to C-Facility, he was assigned the task of recruiting for the program. For the next five
years, he was the lead-man' on the project, helping host hundreds of Men's Group meetings. With
eight years of experience in the Men's Group, I/M Hunt is able to serve as an "elder” in the Circle.
His is a voice of healing and compassion. = The other men look to him for direction and
encouragement. Along with /M Rick Misener, he is one of the two inmates capable of ensuring
the program's continued vitality on this yard. ' o

/M Hunt has distinguished himself through hard work, initiative, and loyalty to institutional goals
as expressed through the Chapel programs. In a normal week, over 700 ducats are issued for the
Chapel. Chapel programs have been instrumental in reducing the incidence of violence and
suicide among the C-Facility population, while channeling energies toward spiritual goals and
reintegration with society. : :

Please take our seven-year investment in /M Hunt, his unusual skill set, and his honest effort to
be of service at C-Facility, when deciding whether or not to transfer him. I would appreciate it if
he was retained. In my judgment he makes an unusually positive contribution to the safety and
security of this Institution.

Smcer}ely, P /

Chaplain William Gogke,
Catholic Programs, CSP-Sac.



11/10/2017

GOVERNOR JERRY BROWN
1315 10" STREET
SACRAMENTO, CA. 95814

Re: Joseph Hunt
Dear Governor Brown,

As the Catholic Chaplain at California State Prison — Sacramento I journeyed with Joseph Hunt
on his path of self-discovery. I have known Joseph Hunt for over 15 years. He was my Catholic Clerk in C
Facility at California State Prison — Sacramento for approximately 3 years.

I found him to be an asset to the Catholic Program and to myself. He fulfilled his duties with commitment
and integrity. I had complete confidence in him. I also was able to observe him interact with other
prisoners on the yard. He always made himself available to their needs. He has been a model prisoner for
many years. He exuded a non-threatening personality to everyone.

[ am not a Pollyanna. I was held hostage as a young man, at knife point, by a desperate youth. Due to this
unbelievable traumatic experience I developed an attitude of “Lock all the Bastards Up and throw away the
key; kill all of them on death row”. There was a time in my life where I would “bet my life” I would never
work in a prison. Yet God has such a profound sense of humor. My work in the prison was the most
challenging and rewarding experience of my life. I only tell you this so as to give you a bench mark for
qualifying what I am saying.

Joseph Hunt made my ministry and work in prison worthwhile.

He participated in the Inside Circle Men’s Group meetings in C Facility. This is an ongoing journey in Self-
discovery. It takes real courage, in a maximum security prison, to belong to this group. Violent men,
outside the group, do not understand what goes on inside these circles. We’ve had gang members drop out
of gangs when given the chance to grow and discover who they are. We’ve also had gang members drop
out of the group due to outside yard pressures and threats to their life. It took real courage for Joseph to stay
in the group, but he would not be denied. What happens in the group is transformational and not every man
is capable of having their feet “Held to the Fire”. There are no games played. The men themselves
determine what man is capable and mature enough to weather the maelstrom the group dynamic creates for
each man. Men develop a keen awareness that these groups are lifesaving and will not do anything to
jeopardize this gift. Over 40 men have paroled who have committed to these groups. We have a recidivism

rate of less than 1 %.

I pray that you would truly consider his commutation application.

If you would like further information you may contact me at: dmerino@mccpros.com.

Dennis Merino, Deacon, Catholic Chaplain (Retired)
California State Prison - Sacramento



AWKRDED TO

JOSEPH HUNT

MEN'S SUPPORT GROUP TRAINING
CSP-SACRAMENTO C-FACILITY

PRESENTED BY
INSIDE CIRCLE FOUNDATION

OCTOBER 29, 30 & 31, 2004
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Awarded to

JOE HUNT

MEN'S SUPPORT GROUP TRAINING
CSP-SACRAMENTO C-FACILITY

Presented by

INSIDE CIRCLE FOUNDATION

MARCH 3-7, 2004
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STATE OF CALIFORNIA DEPARTMENT OF CORRECTIONS AND REHABILITATION
CDC-128B (Rev. 4774)

MAME and NUMBER HUNT D-61863 BFB5-224L

This laudatory chrono is being generated In regards to inmate Hunt, D-61863. During Hunt’s time
at Pleasant Valley State Prison (PVSP), Facility B,  have worked as a Security Patrol Officer in the
Program Office for 3 years, and as a Second Watch Building Floor Officer for almost a year in the
building to which Hunt is assigned. In addition, I have worked as a Correctional Officer for about
15 years. My overall experience, and these assignments at PVSP, have put me in a position to have
access to information bearing on Hunt’s conduct and affiliations, and has given me an opportunity
to observe Hunt’s daily conduct. In my opinion, Hunt has no inclinations to re-offend. All of his
activities appear directed towards positive goals. He has a reputation for helping others in ways
consistent with institutional policies. I would place him solidly in the top one percent as far as
suitability for reintegration with society. He has a calm and affable bearing, responds to orders
without hesitation, and exhibits absolutely no interest in drugs, pruno, or affiliations that are

associated with prison violence.

¢

CC: C-FILE (Original) M. Saesee, Correctional Officer
Writer Facility B
inmate Pleasant Valley State Prison
cCl

DATE: 10/31/17 (Laudatory Chrono) GENERAL CHRONO



State of California Department of Corrections and Rehabilitatit

CDC-128
NAME & CDC#: ~ HUNT, D61863 HOUSING: B5-224
This informational chrono is beiﬁg written to acknowledge /M HUNT for pérforming above and beyond dﬁring
his employment as an Inmate Library Worker. I/M HUNT performed duties and responsibilities normally spread

through three different clerks for a prolonged time. His organization skills and knowledge of pertinent legal
matters was most helpful to his fellow inmates. /M HUNT is to be commended for his job performance.

] Q/L» | | /g;// é\r/’/‘*

' D. Brunk; Senior Librarian, PVSP ' P. Longoria, Vice Principal, PVSP
ce: C-File
C(l
Inmate

Date: October 3, 2017 : | INFORMATIONAL CHRONO



CALIFORMNIA DEPARTMENT of
Corrections and Rehabilitation

WORK SUPERVISOR'S REPORT

INMATE NAME cpc#
HUNT, JOE D61863

FACILITY
PVSP-Facility B

SECTION NUMBER - SECTION LOCATION

001 F/B LIBRARY CLK
POSTTION # POSITION TITLE
LIB.001.003 F/B LIBRARY CLERK
ASSIGNED DATE CURRENT PAY RATE
02/18/2015 $0.11 per hour

Evaluation Date: 05/17/2016

Hours Assigned: 40

Hours Worked: 227

Period Covered: 02/17/2016 to: 05/17/2016

GRADE

1 . A. DEMONSTRATED SKILL AND KNOWLEDGE

1 B. ATTITUDE TOWARD FELLOW INMATES AND WORKERS
1 C. ATTITUDE TOWARD SUPERVISORS AND STAFF

1 D. INTEREST IN ASSIGNED WORK

1 E. EFFORT DISPLAYED IN ASSIGNED WORK

GRADE

1 F. TEAMWORK AND PARTICIPATION
1 G. LEARNING ABILITY

1 H. USE OF TOOLS AND EQUIPMENT
1 1. QUALITY OF WORK

1 3. QUANTITY OF WORK

Recommended for: 'fi' Retain £ Reassignmenti

|

[~ Pay Increase; I Pay Decrease

New Pay Rate: §$ Effective Date:

A

LCode of Safe Practices Reviewed

Supv. Initials __{) ‘Lg

A
Inmate Initials ;%//

Supervisor Comments

{There is a pending Pay Increase/Decrease on another Evaluation. I do recommend a Pay Increase even though I cannot check the box.

TimeStamp: 17 May 2016 09:03:01 --- User: Daniel Brunk (BRDA067)

Inmate Comments

D. Brunk

SUPERVISOR

: 1
| i
. i
| E
[N (’_] /;‘1\ | |

(J}/‘./M \§~/L_l\,-_/\’\"

SIGNATURE

CDCR SOMS 1JPT100 - WORK SUPERVISOR'S REPORT

LENGTH OF SUPERVISION:

INMATE SIGNATURE @‘@“‘M

i“' REFUSED TO SIGN! SIGN:




EXHIBIT C



Ronald Price, #108926
330 Bradford Street
Redwood City, CA 94063

The Honorable Jerry Brown
Governor of California
State Capitol, Suite 1173
Sacramento, CA 95814

November 13, 2017
Re: Joseph Hunt Commutation

Dear Governor Brown,

1, Ronald Price, submit this letter in support of Joseph Hunt’s application for
commutation of his sentence. I am currently housed at a San Mateo County jail where I
first met Joseph Hunt in 1988. We were later housed together at New Folsom State
Prison and we have remained good friends for the past 29 years.

In 1991 a jury convicted me for a murder that I did not commit. Then, in the year
2010, Mr, Hunt prepared an appeal for me to file on the grounds of actual innocence.
That appeal, prepared by Mr. Hunt, is the reason I have been transferred from state prison
back to the county jail to await a court decision on whether to grant me a new trial or

possibly release me from custody.

Tn addition to preparing my court papers, Mr. Hunt also taught me how to read
and understand the law. He showed me how to research case law and more. For the 29
years I have known Joseph Hunt he has always been the kind of person willing to help
others. While we were housed at New Folsom, Mr. Hunt invited me to attend his self
help program that provided inmates insight into their own criminal behavior and how to

change such behavior.

For the many years I have known and been in the presence of Mr. Hunt, 1 have
never seen him disrespect another person, swear, or use an act of violence towards
another person. The public will have no fear of Mr. Hunt if he is released from prison. I
pray for him, I pray for you, the hearings board members, and the district attorney, that
you will all find it suitable to grant Mr. Hunt’s request for commutation.

Thank you for your time and consideration.

Sincerely,

Ronald Price
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November 29, 2017

To Whom it may concern:

I am writing this memorial in regards to Joseph Hunt, who
I first met in 1998. When Joe came into my life I was
a spiritual wreck. Overwhelmed with guilt and remorse
for my own actions, I struggled for reasons to live.

When Joe and I became cell mates "I saw right away his
devotion to spiritual natters. Every morning and evening;
and often during the day, Joe would do his "pranayamas'
and then meditate. As Joe got to know me and my struggles,
he offered assistance for my troubled soul. Considering
myself an atheist, I was reluctant and felt I would be
a hypocrite ¢to accept such succor. However, Joe was
persuasive, and I expanded my thinking to consider spiritual
aspects of human existence. I read some spiritual books
he provided and began meditating.

I remember well Joe telling me to expect tangible results
from meditation and spiritual practices, because the laws
governing the spirit are just as real and consistent as
the laws governing the physical wuniverse. With Joe's
assurance, L faced my darkest fears 1in meditation, and
was not answered with the silence I had expected. Instead
I was lifted,; and had revealed my connection to the Divine.
I was spiritually reborn. Through Joe's love and caring,
he did mnot just save my life, he saved my soul. Joe once
asked me if I had the power to exert any control over the
past. I said no. He replied fhat it would be a cruel
God that held you responsible for things over which you

have no control.

Over the years I have witnessed Joe similarly help wmany

other people. He cares about people and has a sense O

duty to assist where God has given him the ability and
talent to do so. He has assisted numerous people obtain
needed medical care by helping them navigate the red tape
of the bureaucratic process. He has steered people from
the violence so common in prison, and I have personally
witnessed him use the political capital gained from such
goodwill to forestall two imminent riots between groups

of prisoners.

I want to end this memorial with the story of a fellow
This man came back from medical with the news
that he had a malignant, cancerous tumor in his brain.
It was growing on the optical nerve of his left eye. He
was experiencing severe headaches and vision loss. It
didn't take long before he was blind im his left eye and
losing sight in his right. The doctors told him that given
the location of the tumor, there was essentially nothing
that could be done. This man expected to die within six

months.

prisoner.



T was there when Joe gave this man hope. Joe taught him
meditation and breathing exercises, and told him that by
strengthening his 1ife force in the vibration of God, he
would defeat the cancer. I could see that he wanted to
believe it, but was naturally skeptical. When he asked
Joe if he really believed he could beat the cancer, Joe
looked him in the eye and stated "Yes" with such assurance
and power that even T was startled.

So, this man began practicing the breathing and meditation
exercises for hours every day. Ois headaches lessened
and his vision began improving.  When he came back from
medical the next tilme, the doctor was astonished at his
blood-oxygen levels and said the cancer had stopped growing,
and actually receded some. After some mOre weeks of
faithfully practicing the breathing and meditation
exercises, the -cancer was in full remission and the doctor
said they could now operate. Tt was a miracle.

T have known Joe for 19 years. His belief in the Divine
and righteous spiritual action 1is real. He came €O this
path in County jail, shortly after his arrest. His journey
since has been marked by Jjoy;, empathy, and goodwill. Joe

is my friend, and my brother. He saved my life, and rescued
my soul.

G0 ¢ (i Ape—"

( [zm 2

W/

Alan E. Adams, H-8600



Twice Forgiven

The story you're about to read is about a friend of mine - a wonderful
friend; a person who enjoys helping others and loves people in general. His
advice and guidance has urtured me into a decent human being. His advice:
Never to hurt anyome, or comsclously do anything that you feel 1s wrong. '

As a child, -Al didn't have many friends; he was shy, quiet, and
reserved, not capable of approaching other kids and asking for their friend-

ship...which he desperately wanted.
For his lack of social skills, he made it up by pouring all his time and

energy into schoolwork.
Any problem that his teacher presented was quickly solved with ease.

School was easy and learning seemed to come naturally.

At the age of twelve, Al had a job. He decided to work at an early age
so he could help his mom meet some of her financial burden. He was poor by
other's standards, wearing used clothes that were often the wrong size, funny-
looking and badly out of style; but never once did he complain or feel sorry
for himself. His mom had to work long hours, and as child he spent most of
his time with a babysitter or alone. Oe knew that his mom was doing her best
to provide for him and he was thankful for her love. :

Attending school as a child, he didn't notice when the other kids stared
or looked at him for the way he dressed. When he got to Junior High he
realized that other kids in there had nice clothes and were making him the
butt of jokes for his shabby attire.

In High School he wasn't popular and still didn't have many friends. His
focus was to get all A's, and hopefully be accepted to the Air Force Academy.
First he needed a letter of recommendation from a congressperson, which he had
lined up through the help of his boss. -

Cetting all A's he thought would be the easiest part. But one of his

' hers would mot give him an A no matter how much effort he put into

Fnglish teac
his essays. The teacher never explained what he did wrong or how he could

improve his grade. Even so, he made continuous effort to perfect his essays.
Without that A his hope to attend the Air Force Academy was dashed.

After High School he decided to attend a Junior College, hoping that in
he could transfer to a university. After a year of community
college, he prepared to transfer to a university. He went to the school
hoping that he could get a scholarship, which would greatly have reduced his
financial burden; but after looking ai;mayi, the scholarships posted on the
school bulletin board, he realized that he'even eligible for nearly amy of the
scholarships. = There were scholarships for sports athletes, for indigent
minorities, for women, but not one fitted him...he was a poor white man, and
he had nothing coming. He felt it was so unfair. He was poor, but because-he
had blond hair and blue eyes, the government and everyone else was out to make
his and his mom's life harder. The system didn't give him a helping hand.

All his life, he had never made any decision that he later regretted;
. but this time he was desperate and didn't care.
He decided the only way to get into a good school was to have some money.
He needed five thousand dollars to pay for his books and school fees, and the
“rest of the money he needed for school would come from hard work. '

two years



~,

. He picked his victims at random; he saw two people coming out of their
car and he approached them, demanding momey. After he got the money, Al
decided that he couldn't leave any witnesses, so he fatally shot them: for a
couple of hundred dollars. _

That night the news had a description of the suspect and the crime he had
committed. His mom with sad, teary eyes, turned to him and said, "I will
always love you." . :

Tater, when he was arrested, Al pleaded guilty, not wanting his mom to go
through a long trial, and to hear the details of what he had dome. He took a
deal for Life Without Parole.

In prison, he spent most of his time alone, his shyness still having a
strong hold on him. He came upon a book by Ayn Rand, Atlas Shrugged; for the
first time he realized there was difference between right and wrong, and that
he was in the wrong. The pain of that realization cut deep, and he swore to
never hurt anyone again, to never knowingly be in the wrong again.

Al found a best friend in his cellie, Joe. Joe became his mentor and
encouraged him to give God a try. But Al was for years firm on his belief
that there was no God.

On April 19, 2001, we attended a four day training which was supposed to
help us explore our immer emotions. People from all parts of the country came
to help us reflect on the pain and sadness that we had been previously taught
to hide.

Al wasn't sure what he was looking for, or what he had to do. He just
knew that he had to give this process a chance. He stepped into the middle of
the circle, surrounded by other men. The first twenty minutes or so we didn't
know what to do or what Al needed; but we weren't going to quit on him.

: Finally, sitting in the middle of the circle with his eyes closed, his
fists started clenching into a ball. He was asked to think of the onme thing
that made him sad. With his eyes closed, the image of his mother came to him
with the same sad, teary eyes, saying "I will always love you.'

Tears flowed from his eyes, and his body shook uncontrollably. The image
he had blocked out so many years 4ago had come back. The guilt and shame of
what he had done flooded him with remorse. Two lives, twice forgiven.

The one thing he loves more than anything in the world...his mom. He
felt that he had let her down and had failed as a son.

He poured out his soul to us, and his feelings came out in teary words.
He never told her how sorry he. was, and he was afraid that she never under-
stood. '

Finally, we asked him to let go of his shame and guilt and start
accepting that there was was & God, and he forgives. Fearful of looking for
God because if nothing 1is found he would feel alone in the universe, he asked
for God to reveal himself. Slowly he began to let go of his fists and felt a
tingling sensation from his toes flowing all the way to the top of his head.
He requested that we hold him down because he felt that his body was floating.

After that day, Al and I spoke a few times about God and our under-
standing of what he wants from us. Before his life-changing experience, he
would adamantly refuse to believe that there was a God, and with his extreme
intelligence I would never have been able to persuade him to consider that
there was a God. Now his faith is much stronger than mine.

T don't know if I did an adequate job in telling you Al's story. All I
can say is, Al is now an extremely loving, kind and giving human being. His

purpose now in life is to help others, and he doesn't care for reward or re-

cognition.
"~ Today, Al is a 29-year-old inmate serving his time at New Folsom Prison.

He is still shy and quiet.

love and prayers .
MIKE DOAN
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November 9, 2017
Dear Governor Jerry Brown,

My name is Michael Ramobrger, and I have been the "poster
boy" for recidivism, at least until recently. I crossed

paths with Joe Hunt early in 2014, but until the summer of 2015
only knew him as "voice of reason amidst a sea -of chaos.'"

I don't know if he saw something in me, or merely picked me

out of the blue, but he helped me.to acquire a clerk's position
in the law library where he also worked. I don't really

know how to describe Joe. He's this calm, centered, individual,
who helps you find within yourself a desire to be more.

For me, his influence encouraged me to go from taking only

2 classes a semester, to taking a full load. It was nothing

he said directly; it was just a realization that I could do
more. Needless to say I graduated with honors, earaing-4
degrees in 3 years.

Joe has developed a refined strength of character since
his incarceration. I see in him a quality of concern,
caring -- I don"t know exactly how to describe it, but he finds
people who honestly have had enough of the "merry-go-round"
of prison life, and then goes out of his way to encourage
them. I know him as the guy who will help you better your
life. He somehow remains above the politics of prison life
without upsetting the 'powers-that-be.'" I have watched him
devote time to helping '~ numerous others, free of charge,
even though his time is well worth compensation. He's an
enigma, though a refreshing one.

In closing, one thing I feel privileged to say is I consider
him a friend and even a mentor, I just wish I would have
met him when I was younger.

Mf?ﬁlel Ramborger, CDCR“AR-5050.

Pleasant Valley State Prison
P.0. Box 8500
Coalinga, CA. 93210%*

* I expect to parole in January, 2018.
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Vincent C. Bruce, #J84086
Kern Valley State Prison (B3- -205)
P.0. Box 5102
Delano, CA 93216

The Honorable Governor Jerry Brown
Governor of California

State Capitol
Sacramento CA 95814 January 23, 2018

Re: Application For Commutation Of Sentence By Joseph Hunt

Dear Governor Brown,

There are two people who had the most positive impact on my lifes The first one
is my mother, the second one is Joe Hunt.

I am a 55 year old afrikan-american prisoner serving a term of Life Wlthout The
Possibility of Parole for three counts of murder. I have been incarcerated for over
thirty years. I met Joe back in 1994 at a critical juncture in my life. I had just
been convicted of 3 counts of murder and was facing the death penalty when Joe"

entered my life bringing his spiritual and philosophical values. Values, that for the

first time, I could relate to. At this point in my life, violence had become second
nature to me. I had grown up gang-banging in the cr;me—rldden Oakwood area of Venice
California, and had spent all my life from the age of fifteen up in one institution

or another, except for a combined total of 12 months.
I stopped believing in the existence of God when I was 18 and saw how my good,

Chritian mother suffered hardship after hardship, as she sank further and further 1nt
the clutches of mental illness, losing custody of her kids. What kind of God, I often
said, would allow bad things to happen to good people, and good things to bad people?
what kind of God would allow stray bullets to find their way into innocent babies, an
allow his nuns to be raped in a third-world country by savage henchmen of a dictator?
No kind of God was the easy answer. |

As a career criminal, I was ome of those people who did bad things to good people,

and fired bullets the could have easily found themselves imbedded in 1nnocent babes.
No minister, no rellglous person could satifactorily explain these 1nequ1t1es until
I began discussing these matters with Joe. Joe intorduced me to the principles of
karma, shared his spiritual books with me like The Autobiography of A Yogi. Soon,:
Tike ‘a few-others in Joe's vicinty, I found myself meditating, practicing what yoga
I could in my tiny cell. He continued to pass books to me ...Chicken Soup For The
Prisoner's Soul...We Are All Doing Time By Bo Lozoff.

Joe never criticized me or other persons, but would calmly offer advice when asked
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and get me to question my use of violence...my addiction to criminal thinking.
Up to that point in my life I had at least> jail or. prison related stabbings.
And mostly all had been for some perceived form of disrespect.

One day some dude cussed me out and I was about to stab him the next day. Then
comes a short note from Joe who I had not shared my intention with. He simply said,
"ou have a choice to make. Do you continue on responding to situations with
violence or do you reclaim your humanity?" After pondering his words for half the
night, I chose to reclaim my humanity. I am proud to say since meeting Joe I have not

chose to come out of my cell and stab anyone again.
Joe will be a positive and productive citizen of society. And while my opinion may

not be of much value. I encourage you to seriously consider commuting his sentence.

'

Sincerely yours,

A2

| Vincent C. Bruce
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The Honorable Governor Jerry Brown
State Capitol

1315 10 Street

Sacramento, CA 95814

Dear Governor Brown:

| am writing this letter on behalf of Joe Hunt-D61863, an inmate at California Health Care
Facility-Stockton. | understand he is filing an application for commutation.

My name is Faye Proulx. My son is Bradley Proulx-G43887, currently at CSP Solano,
participating in the Delancy Program. Brad and Joe have known each other and been friends a

number of years, most recently at Pleasant Valley State Prison.

I met Joe during a visit at PVSP and learned of his many good deeds through the years. He
advised and continued to encouraged Brad on numerous occasions. More than once Joe took
the time to contact our family when Brad was unable to call. Joe was very helpful as he assisted
Brad during Brad’s appeal process. Brad told of many instances when Joe spent long and late
hours reading inmate’s documents, assisting them with their appeals. As|have communicated
with former cellmates of Brad’s, there has never been anything but positive comments
regarding Joe, his demeanor, his attitude, his helpfulness and support.

Based on what | know of Joe, he’s not had any infractions during the almost 30 years he’s
been incarcerated. From what | hear from Brad, Joe doesn’t create problems but is more
inclined to look for solutions. From what | know, Joe appears to be rehabilitated. He would have
excellent family support if he were to be paroled. | can’timagine Joe being a threatto a
community if he were released. He could be an assetina number of ways.

Sincerely and respectfully,
Faye Proulx

Fope il

751 Vinca Ct.
Gilroy, CA 95020
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EXHIBIT D



CuurcH OF SELF-REALIZATION of Nevada County

Dec. 29, 2017

Dear Governor Brown:

We are writing to request your help in the commutation of the prison sentence of Joe Hunt.
Allow us to introduce ourselves and to share something of our relationship with Joe.

For the past fifty years, we have been founding members of Ananda Church of Self-Realization,
worldwide. In this capacity, we travel globally to share

and currently serve as Spiritual Directors
the teachings of Paramhansa Yo gananda. At the present time Ananda has nine communities, 143

meditation groups, 140,000 members, and has taught an estimated 500,000 people to meditate.

On November 17, 2017, Ananda was honored at the United Nations in New York by the Institute
of International Social Development, an NGO in special consultative status with the Economic
and Social Council of the United Nations. We were given the “Global Ambassador of Peace
Award” as “Emissaries of Paramhansa Yogananda and Spiritual Directors of Ananda Sangha

Worldwide.”

We met Joe approximately thirty years ago when he wrote Ananda requesting help in learning
more about the teachings of Paramhansa Yo gananda. Since that time, many of Ananda’s
ministers have visited him, offering training in yoga philosophy and meditation.

Personally we, too, have had the privilege of visiting him over the years in Folsom Maximum
Security Prison and Pleasant Valley State Prison, and will soon be visiting him at the Stockton
California Healthcare Facility, where he was recently transferred. We say “privilege,” because in
the many years we have known him, we have observed in Joe the rare ability to remain positive,
caring, and uplifted despite the tremendous challenges of his many years in prison. From the
very beginning, Joe has always maintained that he is innocent of the charges against him.

While he’s been incarcerated, Joe has used his free time to acquire legal training, and has been
able to write legal appeals that have resulted in the release of over a dozen inmates. He also
practices meditation daily, which has given him the ability to be a force for peace and amodel
prisoner despite the tension of the prison environment. His release would represent no threat to
society; on the contrary, he would be a contributive force to help others.

Joe remains one of the most impressive people we have met, and deserves a life of freedom at
this time. Though only some of Ananda’s ministers have been able to visit him, the strength of
his spirit under adversity has inspired our members to embrace Joe as part of Ananda.

Having a background in financial inivestments before entering prison, Joe recently advised his
devoted sister and brother-in-law in investing, which led to a one million dollar denation to
Ananda’s new témple under construction. If you decide to sign the commutation of his sentence,
his sister and brother-in-law, Katherine and Michael Olivier, have already formed a corporation

which will employ Joe as a financial advisor and pay him a salary.

14618 Tyler Foote Road, Nevada City, California 95959 ¢ 530-478-7530 ¢ ananda@ananda.org
‘4 NON-PROFIT, TAX-EXEMPT RELIGIOUS ORGANIZATION



Governor Brown, we have followed your political career over the years, and are deeply
impressed by your spirit of service to humanity and the environment, and by the fairness and
truth that are reflected in your decisions. With great earnestness, we ask you to allow Joe Hunt to

have a life of freedom. He has earned it and deeply deserves it.

Sincerely yours,

< John No\ro\k)

 (Phugtl Arva k)

Nayaswami Jyotish (J ohn Nova

- 7//7@0@&%@
Nayaswami Devi (Phyllis Novak)
Spiritual Directors of Ananda Church of Self-Realization, Ananda Sangha Worldwide

14618 Tyler Foote Road, Nevada Cﬁy, California 95959 « 530-478-7530 ananda@ananda org
A NON-PROFIT. TAX-EXEMPT RELIGIOUS ORGANIZATION



Ananda
A place of awakening

Ananda Sangha, 2171 El Camino Real, Palo Alto, CA 94306
(650) 323-3363 ¢ inform@anandapaloalto.org ¢ www.AnandaPaloAlto.org

December 14, 2017

T0: Governor Jerry Brown

Re: Commutation of Prison Sentence for Joseph Huni D61863

Dear Sir:
| first met Joe Hunt in 1988. | am the director of the Ananda Church of Self-Realization of Palo

Alto. On the authorized list of books that his mother could send to him in prison was Autobiography of a
Yogi by Paramhansa Yogananda. This book, and Yogananda hirﬁseh‘, are the inspiring force behind
Ananda.

In that book, the author describes a powerful technique of meditation cailed Kriya. This is an
advanced method which requires some training before initiation is offered. Joe was incarcerated at that
time in the San Mateo County jail. He found Ananda and telephoned, asking if someone could teach him

Kriya.
Soon after, | and my co-director, David Praver, went to the jail to visit Joe. That was the beginning

of a friendship that has continued to the present day.

At the beginning, we did not know — or care — whether Joe Hunt was guilty or innacent. Nor
was hisbcharacter, for good or ill, the issue. He was clearly in trouble and, as clergy, it was our God-given
resgonsibility to help him in any way that we could.

Kriya meditation would not only ease the stress of prison life, it could alsg, in itself, gradually

reform his character insofar as that was needed. Kriya could make a bad man-into a good one, and a

good man into an ideal person.

In these nearly 30 years since, | have visited Joe often — first at San Mateo jail, then at Folsom,
more recently at Pleasant Valley, and, soon, at his present location in Stockton. In addition to personal
visits, | have exchanged countless lettefs with Joe, and spent many hours taiking to him on the phone.

| have introduced him to many others at Ananda, who have also been his friends and supporters

all these decades.



In addition to my responsibilities for Ananda in Palo Alto, | have published three books. | travel
and lecture all around the world. My website is www.ashajoy.com. My YouTube channel — inner Life
with Asha Nayaswarhi — has over 5000 subscribers, and thousands more regularly tune in. All my
lectures are recorded and posted. At present there are more than 700, and, since | am actively teaching,
the number increases every week.

In this very active life, | have met 1000s of people from many countries. | have rarely met a soul
so dedicated to self-improvement and so loyal to his spiritual practices as Joe Hunt has been from our
first meeting until this day.

From sitting through his second trial, and carefully studying aff his legal papers since, [ am
convinced that he is not guilty of the crime for which he was convicted, and, furthermore, his case is the
definition of miscarriage of justice in terms of the abuse heaped upon him by the legal system.

Nonetheless, when he was first imprisoned, he did not have a clear moral compass. Reading
Autobiography of a Yogi, and the enormous study and practice of spiritual principles and techniques
since that time, have given him an unshakeable commitment to truth and honor.

Prison life is far from easy. The opportunities to violate a high moral code are ubiquitous. I have
been profoundly impressed by Joe’s ability to hold to his principles — no matter what. Regular practice
of meditation is difficult for those who have complete control over their environment. Joe has no contfol
whatsoever. Conditions for meditation could not be less congenial than they are in prison — crowded,
deafening noise, competing televisions, no privacy.

‘ Yet, from the time of his first contact with Ananda, through several initiations carried out despite
prisen conditions, either in person or on the phone, he has never failed in his commitment to twice daily
practice of Kriya meditation, plus additional daily practices, and serious study of countless spiritual
books, which | and others from Ananda have provided for him, and discussed with him during our many
visits and phone calls.

There are few people in any circumstance that have such an exemplary record of spiritual Hving.
That Joe has accomplished all he has, spiritually, speaks volumes about the integrity of his character and
his commitment to right living. »

His situation could easily have made him angry and bitter. His response has been just the
opposite, courageously making the best of the circumstances in which he finds himself, trusting to a
Higher Power that all is in order for his ultimate well-being.

Ananda is a worldwide organization with perhaps 50,000 active members; a total of 1000 living
full ime in nine spiritual communities in the U.5.A., Europe, and India. Even though we are large and

dispersed, because of the ease of global communication, Joe is known to virtually all of those members.



They have prayed for him, received with gratitude his many communications, and the fruits of his
creative work. Even from prison, he has helped raised nearly a mitlion doilars which he dedicated to the
building of a temple at the main Ananda community. '

joe will find friends and supporters, and a home in any one of those communities. Given what
we know of his character, tried and proven over these many years, | am certain he will be an upstanding,
contributing member of Ananda, and, through Ananda, serve as an inspiraﬁon, and perhaps, in time,
even a guiding light to countless others. '

He has spent virtually all of his adult life in prison. Insofar as rehabilitation was ever necessary,
he has gone farther toward remaking his life in an image of righteousness than most men could ever

claim, in or out of prison.

If anyone deserves a chance at “life outside,” it is Joseph Hunt. | plead with you to commute his

sentence and give him that opportunity.

If personal testimony is needed, please allow me the privilege of speaking on his behalf.

Sincerely,

%

K

email: asha@anandapaloalto.org
cell phone: 650.933.8028



December 21, 2017
Dear Honorable Governor Brown,

I am writing to you about Joe Hunt and the very unfortunate and unfair situation he
has been facing for decades. I implore you to use your lifelong commitment to
truth and honor to commute his sentence.

[ have been a senior minister for the past 30 years at the Ananda Church in Palo
Alto. My entire life, even before entering the ministry, has been one of serving,
leading and guiding people. This includes public school teaching, owning and
running a number of small businesses, and being the general manager of six non-
profit businesses. Working with people, their aspirations, and their challenges is
what my career has been about.

I first met Joe Hunt in 1988 at a Redwood City, California correctional facility. He
called me to seek a ministerial visit and to receive some spiritual and religious
sustenance. I went to visit him as part of my work to serve those who need support
in some way. From that time to the present day, I have been in contact with Joe
either through visits at different jails within California, phone calls, or letters. I
have gotten to know Joe Hunt very well given the restrictions he has been under.

When I visited Joe for the first time, we spent a lot of time talking about God and
spiritual teachings. Not only was he very interested in that topic but was well read
and very knowledgeable. I was surprised at how wise he was given the
circumstances he was in. It was only later in that conversation that he shared with

me why he was in jail.

Two interesting qualities that I observed in this first meeting with Joe are that he
had such a pure heart and he never complained. He has reasons to be bitter and lose
hope over the difficulties he has faced in trying to bring the truth out in his legal
case. Yet, he has remained calm amidst great misunderstanding. These two
qualities---a pure heart and never complaining---through decades of imprisonment
have never been lost in all my communications with Joe Hunt. '

It is time to allow this innocent man to walk free so his immeasurable talents and
energy can serve others in a meaningful way. As minister of our Church, he will be
given employment with us if that is the direction he wishes to go.

Thank you for your consideration.

Pl Pt

David Praver

Minister
Ananda Church 2171 El Camino Palo Alro, Californa 94306



SHANTI (SALLY) RUBENSTONE, M.D.
INTERNAL MEDICINE
2570 W. EL CAMINO REAL SUITE 111
MOUNTAIN VIEW, CA 94040
P:650.947-6716
F:650.917.1127

TO: Governor Gerry Brown

FROM: Shanti Rubenstone, MD

RE: Joe Hunt, LWOP

Current address: California Healthcare Facility, Stockton

Dear Governor Brown,

My name is Shanti Rubenstone.
I am a Stanford trained physician and a minister, currently living and practicing in Palo Alto.
Please know that I am a well-respected professional woman, serving the Bay Area community

in many ways.

I feel strongly about this case with Mr. Hunt, and I would happily ride to Sacramento to talk to
artyone about it.

I can only begin to imagine how many letters like this you receive.
I hope you choose to read this one.

T am writing to you about a dear friend of mine, Joe Hunt.
He is currently an inmate at the Ca Healthcare Facility in Stockton, just recently transferred

there from Pleasant Valley ... quite the misnomer!
He is serving LWOP. He has been in prison for 32 years ... all of his adult life.

Before I write about Joe I would like to introduce myself.

I am 70 years old and for most of my adult life I have had one of the largest internal medicine
practices in the country. Mostly I have worked here in the Bay Area with a five-year hiatus in
Baltimore. I practice medicine and I have taught at several universities over the years. I love
working with people. I always have. [ feel honored and privileged to do the work [ do. I ‘came
in’ with a deep intuitive understanding/knowing of what is happening for individuals. I am not
psychic, not like that, just intuitive. I know when there is something amiss, and often I know
what it is. I connect easily with people on all planes .... Physical, emotional, and spiritual.
Hence my large practice. People feel seen, known, and cared for, and it is true. I do really see

them, and I do really care.



I could say more, but I will save that for a follow up if there is to be one.
I will only add that I am a minister and a co-spiritual director of the Ananda Church of Self

Realization, a worldwide spiritual community dedicated to helping people transform thelr lives
and realize their true potential.

I have known Joe for several years now. Long ago, early on in his 32 years in prison, he asked
to be taught our form of meditation called Kriya. Since then he practices hours a day and has

taught meditation to many others in the prison. I have met with him personally and counseled
him many times in these past several years. He has shown a level of transformation, humility,

sincerity and human goodness that is far above most people I know, even outside of
prison. Please remember that my whole life has been dedicated to serving people who choose

to be well.

He stands out. He is exemplary. Through his own spiritual goodness, he has helped transform
his cellmate and many others in prisomn.

At the risk of sounding lile everyone who cares about someone in prison ... he is in for a crime
he did not commit. No body or evidence was ever found, and in fact, there were several people
ready to testify that they saw the supposedly deceased man long after the trial, but the judge

would not hear their testimony.

This and many other issues/debacles are long stories, and I am the last person in this world
who should try and speak legalese. BUT, you and I both know that the justice system often
serves anything but justice, and is so overwhelmed as a system that there is no time for cases

like this to be reviewed as they should be.

And so, an absolutely lovely, very bright, centered, calm, caring, innocent individual has spent
his entire adult life behind bars. It is sad and wasteful beyond words. Yet he remains positive,

hopeful, and at ease.
I would only like to add that over the years, and in many places WAY worse than where he is

now, he had only one small infraction, and that was for having a cell phone. He has never,
ever, even once, been in a physical altercation, which is a miracle in and of itself in these

places

It speaks to someone’s nature that they can live like that under the harshest of circumstances
and be well liked and deeply respected by all, prisoners and prison employees alike.

Will you please consider looking into to his case?



If so I can get you any information you’d like to have.
This may sound presumptuous, but it is not. If you are willing to do this you will be glad you

did.
It is always good to help good people in need ... something else we both know.

This is one great soul.

Thank you for reading and listening.

Dr. Shanti Rubenstone, MD



Governor ferry Brown

Sacramento, California

Dear Governor Brown,

{ am writing regarding California inmate Joseph Hunt, a man who has served 30 years in prison in our
state for a crime that was not committed. In the late 1980’s, Ron Levin framed Joseph Hunt for Levin's
“murder” and left the country. The State of California charged Joseph Hunt with Levin's “murder” even
though there was no body, no weapon, no murder scene. Due to personal problems, MrHunt's
attorney was experiencing, his defense was so inadequate that Joseph Hunt was convicted in Los
Angeles of murdering Ron Levin and sentenced to life in prison without the possibility of parole.

As Joseph Hunt's friend and minister for 30 years, | have visited him in Folsom Prison, New Folsom
Prison, Pleasant Valley Prison in Coalinga and the California Healthcare Facility in Stockton, where he is
currently incarcerated. Joseph remains an even minded, positive, kind man, who has sought remedy for
his unfair conviction, yet never turned to anger or even self pity. | am frankly amazed at his spiritual
strength in the face of this adversity. Joseph is a member of the Ananda Sangha, the church lserve asa
minister. Though our teachings encourage such detachment, loseph Hunt's example of remaining calm
and cheerful under such circumstances | find unique in my 36 years of ministerial experience.

| know you to be a highly moral individual and as Governor, you have the power and oppartunity to
correct this wrong. You have served as the Governor and the Attorney General, you know that our
State’s justice system makes mistakes, if for no other reason than the sheer volume of individuals
involved. Joseph Hunt has been a model prisoner for 30 years. He has spent his time helping other
inmates with legal problems, he has taught yoga classes, he has fostered interracial harmony in each
prison he has been in. He has never committed a crime either in prison or before he was incarcerated.
He is approaching 60 years of age and has been in prison for half his life. You have the power to free him
to continue his service to the citizens of California. | fervently urge you to free Joseph Hunt.

Respectfully,

/ o g
/ S £
/

/) i/ ) gk g CC
#gu,aw,w/ (e ez e

£F

Reverend Kevin Ananta McSweeney ¢
Ananda Church of Self Realization
530-478-7680

Ananta@Anandabell.net
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Governor Jerry Brown

Sacramento, California

Dear Governor Brown,

| hope you will be able to change the status of Joseph Hunt's life sentence. He has shown himseif to be
worthy of civilian life and an individual who can truly contribute to the life we all share.

{ have known Joseph Hunt for 28 years and have visited him in prison frequently over this span of time

as a friend and minister.

While in prison he has shown himseif to be exceptional, using his imprisonment to hetter himself,
develop new skiils, work hard with a positive attitude, and demonstrate kindness and compassion to
others. It is a joy to be around him.

| feel that if he is given his freedom he will continue to exhibit behavior which is harmonious, creative,
cooperative, reliant, and sustainable. He will have no trouble with employment as he is talented,
responsible, generous, and wanting to be involved and of service.

Sincerely,

Reverend Maria McSweeney
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Gita Matlack

From: Rajesh S <rajesshram@hotmail.com>
Sent: Tuesday, July 11, 2017 6:57 AM

To: Gita Matlock

Subject: Jai Guru! Great Spiritual Warriors

Dear Jairam, Michael, Katherine

I was with Joyful tears and was so inspired when Iread your letter and watched the video. You are all such wonderful
inspiration giving tremendous energy and joy to all.

You are the Spiritual Warrior inspiration for me personally. I'm so glad to have been drawn into this path where I felt home and have
know all you great souls. Thank you for guiding and showing us how to live like a real spiritual warriors.

Your letter was such a motivation to raise my energy and direct it towards to help and serve Master and Swamiji's work.

It would be really wonderful if you can share few of your experiences if possible which can help us grow
stronger emotionally and stand up to life and its challenges.

Our prayers and thoughts for you dear Jairam, Michael and Katherine.
With Joy Joy Joy,

Rajesh
Ananda Chennai

13



Gita Matlock

Sharmila Barbara Hoffman <sharmilah@comcast.net>

From:

Sent: Thursday, July 06, 2017 10:03 AM

To: Gita Matlock

Subject: Thank you and Master's blessings on you

Dear Jairam,

to raise this $1,000,000.00 for the new temple of light, is
ous devotion and willingness, and dedication to
d blessings and Master’s love and comfort always.

Your dedication and unceasing efforts, along with Michael and Kasey,
such an inspiration to us all. You have shown what can be done through joy
Master’s work. Thank you so very much. You are in my prayers, for continue

Blessings,
Nayaswami Sharmila
Ananda Palo Alto
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Gita Matlock

Hanuman Baughman <hanuman.baughman@gmail.com>

From:

Sent: Monday, July 03, 2017 10:24 AM
To: Gita Matlock

Subject: Jai Ram

Dear Jai Ram,
My name is hanuman. My wife Mari and | founded Ananda House at Laurelwood Oregon. It is based on the 12 precepts

Swami gave us for evening hospice.
[ was so inspired by your story and wish to add our prayers to the many people supporting your release. It is amazing

how God comes into our lives.

Please look at our web page anandahouse.org to get a better idea of what we are doing.
Many blessings and thanks for your undying loyalty to God and guru through Ananda. You are an inspiration to so many.
[ am blessed to get to know you.

Blessings,
H

Sent from my iPad
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Gita Matlock

vibha Agrawal <vibha.agrawal9@gmail.com>

From:

Sent: Thursday, July 06, 2017 11:11 AM

To: , Gita Matlock

Subject: : Thankyou for your love and blessings
Dear Jairam,

Jai Guru! Namaste! '
I am Vibha from India. I am in touch with you thru the news posted by Ananda.

This is to Thankyou for the divine gift to all who are following the temple as it comes al

in realising the dreams come true ..
I think of you and pray for you. God has his ways of being with us. He is with you every moment.

You are in my prayers. I also feel with Master's Blessings we will meet and meditate 0 gether to celebrate His
love and blessings $odie

Love and unceasing prayers' & &

Vibha
New Delhi

ive. Your gift will help
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Gita Matlock

From: Nityananda

Sent: Thursday, July 06, 2017 10:55 AM
To: Gita Matlock

Subject: Jairam

Dear Friend Jairam,

| send our thanks and our blessings for your extraordinary inspiration and your remarkable gift. May you continue to

live in God.
In Master’s love,

Nayaswami Nityananda
General Manager The Expanding Light Retreat
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Gita Matlock

From: Donya Sperry <donya@sacredspaceretreats.com>

. Sent: Thursday, July 06, 2017 11.01 AM
To: Gita Matlock
Subject: My Brother Jairam
My Brother Jairam,

I was genuinely touched by the letter read before the congregation. Your Light and Peace Shine
through the photograph; regardless of your current situation.

I too was deeply moved by autobiography of a Yogi, and the miracles which lead to my connection
with my Beautiful glowing Brother Yo gananda and the Ananda village in Northern California.

My prayers will be with you vi gilantly, for release Now! And so itis, and so it is.
Your fellow Sister of Light, Love, and Peace,

Donya Lee Sperry
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Gita Matloclk

Maryann B <mzbishop@gmail.com>

From:

Sent: Thursday, July 06, 2017 10:33 AM
To: Gita Matlock

Subject: Giving thanks

Dear Gita,

I would like to send thanks to Jairam.

Blessingé,
Maryann Bishop
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Gita Matlock

Lotus Guide <info@lotusguide.com>

From:

Sent: Thursday, July 06, 2017 11:19 AM
To: Gita Matlock

Subject: Rahasya & Dhara from Lotus Guide
Hello Jairam,

My wife and I publish a magazine here in northern CA that focusses on alternative medicine and the spiritual
aspect of some of the challenges we face in today’s world. So obviously we have a long time association with
Ananda & Expanding Light and have published many articles and advertisements with them to help their

programs.

I’m sure you will be receiving lots of confirmation for you and your families generosity and all I can say about
that is that I know that they are very grateful because it’s not only the monetary value of the money itself, they
also know the deeper spiritual value of the energy behind the money.

Hopefully your stay there at the facility will eventually end and when it does, in that moment, it will be as if it
was a dream. Time is a funny thing but once you realize the unreality of it you can pass through most anything

because you know that someday it will end.

Jairam, we live in a world, as you probably are fully aware of, that is upside down, we have people in jail who’s
only crime was reporting on a crime, I think it was Nietzsche who said “You know you are being ruled by
criminals when it’s a crime to report a crime.” That’s just one aspect of things and how we are so far off

track. But what I do is to keep in mind that this is all an illusion, lila, a play of conscious minds in the fields of

matter and time.
Maybe when you get out we will meet, and maybe we could do an interview. I not only have the magazine, I

also do a segment on TV called “Rahasya Uncensored” and a radio show called “Spiritual Activist”
(www.BBSradio.com/spiritualactivist) or just sit down a take a deep breath and have a cup of tea or coffee.

You take care of yourself, and remember, “This Too Shall Pass”

Your friend on the other side of that illusionary gate...albeit and consistent illusion

Rahasya

The first cover is one of our past covers for Ananda and the second one is the recent one.
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We send out a Community Email every 1st & 3rd Wednesday of every month
CLICK HERE to Join and never miss that next great event.
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Gita Matlock

Dambara Begley <dambarab@gmail.com>

From:

Sent:  Thursday, July 06, 2017 3:37 PM
To: Gita Matlock

Subject: Jai! '

Sweet lairam,

God bless you, Great Soul, for all you are & do & have done all these ye
now... your expansive gift for the new Temple: what a blessed life! What happy discipleship! :-)

Thank you so much for your inspiring example.

Joy, joy, jov!
Dambara

ars, for so many of Master’s kids in need. And
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Gita Matlock

From: Rajesh Kumar <rkjnu@yahoo.com>
Sent: Sunday, July 09, 2017 10:37 AM
To: Gita Matlock

Subject: Om Guru

Dear Please have faith in God Christ and Guru....
Do recite the famous composition by Swamy Kriyananda...

Lord when in darkness, Lord in confusion Always | 'll fall on Thee If | grieve and Loose my ways , Thou canst aleays
comfort me, All | live for is to love Thee my Beloved Friend Lord when in Darkness......

Regds

24



Gita Matloclk

From: Josephine <jmblake@
Sent: Friday, July 07,2017 3
To: Gita Matlock
Subject: Message for Jairam

Love, blessings and prayers
devotion, inner strength and generosity are powerfu
bars though it seems you are already free......

Peace x

paradise.net.nz>
48 PM

Jairam from our small but growing Ananda community in New Zealand. Your

1ly inspirational. We pray for your freedom from behind
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Gita Matlock

Vijay Nagesh <vijay.iyah@gmail.com>

From:

Sent: Friday, July 07, 2017 1:54 AM
To: Gita Matlock

Subject: what a noble gesture

Dear Jairam

The lord does test his closet devotee in number of ways....
always will remember this noble gesture and is in away very inspirational for us to follow.

Vijay N Iyah
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Gita Matlock

From: Vimala <Vimala@auuuumm.net>
Sent: Thursday, July 06, 2017 6:33 PM
To: Gita Matlock

Subject: A note for Jairam

Namaste Jairam!

Earlier today I heard about the stunning application of your financial acumen--including the phone booth(!)--
and I'm still smiling, and offering you a THANK YOU for your generosity. In fact a HUGE THANK YOU.
Michael, Katherine, Jyotish, and Devi put together a delightful--and fun--video of the presentation of your gift,
and after we all took a deep breath, we had a glorious and grateful laugh. Thank you again. I hope you see the
video because it will put a smile in your heart! When I lived at Ananda in the late '70s and early '80s --we called
it "The Farm," not "The Village," and only a few modest buildings were on bare, sloping hillsides. Through the
years that has changed---and now, with your gift, it will become what we all held as possible: The Temple of
Light. What your generous contribution is going to do is far beyond what most of us can imagine---A Temple,
as Master said, for people of all beliefs. And once again I say, THANK YOU, Jairam!

May Master's Grace continue to fill your life,

Vimala Rodgers
4aaauuuMMImmm
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Eita Matlock

From: Jayadev <jayadev@ananda.it>
Sent: Thursday, July 06, 2017 9:06 PM
To: Gita Matlock

Subject: for Jairam

Dear Jairam,
May your name come true, right where you are: may God be supremely victorious in your soul, filling you with his divine

power, with his joy, with his love, here and now. An easy life is not a victorious life, Master told us, and yours might be
difficult, but victorious. God bless you so that your soul will shine ever more.
In divine friendship, Jayadev from Ananda Assisi
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Gita Matlock

From: Judith Bellville <ingaltca@gmail.com>
Sent: Thursday, July 06, 2017 2.08-PM

To: Gita Matlock

Subject: Thank you

Many thanks for your gracious gift to build the Temple of Light. It will be a blessing and inspiration to many
people from many lands that will gather there. May God bless you for your kindness & generosity!

Judith Bellville

79



Gita Matlock

From: Nancy Schuet <nancy94085@gmail.com>

Sent: Thursday, July 06, 2017 12:23 PM

To: Gita Matlock

Subject: Ref Jayram's gift

Dear Jayram

You are an inspiration to us all to do our best for Master. To bring our talents what ever they are to him and lay
every thing at his feet.

I feel blessed to know you through Katherine and Michael. Ihold both of them in the highest esteem and light.
Im very proud to have them as friends. Blessings to you and I pray that freedom is coming to you soon.
In Master's Light,

Padmini
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January 4, 2018

Governor Edmund G. Brown
c/o State Capitol, Suite 1173
Sacramento, CA 95814

Dear Governor Brown,

My name is Jamie Thomas. | have known Joe Hunt for thirty years, first as his friend, and
now having been married to him for eleven years. We have a longstanding friendship
and an enduring loving relationship. | grew up in a traditional household with loving
parents and my four sisters. My parents were married up until my father passed away in
~ October of 1988. My father was with L.A.P.D. for twenty -four years. Having grown up as
a police officer’s daughter, it was instilled in me to always do what is right and just. He
and Joe spoke often on the phone, and he liked Joe very much. My dad reminded me to
be a good friend to him. After all these years, | believe | have been... specifically because
he has been deserving of my friendship, love and support.

| have always believed that Joe deserves a second chance, largely because of his good
and kind nature and belief in non-violence. He is respectful and has been instrumental in
helping others. In all the time that I have known Joe while he has been incarcerated he
has never been aggressive, nor has he mentioned breaking the law nor shown any
indication that he thinks about or plans to commit any crimes. In fact, just the opposite.
He has demonstrated an inclination toward helping people, such as his fellow inmates to
better their circumstances by turning their lives around through spiritual and/or
religious pursuits, education, healthy choices, life skills, etc. Whenever [ visit Joe
someone will comment on what a good man he is. This includes a few of the C.0.’s as
well as other prisoners. He has a strong moral compass and good family values. Along
with me, he also has a loving family of support that includes his sister Katherine,
brother-in-law Michael, niece Kelly and fellow members of the Ananda Church who are
devoted to him. https://www.ananda.org

Rather than being a threat to society, Joe would be an asset. He, to my knowledge, has
never harmed, threatened or treated anyone unkindly. He is a strong, ethical person
who has worked hard and persevered. Thank you for your consideration. | am happy to
answer gy questions that you may have.




14618 Tyler Foote Rd, Suite 110
Nevada City, CA 95959

+1 (650) 430-3373

rajjcorp @gmail.com

a j ars gg 11C,

DECEMBER 31, 2017

To: Governor Jerry Brown
Re: LWOP Prisoner Joe Hunt D61863, at California Healthcare Facility, Stockton

Dear Governor Brown,
I am writing to ask for you to commute the sentence of Joe Hunt.

I am his brother-in-law, and have known him for 23 years. Before retiring two years ago at age 50,
I was a Director of Engineering at LinkedIn. Prior to that I held engineering executive positions at
a variety of enterprises and start-ups in Silicon Valley for 25 years.

Joe is a highly spiritual person, and led my wife (his sister) Katherine and myself to Ananda
Church {a worldwide organization), which has become our spiritual home. Joe does amazing work
from within his confines. For example, he has helped many other prisoners to receive a fair legal
shake, helped them to get needed health attention, and partnered with my wife and myself to raise
$1 million for Ananda Church. He is an inspiration to thousands of Ananda members worldwide
with his story of non-violence, uplifted and positive attitude in the face of injustice, and calm
intelligence and energy used for good purposes.

He is a poster child for special relief given the circumstances of his incarceration. He would be free
today were in not for procedural law that prohibits any consideration of highly credible

~ eyewitnesses who have seen the supposedly deceased man alive. His original trial was highly
corrupted by a private deal between his defense attorney with a conflict of interest and the judge
who later turned out to have a brain tumor. These are just two of many extremely unfair aspects of

his case.

Many Ananda ministers have visited Joe, and they always report after their visits that they have
been uplifted by him, not the other way around - quite a feat!

Katherine and I have formed a corporation, Rajarsi, Inc., and Joe is already on its payroll. We will
happily employ him full-time upon his release.



[ know that he can contribute so much more good to society outside than in, and this travesty of
justice needs correcting. He has served over 30 years in prison already, and at nearly 60 years old,

it is time for him to be out.

Your commuting of so many sentences recently is a courageous, beautiful move. I pray that you
will consider this and other letters about him, and allow Joe to be paroled.

If I can provide anything at all to you or your staff, | would welcome the chance.

Warm regards,

Michael Olivier

Vice President & Treasurer
Rajarsi, Inc.
www.linkedin.com/in/michaelo

Page 2



14618 Tyler Foote Rd, Suite 110
Nevada City, CA 95959

+1 (650) 430-3373

rajjcorp @gmail.com

DECEMBER 31,2017

To: Governor Jerry Brown
Re: LWOP Prisoner Joe Hunt D61863, at California Healthcare Facility, Stockton

Dear Governor Brown,
Please commute Joe Hunt's prison sentence so he may be immediately considered for parole.

[ am Joe’s sister. | have supported him the whole time he has been in prison. [ know his character better
than anyone and I can tell you he is not a problem in the least to society. He has been on his spiritual path
since his early days of incarnation. He has practiced non-violence on some of the toughest yards in the
state. He has a home, a job, and a community to come to when he is released. My husband and [ will support
him with whatever he needs. ‘

We moved up to Ananda village after my husband retired from LinkedIn in as an Engineering Director. We
owned a house and raised our daughter in the Bay Area. Early in my career I was a sales executive. Then I
was a stay-at-home mom. Now I'm the president of Rajarsi, Inc., a corporation we formed for investing our

money.

Joe and I had a terrible father who was not a good role model. Joe had some wrong ideas and his behavior
was not spiritually correct. Yet he is not guilty of the crime he is serving time for. After he was incarcerated,
he found a Guru who he then patterned his life after. He has been meditating and giving his life to God since
that time. He is a wonderful, kind person who deserves to get out of prison. [ am sure you will see from his

file that his character has been exemplary.

It is easy to be a good person when you have it easy, but to help and do good at every turn in the places he
has been and with what he has had to endure is the true testament to his character.

TMM consideration,

Katherine Olivier
President_



EXHIBIT F



November 24, 2017

Honorable Edmund G. Brown, Jr.
Governor, State of California

Re application per California Penal Code sections 4800 et seq. for
commutation of sentence of Joseph Hunt, California state prison inmate,
Pleasant Valley State Prison, CDC no. D61863.

Sir:

1. The records available to you show that Mr. Hunt was convicted of
murder in Los Angeles County in 1987, the alleged crime having been committed
in 1984 when Mr. Hunt was 24 years of age. He was sentenced to life in prison
without parole. Thereafter, Mr. Hunt was charged in San Mateo County with a
second homicide; he represented himself in a jury trial and achieved first a
mistrial and then a dismissal of the charges.

2. | represented Mr. Hunt in San Mateo County, first as attorney of record,
then later as first of two advisory counsel. | was appointed to represent him
because of the nature of the charges and because of my considerable experience
representing persons charged with serious crimes, including at least 15 charged
with murder or capital murder. When, however, Mr. Hunt's pretrial proceedings
were stayed for an undetermined period | was obliged to leave his case in order
to begin work for the San Mateo County District Attorney in charge of civil and
criminal prosecutions directed to violations of California’s environmental laws. |
did that until | retired ten and one-half years later, in 2001.

3. In the more than two years that | spent with Mr. Hunt, in court and in the
jail, I never saw or knew of him to engage in aggressive, uncooperative,
threatening, or otherwise inappropriate behavior.

4. Also during that time | observed Mr. Hunt to be of high intellect with
considerable social, organizational, and legal skills sufficient that if released he is
most likely to find meaningful employment and remain self-supporting.



5 | am informed that Mr. Hunt has a good, perhaps perfect or nearly so,
record of behavior while housed in Folsom Prison and in Pleasant Valley State
Prison, and that, importantly, he has never been a member of or associated with
any organized or informal gang or similar organization in or out of prison.

6. To the extent that length of prison time already served is a factor in the
commutation process, Mr. Hunt's time served represents a substantial
punishrient for the crime of which he was convicted. To the extent that risk of -
dangerousness governs the decision to be made, | offer my experience with Mr.
Hunt and his behavioral record in prison as evidence that if released he will not
threaten the safety of members of any community in which he may reside.

pethLZL/( L/&‘\

Parker Kelly
295 Fairway Drive,
Whitefish, MT 59937

406 862 4148
parkerkelly88@gmail.com



WILLIAM E. GILG
Attorney at Law
305 San Brund Avenue West
San Bruno, CA 94066
(650) 871-8647
(650) 873-3168 (fax)

December 18, 2017
GOVERNOR JERRY BROWN

Re: Commutation Request of Joseph Hunt, CDC# D61863

Dear Governor Brown:

[ am writing to you in support of the commutation package of Joseph Hunt, a
California prison inmate, CDC # D61863. '

I first met Mr. Hunt in October of 1989 at the San Mateo County Jail in Redwood
City, California. Ihad been working for Mr. Hunt for a few months prior to that as his
research assistant, mostly obtaining copies for him of case law, law review articles, legal
articles, etc. These duties were in support of his defense of the criminal charges against
him at that time in the case of People v. Hunt, San Mateo County Superior Court (the
“Eslaminia’ matter). Mr. Hunt was representing himself and his defense was funded by
the public defender program of San Mateo County, called the “Private Defender
Program”. Mr. Hunt was impressed with my work in that [ had been able to find and
make copies of the case law he requested and nearly all of the law review articles and
other legal articles he requested. That is, if one law library didn’t have an article, I called
and visited other law libraries in the Bay Area until I found the article in question.

I was not a licensed attorney at that time, but had graduated from law school in
1985 and had passed the California bar exam in 1986. Unfortunately, I was involved in a
Jandlord/tenant dispute and was charged with a misdemeanor of making annoying phone
calls. Ieventually pled guilty to that charge. The State Bar then got involved and I
withdrew my application to be licensed as an attorney. I then began to do law clerk work
for various attorneys. One such attorney was doing some contract work for Mr. Hunt and
asked if I would be willing to work for Mr. Hunt in obtaining copies of the legal research

~Mr. Hunt requested. I agreed.

In my work for Mr. Hunt obtaining legal research material, I knew little of the
factual background of his pending criminal case. I knew it involved murder and
kidnapping charges but knew little else. I was also aware that Mr. Hunt had previously
been convicted in 1987 of the murder of Ron Levin in Los Angeles. Ihad seen
newspaper coverage of that conviction. I'had also read newspaper reports that
characterized Mr. Hunt in a bad light. Thus I was a bit apprehensive and did not knew



what to expect when I drove to my first meeting with Mr. Hunt at the San Mateo County
Jail that October evening in 1989.

I found Mr. Hunt to be nothing of the sort that he was portrayed to be by the news
media. He immediately thanked me for visiting him and expressed his appreciation for
my work. We then chatted informally about my background, legal education, my status
with the State Bar, etc. Mr. Hunt then, to my astonishment, asked me to be his trial
assistant. I explained that, at that time, I had virtually no legal experience, especially
nothing that would qualify me to assist in 2 major criminal case. Mr. Hunt acknowledged
that but told me that because I had gone over and beyond my duties in making sure I got
copies of the legal research he requested, going to libraries all over the Bay Area to find a
library that had that particular article, he trusted me. That was what he was looking for,
someone he could trust to assist him in this serious criminal matter. I of course was

flattered and immediately agreed.

During the next three years and two months I had the pleasure of working for Mr.
Hunt. I considered it a gift. My hourly rate was only about $20.00 or something like
that, paid by San Mateo County’s private defender program. I became intimately
involved in all aspects of his defense, summarizing trial testimony of the witaesses in the
prior Levin matter, researching legal issues, doing other case investigation, etc. [ would
meet with Mr. Hunt at lease once a week to go over the prior week’s assigned projects
and the results of same. I became close to Mr. Hunt and began to consider him a friend,
not just a client. As explained above, Mr. Hunt was representing himself in this serious
murder/kidnapping case, along with a prior murder conviction in the Levin matter. When
I first began to work as his trial assistant, I considered these to be insurmountable
obstacles to overcome. As I told Mr. Hunt later, [ was incredibly impressed by his
resolve and his energy, but at that time I felt that it was a foregone conclusion that he
would be convicted of this crime. At that time, San Mate County had about a 95%
conviction rate in criminal cases. I think the conviction rate in that county is still the

same.

Eventually, and it didn’t take that long, I began to believe in Mr. Hunt, believe in
his innocence, both of the pending murder/kidnapping charges in the Eslaminia case and
the Levin conviction. This belief was not wishful thinking. It was based on the work I
was doing in both cases, the pending Esimaina case and the Levin conviction. In Levinit
became apparent that Ron Levin was a notorious con-man with the expertise, the
wherewithal, the motive, and the finances to disappear and avoid what was a certain
lengthy prison sentence for fraud, tax invasion, etc. This prison sentence would have
been at least 12 years. Even though Mr. Hunt was convicted of Levin’s murder, no body
was ever found, no blood was ever found. There was absolutely no physical evidence
that Levin had been murdered. In fact there were a total of eight witnesses who reported
that they had seen Ron Levin alive after June 6; 1984, when he was supposedly killed by
Mr. Hunt. Six of these witnesses had know Levin before his disappearance. Six of these
'Levin-sighting' witnesses testified during Mr. Hunt's 1992 trial in San Mateo County.
One of these witnesses, actually spoke to and carried on a conversation with Levin while

waiting in line to see a movie.



Through Mr. Hunt’s utilization of numerous subpoenas we obtained voluminous
business records which led to the contact of witnesses, which led to witness interviews,
etc. These two cases were rich in factual detail and this detail proved fascinating to me.
We developed comprehensive information on hundreds of potential witnesses and
developed a computer database containing said information on each such witness.
During this 1992 trial, 107 witnesses testified on Mr. Hunt's behalf. We also developed a
computer database for each item of documentary evidence.

Eventually, Mr. Hunt was able to prove, through state-of-the art expert witness
testimony, that the main prosecution witness in the Eslmania matter, Dean Kamy, had to
be lying in his Levin trial testimony. That is Mr. Karny testified that Hedayat Eslaminia
had been kidnapped in Belmont, California in July of 1984, placed in a locked steamer
trunk, and transported to Los Angeles in the back of a U-Haul van. During my more than
three years of work for Mr. Hunt, I was a part of this scientific evidence. In fact I took
part in the experiment of my being placed in a steamer trunk in the back of a U-Haul van,
which was driven around for a brief period of time. This scientific testimony was
presented during Mr. Hunt’s 1992 jury trial in the Eslamina matter via a large computer
screen, which calculated the amount of oxygen that would be available to a human being
locked in such a steamer trunk being driven from Belmont to Los Angeles, a distance of
over 400 miles, on a hot July day in 1984. Weather and climatic data were obtained and
presented as evidence. The conclusion was that no human being could have survived for
90 minutes under those conditions. Dean Karny had testified during the Levin trial that
the victim, Hedeyat Eslamina, had stayed alive in that trunk all the way to Los Angeles.

Thus when Mr. Hunt’s jury trial concluded in December of 1992, after six
months, having began on April 13, 1992, the jury could not make a decision. They
deliberated for nearly a month. Eventually, they informed the court that they were
deadlocked, eight for acquittal and four for a conviction. Mr. Hunt’s performance during
this trial was stupendous. He was not a lawyer. He had no formal legal training. His
entire legal training came form the legal articles I had copied for him. This trial lasted six
months, involved over a 100 witnesses for the defense alone, and involved thousands of
pages of investigatory material that had to be distilled into manageable trial notebooks.
His command of this enormous amount of legal material was outstanding. His cross-
examinations and direct examinations were text book perfect. In fact after the jury
informed the court that they were deadlocked, Mr. Hunt obtained declarations from, I
believe, six of the eight jurors that voted for acquittal, so that he could use same in his
pending appeal and habeas corpus proceedings in the Levin Matter. These declarations
averred that these jurors believed the scientific evidence that made it impossible for the
victim, Hedeyat Eslaminia, to travel from Belmont to Los Angeles in a steamer trunk in
the back of a U-Haul van and arrive in Los Angeles alive. That is what Dean Karny had
testified to. In contrast, these jurors found that Mr. Hunt’s testimony that Mr. Eslaminia
was not kidnapped, that he had wanted to leave his Belmont home secretly by being
placed in a steamer trunk, and that he was let out of the trunk after the U-Haul van had
left the area and rode in the cab to Los Angeles, was true and scientifically sound.

(%)



After Mr. Hunt’s trial ended in December of 1992. His Levin appeal and habeas
corpus proceedings continued. I also-continued to do work for Mr. Hunt on these
projects without pay. I continued to visit him regularly over the years. During the
‘Bslamina matter, we became close friends. I met his family during this time, both his
father and mother and brother and sister. I became close friends with his father, Ryan
Hunt, and remained so until his passing in 2005. Of course I remain close friends with
M. Hunt himself. Mr. Hunt has also remained close to his family, including his mother
who passed away in 2004. He currently corresponds and is visited regularly by his sister,
Kasey, and her husband and children. In short, his family does not think of him as a
convict, they think of him as an innocent man, they think of him as family.

Mr. Hunt has had a major impact on my life. When I first met him in October of
1989, T was disillusioned with my legal career. I had worked very hard going to law
school at night while working during the day for four years, only to have my dreams
shattered by a stupid mistake which led to my misdemeanor conviction and my
withdrawing my State Bar application. Mr. Hunt gave me encouragement. He praised my
work, and gave me confidence in my legal abilities. Eventually, he encouraged me to re-
apply to the State Bar. He helped me gather supporting declarations from other lawyers
to submit to the State Bar. Mr. Hunt also submitted his own declaration. Eventually, on
February 6, 1991, I received my license to practice law. It was probably the finest day of
my life. Of all the people I have met in my life, Joseph Hunt has had the most positive
impact on my legal carrier. He has also had the most impact on my spiritual life. Outside
of my wonderful parents in bringing me into this world and giving me a good upbringing,
Mr. Hunt has had the most positive impact on my life of anyone I have ever met. There
‘s 1o one that could count as a close second. I don't make such statements lightly.

Mr. Hunt has also helped other people. On more than one occasion, Mr. Hunt has
contacted me with information about a certain inmate getting in trouble with the powers-
that-be behind the prison walls, that is with prison gangs, etc. He has instructed me to
contact the particular prison where he was housed at those times, and anonymously give
this information to the prison staff so this particular inmate could be protected.
Otherwise, that inmate would likely have been killed.

In summary, I recommend as highly as possible Mr. Hunt in this effort to have his
sentence commutated. I firmly believe Mr. Hunt is an innocent man. His appeals and his
habeas petitions have not been successful as yet. The law is not perfect, we all know that.
Consider all the convictions that have been set aside based on the recent developments of
DNA evidence. In Mr. Hunt’s case, there is no DNA issue. However, if a court ever
took a close look at the evidence against Mr. Hunt, without any deference towards his
conviction, it would point unerringly towards Mr. Hunt’s innocence. He has been
imprisoned since his 1987 Levin conviction. He has spent the last 30 years in prison. He
has been a model prisoner. He has helped countless inmates prepare habeas corpus
petitions challenging their convictions. He has even been successful in setting, at least
several, inmates free based upon the habeas petitions that he has prepared. He deserves
to have his sentence commuted.



If the Governor or his aides want to contact me they are certainly welcomed to do
so. I will assist Mr. Hunt in any way [ can.

s L

WILLAMTE. GILG,
Attorney at Law




CDIVITA INVESTIGATIONS
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620 JEFFTERSON AVENUE
RuowooD CiTy, CALIFORNIA 94063
a50-365-58822

November 14, 2017

The Honorable Jerry Brown
Governor of California
State Capitol, Suite 1173
Sacramento, CA 95814

Re: Joseph Hunt, D61863
Dear Governor Brown,

T am writing to you in support of the application for commutation
submitted by Joseph Hunt.

I first met Mr. Hunt in the early 1990’s when L had the good fortune to be
assigned as one of his defense investigators when he was preparing to represent
himself in trial in San Mateo County. Mr. Hunt, who I knew as “Joe”, was in
custody during this time and we had frequent contact visits inside the jail while
preparing for the trial. Tt was apparent that Joe was well liked by both the
inmates and the sheriff's deputies. He treated them all with respect and they

responded in the same way.

After Joe obtained a dismissal of his case in San Mateo County, I
continued to stay in contact with him when he was in New Folsom State Prison.
We had developed a friendship by this time and he referred my services to
inmates he was assisting in their appeals. Joe had alot of compassion for these
inmates and he was genuinely concerned about their welfare.

T have continued to stay in contact with Joe on a regular basis and have
grown to appreciate his friendship. Iam amazed at Joe’s constant positive and
cheerful demeanor no maiter what his circumstances are. Much of this I
attribute to his regular practice of prayer and meditation which is at the core of

‘his life. Joe maintains a sense of peace [ rarely see in most individuals.

2B ER; CALIFORNIA ASSOCIATION OF LICENSED INVESTIGATORS
LICENSE PI 14788

=



I have no doubt that Joe would be an outstanding, contributing member

of society should he eventually be released. I cannot imagine anyone I know
having any fear or concern for Joe’s behavior. Ithink Joe would certainly be
welcomed and respected for his talents and for the genuine person heis. Inall
my dealings with Joe he has proven to be someone I can trust and a man of his

word.

My hope and prayer is that you will approve the commutation application
of Joseph Hunt that he has earned and deserves. '

Thark you very much for considering my input.
Sincerely,
Boi Yl

Bill DiVita



The Honorable Jerry Brown , 1272972017
Governor of California

State Capital, Suite 1173

Sacramento, CA85814

Re: Joseph Hunt, D61863

Dear Governor Brown,

| am writing in support of the application for commutation submitied by Joseph
Huni.

| first met Joseph Hunt when | became his paralegal in preparing for his trial in
Redwood City in the late 1880’s.

I worked closely with Joe on a daily basis and was instrumental in keeping his
files, exhibit copies, and other trial prep documents in order for him {o be ready to
defend himself at trial. During these months, years, | began to learn how Joe was
at his core Which was undoubtedly one of the most decent and forthcoming people

I would ever meet.

He would not be a threat to society in my opinion of any degree or magnitude
whatsoever.

During his time incarcerated | also grew to become Joe’s friend and eventually his
wife for several years.

| know Joe as a caring, gentle, and honorable human being.
It is my clear and unprovoked viewpoint that Joe should have a commuted
sentence and be released into society as soon as possible.

Sincerely,

Tarmmy Hunt

fammyvaani@gmail.com
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Law Office of Mitri Hanania
620 Jefferson Avenue, Redwood City, CA 94063

Telephone (650) 366-6789 Fax (650) 817-7044
mchesquire@gmail.com www.mchesquire.com

December 15, 2017

Governor Edmund G. Brown
¢/o State Capitol

Suite 1173

Sacramento, CA 95814

Qg D gram t0 assist
hers in Reawosd City.
Superior Court in San

2003, I met with Honoral A, [+ 1
Mateo County, who is now retived. Judge Hahn, whe presided over Mr, Hunt’s trial, made
several comments that [ r call which were very praising of Mr. Hunt. Jjud g Hahn mentioned that
out of all his y ars of presiding over triais, he never saw an individual as meticulous and well

udge Hahn also mentioned ihaz Mr. Hunt conducted
: nes

pr«spaz@d f’or tnai 111(6 Iv H&LL N vet,
] ver mentioned

Law Off C-_ of Mﬁn Hinania
Mitri Ham,ma, Attf:sne y-at-Law
CA State Bar Lisense No. 190518
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JOSEPH HUNT
AlanAdams on this series has proven to be
arding experiences of my life. Starting with Alan’s
! years "'f«‘i'g:ci, it has grown far beyond our first expec-
ow; with the stoty-boarding complete for the books that will

(e & “Taner World Series.” the two of us ate hard at wotk to take
ourreaders with us to the amazing conclusion in Book Four.
0 TI'would like to express my deep appreciation to my wife, Jamie; Swami
| Ktiyananda; Jyotish and Devi Novak; David and Asha Praver; and Ananta
and Maria McSweeney—all of the Ananda Chutch. So, too, my heart is
flled with gratitude for KO, TA.H, BR,, LR, William Gilg, and William
DiVita. Thank you so much for your help and inspiration. Thanks also to
Gianna Rocha, the proprietor of Bright Eyes (www.brighteyes.org); who
wotked with the manuscript, was responsible fox the design and the layout
of the book, and was an important resource in the logistics of getting this
work published. Stavra Ketchmatk was our copy editor. Many thanks to
her for her contribution.

Martin Williams, a fellow lifer, wrote the song Starmaker (see, post,
pp. 95 & 382) and generously allowed us to incorporate it into the book.

For those who thiok the life of 2 high-secutity ptisoner is limited to
tiots, shankings, trips to the hole, swigging pruno, ogling pinups, and plot-
ting escape ... this book will serve as out rebuttal.

Finally, a wotd about the title. Blue is the color of ptisoners, but it
is also the color of this planet and the astral wotld. Dharma, from the
Sanskirt root dhr, “to uphold or support,” in simple terms, means reli-
glon or righteousness. In a deeper sense, it refers to the etetnal laws that
uphold the divine order of the universe and of man, its microcosm. It is
written that Man should perform virtuous dbarma so that he can free him-
self from the laws of cause and effect and thereby realize his true nature
as spirit. The concept is explored in the Bhagavad Gita and in the book in

~ your hands. I especially recommend the delusion-shattering translation of
the Gita by Paramahansa Yoganada, the great yogi-saint from India, and

author of the greatest book I ever read: The Autobiography of a Yogi.

~Joseph Hunt, bluedharma.com

viil



EXHIBIT H



January 2018

Dear Governor Brown,

About 20 years ago, while watching a movie, I found myself
incensed at the conduct of the male lead. He was a contemptible
character: dishonest, manipulative and reckless. I wanted to
see him exposed and punished. Then I had a sledgehammer
thought: I was that guy! My conduct in the early 1980's was

just as wicked.
I sat there on my bunk for several moments, stunned.

You see, I was dealt a decent hand in life. Reasonably bright,
with the benefit of a fine education, tall, athletic, and born
in America.... Yet what had I done with those gifts? Turned
them into financial misery for about 100 investors and presided
over a group whose derangement became perhaps the most famous
cautionary tale about young men gone wrong in the 1980’s.
Surveying my life between the years 21 and 24, I am filled with

shame.

The turn for me came in the Los Angeles County Jail in mid-1987,
when I read the Autobiography of a Yogi, by Paramahansa
Yogananda. Inspired by Yogananda, I worked through the Self
Realization Fellowship lessons he authored and read dozens of
books by and about him. Along the way, I became a committed
admirer of the Saint, praying and meditating at least twice a

day through the ensuing 30 years.

In 1991, T was initiated into the spiritual discipline that
Yogananda was tasked to bring to the West, i.e., “Kriya Yoga.”

During the first few years of my study and meditation on the
Saint’s writing, all ambition to lead others left me. I grasped
that I should not lead because there were others in the world
who were much more qualified — men and women of such profound
benevolence and wisdom. I concluded that the best service I
could offer was to acknowledge the calamity that was my life in
the early 1980’s and encourage my fellow prisoners to study the
lives of the Saints. That is what I have done for about 25

years now.

Of course, informed by the examples of Christ and Yogananda, I
recognize that words alone are insufficient, and have endeavored
to work in service to anyone that sought my help. This has

1



manifested in writing dozens of habeas petitions to aid those
who cannot afford a lawyer; in drafting grievances and petitions
for prisoners with unaddressed illnesses and injuries; and in
being a voice for tolerance and nonviolence among my peers. I
have worked as a chapel assistant and in the library as a law
clerk. For about 10 years, I was a facilitator of the Men’s
Group at CSP-Sacramento sponsored by the Mankind Project and the
Inside Circle Foundation (http://insidecircle.org/).

On another front, I found it insufficient merely to recognize
and lament my crimes. There arose in me a will to make amends
by contributing to charity. With the aid of family and friends,
these efforts culminated in a gift of $1,000,000 to the Ananda
Church of Self-Realization (https://www.ananda.org/) in 2017, to
be used for construction of a “Temple of Light,” dedicated to
peace and religious tolerance. (In 2017, in a ceremony at the
Tillman Chapel at the United Nations Church Center in New York
City, Ananda received the Global Ambassador Peace Award from the
Institute of International Social Development (IISD), an
international non-governmental organization in special
consultative status with the Economic and Social Council at the
United Nations. See https://www.ananda.org/news/2017/award-iisd-

at-un/.)
I never expected to have an opportunity to parole. Though I did

not kill Ronald Levin, I do not believe society was wrong to put
me in prison. It had every right to do so. I abused my

freedom, power, and prerogatives. I misled scores of people,
costing them their savings, in some cases, their 1life savings,
dooming them to privation and want. I betrayed their trust. I

spun fables and told lies.

Life, I now believe, is a blessing, an opportunity to be good,
decent, and of service. My path forward lies in loving-
kindness, in obedience to the laws and collective wisdom of
society, and in conscious recognition of the sovereigﬁty of God
and the Great Saints over my heart and spirit.

That I might be considered for parole fills me with awe at the
kindness of others.

If T am to receive a commutation, I will take it as an act of
grace from a Man and his Staff who are my betters.

“If I am ultimately freed from prison, I will withdraw to the
spiritual community of my Church in Grass Valley. I have no



interest in publicity and pledge to decline all media overtures
(as I have done for the last 25 years). The idea of exploiting
my crimes for financial gain fills me with revulsion. The only
lesson to be learned from them is one of atonement by adherence

to moral law.

Sincerely,
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I, JOSEPH CARSANARO, declare as follows:

1. I'served as a juror on the case, People v, Hunt. C15761, for nearly
eight months. | served from April 13, 1992; which was the day of opening
statements, until a jury deadlock was announced and hence a mistrial wa:
declared on December 9, 1992.

- 2. |listened to over 50 witnesses give testimony concerning the disap
pearance (and subsequent sightings) of Ron. Levin. | took notes of their
testimony throughout the 7 month trial. These are my thoughts and opin-
ions concerning what | heard.

3. Dean Karny. Mr. Karny testified that in 1984 he would lie to furt;'ner
his own goals. During Mr. Hunt’s cross-examination, Mr. Karny was forced
to admit that he perjured himself on his State Bar application to cover ug
the parts of his past that may have prevented him from becoming a lawye
| felt that if Mr. Karny lied on this application, even after receiving immt
nity, he was very capable of lying and/or perjuring himself on the witnes
stand.

Mr. Karny’s testimony suggested that Mr. Hunt was a brilliant and calcu

lating thinker, but his explanation of the “7 page to do” list did not fit

Exh. 0%
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this characterization. For example, Mr. Karny testified that Mr. Hunt paid
such great attention tc; detail that one item listed within the “7 pages”
was to “take punched holes”, to make it appeas that certain documents
were prepared elsewhere. His and other testimony suggested that these Vﬁ
“7 pages” were left scattered on Ron Levin’s floor. This inconsistent be-
havior does not make sense and calls Mr. Karny’s credibility into question.

4. Tom May. Mr. May's credibility was shredded during Mr. Hunt’s cross-
examination. Mr. Hunt uncovered the fact that Mr. May lied regarding his
bankruptcy filing and in fact had a one half million doliar trust fund when
he declared bankruptcy. Mr. May testified that he had ﬁot received his in-
vestment back from Mr. Hunt, although bank checks with his endorsement
suggested otherwise. Mr. May testified that his investment money was '
spent by Mr. Hunt on lavish furnishings and a gold “BBC” sign. Documents
intfoduced as evidence and further cross-examination reQealed the con-
trary. For example, Mr. May confirmed that BBC members assembled their
own furniture and that Mr. May himself had purchased the gold “BBC” sign-
for only a few hundred dollars.

5. Jerry Eisenberg. | found former BBC member Jerry Eisenberg’s iesti—

mony to lack any appreciable crédibility. | totally discounted all of his

E<h.vof
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testimony. An example of his bad faith wh.ile tes'!tifying is where he de-
nied that he was a party to a conversation that was tape recorded and in-
troduced into evidence. This evidence showed he was part of a conversa-
tion concerning a stolen car operation. Mr. Eisenberg’s credibility was
seriously damaged.

6. Karen Marmor. Ms. Marmor testified that she believed she saw tfig 7
page to do” list on Ron Levin's desk before his disappearance. This testi-
mony contradicts Mr. Karny's testimony which indicated that the list was
shown to Levin thg night of his alleged murder, that is,-June 6, 1984. Ms.
Marmor lived next door.to Levin and her husband was one of Levin's closes
friends. Ms. Marmor was a very credible witness.

- 7. Lg_n_M_a_cmg: Mr. Marmor’s testimony illustrated the superficial rela:
tionship that Ron Levin had with his mother. Mr. Marmor knew Levin for
years and his characterization of Levin and his relationship with his
mother was more credible than the peoble’s witnesses, Dean Factor and
Michael Broder.

8. Justine Jagoda. Ms. Jagoda lived in the apartment directly above Le-
vin’s and consistently heard him ranting and raving, slamming doors, and

hitting his small dog. Ms. Jagoda testified that on the night of June 6,

E‘(t\‘ M ' 770
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1984, she was home .ah?ne and in bed reading with the windows open and
no other noises around her. Ms. Jagoda testified that she heard no gunshot,
no trunk slamming, or any othersounds of scuffling comi’_n'g from Levin’s
apartment. This'testimony is in conflict with Mr. Karny’s and tend§ to
corroborate the defense’s version of what happened at Ron Levin'slon June
éw 1984.

9. E_Lm_A_’_Hgam Ms. A’Hearn conducted tests on the BMW trunk that Mr.
Hunt and Mr. Pittman allegedly put Levin's bleeding body in. Her tests re-
sults indicated that ihere was no evidence of blood in the trunk. Mr. Karny
indicated that the body was placed into the BMW trunk causing a dent. fhe
absence of blood and other bodily fluids or tissues would circumstant;iany
suggest that no such crime otcurred.

10. John Duron. Mr. Duron was a very important witness. He was Levin’s
hairdresser for ye»ars. Mr. Duron testified that he and Mr. Levin discussed
the procedure for dyeing one’s hair brown just before Mr. Levin's disap-
_pearance. Mr. Duron indicated that this was very strange because Mr. Levin
was very proud of his silver hair. The police found a brown stain in Mr.
Levin's bathtub. This stain was tested for and found not to be blood.

Based on Mr. Duron’s testimony and Detective Zoeller's testimony about

Cvlh. ot
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the stain in the bathtub, there is good reason to believe that the stain was
hair dye used by Levin to conceal his silver hair.

11. Scott Furstman and Oliver Wendell Holmes. Through these key wit-
nesses we can see that Levin had a motive to leave the Los Angeles area.
Mr. Furstman indicated that Levin released his father’s house from his bai
bond collateral just before his disappearance. Mr. Holmes testified that
Levin asked him questions about the United States’ extradition tréaty wit!
Brazil. This testimony supports the defense’s claim that Levin was plan-

ning to leave the country.

12. Connie and Jerry Gerrard. Mfs. Gerrard testified that she saw Levin

on the Greek island of Mykanos on Christmas day in 1987. Mrs. Gerrara
knew Mr. Levin and testified that she was certain she saw Mr. Levin in a
restaurant on that island. Mr. Gerrard testified that his wife communicat
ed to him in Greek at the time she saw Mr. Levin in the Mykanos restaurani
Mr. Gerrard’s testimony supported and enhanced hfs wife's testimony.

13. Carmen Canchola. Ms. Canchola testified that she saw Levin at a ga
station in Arizona in 1986. Ms. Canchola testified that she pi_cked Levin
out‘ of a photo lineup. Ms. Canchola was a very credible witness.

14. Jesus Lopez. Mr. Lopez was Ms. Canchola’s boyfriend at the time she

Bl 108
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saw Levin at the Arizopa gas station in 198?. Mr."'Lopez also identified
Levin from a photo lineup.

15. Nadia Ghaleb. Ms. Ghaleb was a hostess at Mr. Chou’s, a Los Angeles
restaurant, in the early 1980's. Ms. Ghaleb testified that she frequently
saw Levin have lunch or dinner at Mr. Chou’s and .waé familiar with his
look and character. Ms. Ghaleb testified that she saw Levin getting into @
Mercedes from her car while she was driving to work in early 1987. | be:
lieve that it is very possible to identify someone that you know in the
matter of seconds as Ms. Ghaleb indicated.

16. Robert Robinson. Mr. Robert‘sdn testified that he was a former pew
reporter and lost his job as a result of coming forward with his Westwoo
sightiné of Levin after June 6, 1984. Mr. Robinson indicated that Levin
came to him and engaged him in conversation. Mr. Robinson was a critica
defense witness because he was very credible. | believe that Mr. Robinso
believes he saw and talked with Levin afier the date Mr. Hunt supposedly
killed him. 1 had no reasonable basis to discount Mr. Robinson’s testimon'

17. Lynne Roberts. Ms. Roberts was a credible and honest witness. She
testified about a telephone call that she received from her daughter,

Brooke, and Mr. Hunt on the evening of June 6, 1984. This is in conflict

‘éxé. 20§ ‘ 773
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with Mr. Karny's allegations regarding Mr. Hunt's actions on that evening.

18. Carol Levin. Mrsl Levin is out of touch with reality relative to her
relationship with her son, Ron Levin. The two postcards from Ron that she
brought into court did not support a strong relationship between them.
Hospital documents and psychiatric reports that were brought out by Mr,
Hunt during cross-examination better illustrated their true relationship.
One‘.hospital report indicated that Mrs. Levin had not talked to her son at
all during his 4 month stay at a hospital in Washington state. Court testi
mony tends to suggest Mrs. Levin and her son had a superficial relation-
ship. |

19. Defense Witnesses Regarding Mr, Ron Levin. Taken as a whole, de-
fense witness testimony in People v, Hunt, C15761, raised more than a |
reasonable doubt as to the people’s assertion that Mr. Hunt killed Ron Le-
vin. The evidence regarding Mr. Levin in People v. Hunt, C15761, suggests
that Mr. Levin had compelling motives to leave the Los Angeles area, had
no meaningful ties to the community, and took stepé to prepare for his de-
parture. Furthermore, several credible witnesses, that were addressed
above, testified that they saw Levin after June 6, 1984.

| declare under penalty of perjury under the laws of the State of Cali-
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fornia that the foregoing is true and correct of m§ own personal knowl-
edge, and that as to those matters stated upon information and belief, |

believe them to be true. '

Executed at _M_M_. California, on January 2&, 1993.

&EPH CARSANARO

Evh. 8% 275
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I, ARDATH HELEN SORELLE, declare as follows:

1. 1 was born on September 13, 1933. | work at the Départment of be-
fense, Defense Logistics Agency. | have worked there for 11 years.

2. | served as a juror on the case, P_emg_x._ﬂum._c_]j_lﬂ; for nearly
eight months. | served from April 13, 1992, which was the day of opening
statements, until a jury deadlock was announced and hence a mistrial was
declared on December 9, 1992.

3. | listened to over 50 witnesses give testimony concerning the disap-
pearance (and subsequent sightings) of Ron Levin. | took notes of thei,r
testimony throughout the 7 month trial. These are my thoughts and opin-
ions concerning what | heard.

4. Regarding the testimony of people’s witnesses Dean Kainy, Lvai
Dicker, Tom May, Jerry Eisenberg, and Jeff Raymond, | believe that they al
willfully lied under oath on the witness Stand to protect themselves. |
also believe that they schemed and plotted with each other to avoid in-
criminating one another. | found them to be pitiful and on the whole, des-
picable, untrustworthy liars. They all had very'seiective memories when

it came to their involvement. Their testimony fell apart on cross-

€l 20 776
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examination. Tom May’s poor character was made‘f clear by the cross-
examinati’on, of him on financial matters. Jerry Eisenberg, pathetically,
refused to acknowledge his invo'lvement ina conversatica'nﬂhich the de-
fense had on tape. Evan Dicker could only recall a few things he or any of
the other BBCers said or did but, was amazingly lucid about Hunt’s actions
and statements.

Tonﬁ May was cross-examined about some lists Mr. Hunt had discovered
in the Gardena warehouse trash can that describeq a plot to steal the Mi-
crogenesis attrition mills. This lent support to the defense contention
that there were factions in the BBC. Tom May said the plan found in the
trash was a joke. | thought it was interesting that the prosecution
seeme& comfortable with their witnesses’ explanation of a list describing
a theft-related plot a's “a joke”, but would not credit at all Mr. Hunt's ex-
blanation of the “to do” list as being something other than what it ap-
peared to be on first reading. The testimony about the May/Gardena ware-
house theft lists, revealed the double-standard the prosecution was using
to evaluate testimony. | felt that this testimony helped to show the rea-
sonableness of Mr. Hunt's explanation of the seven pages.

5. Carol Levin. | found Mrs. Levin to be very self-centered. She will al-

ek woF 77
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ways believe the portrait she had péinted of her son, Ron Levin, and their
relationship. [ felt the trial opened a lot of old wounds, or it should have
.
if she wasn't in self-denial. In today’s world, she would have been
charged with child abuse. In a way | think R;an despised Carol. It was
proven that Ron had gone off before without her knowing it (e.g. in 1979
when he went to prison for mail fraud). | think that he wouldn’t contact
her after fleeing to avoid further prosecution so as to make good his es-
cape. To him, | feel, being free of her was chucking off a big burden. The
Camarillo/boarding school cross-examination and evidence was very im-
portant. [t gave another side to the “poor distraught mom” that the prose-
cution tried to portray. Carol came off as a very deluded person.

6. Dean Karny. The state's; star witness got total immunity and had to
come up with a story. A story that was so full of lies and scenario’s that
it just did not make sénsé. For instance Mr. Karny contended that:

A. °Levin's body was taken to Soledad Canyon in a BMW";
Eact: No evidence was found in the BMW by forensic
experts. Sheriff's criminalist Erin A’Hearn said that
no blood stains were found on the trunk carpet of the éMW;

B. “Jim Pittman was sent to New York to masquerade as Levin”;

Ech. L0 778
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Eact: Mr. Pittman, a burly black man, dld not keep a low
profile, that is, he rented limousines to visit friends and
relatives and made I;imself rather well knowﬁ,_ at the hotel;
“He had nothing to do with the “to do” list";

Eact: Mr. Karny and other members of the 88C contributed
in making the “to do” list. The list was seen by Karen
Marmor the day before Levin disappeared ét Levin’s, and
when she asked him about it, Levin said it was a movie
script. | believe this gave him the idea to place the blame
of his planned disappearance on Mr. Hunt by making it

look like a murder;

“Levin had never met Jim Pittman, which allowed Mr.
Pittman to pose as a Chicago mobster”;

Eact: Mr. Pittman was seen at and around Levin's
apartment before Levin disaépeared. He was seen with
Levin outside the apartment by John Riley and inside the

apartment by Len Marmor; and -

E. Eact: Ron Levin was preparing to flee.

1) Karen Marmor testified that Levin purchased clothes

E.‘ .k‘ LQI 779
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prior to his -disappearance that were n;)t his usual style;
2) Levin had purchased traveler's checks, approximately
two inches worth, ac::ording to Len Marmor, tﬁe day
before his disappéarance;

3) Levin requested the return of the extra apartment key
he had given out six months before to Oliver Wendell
Holmes. The key had been given to Holmes by Levin so that
Holmgs could work on Levin's_pending criminal case. The
criminal case was not over and Holmes hadn’t finished

his work. So | asked myself why would Levin want the
key back on that of all days. Apparently something was
about to take place and | believe that was that Ron Levin
was planning to “take a hike”, as the expression goes.

Mr. Holmes also teétified that Ron Levin was aéking

about extradition treaties. I:had to ask myself again, “Why?”
Levin was born and raised in the U.S. What reason could
he have to investigate the Braziliah extradition treaty
other than that he was planning to leave. Holmes was' a

pretty reputable witness;

tvh. L0} ' 780
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4) John Rollingson of Panasonic, JohnlAReeves of American
Express, Brent Kley of Merrill Lynch, Jerry Verplancke of
Progressive, Dan Wil;on of Fidelity, Jon Martfn, an insurance
investigator, and other witnesses showed me that Levin had
piled up huge debts and had a variety of reasons to flee.

Jon Martin was another witness that showed Levin's
personality and the scams he was involved in. There were
so many problems Ron would have had to face in Los Angeles
if he didn’t flee;

5) Dr. Avery testified that Levin was raped in jail. This
sﬁowed just how concerned Ron was about going back;

6) The money Levin left behind, about$20,000.00, was not
substantial to him. Criminals sometimes think differently
about money than people who work for it do. Some think
nothing of being broke. Ron Levin took in close to one
million dollars in the 18 months before he fled. This

sort of money was not so much as to be material to him,

in my view;

7) | believe that the “to do” list was Levin's big

Evh. Lot 781
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opportunity to flee. It gave him a tool.:to throw the
police off his trail. | think he made his decisim; to
actually go-ahead anél take off, as opposed to. just thinking
and investigating flight as a poésible solution to his
problems, only after he gbt the list from Mr. Hunt. Levin
told Karen 'Marmor that someone had just threatened him,
that would have had to have been Mr. Hunt;

8) Levin was facing up to 8 years in jail for fraud and
grand theft. Levin told Karen Marmor on the day before
he vanished that, “He w;Juld never go back to jail, that
maybe he would not come back from New York ..... the
authorities would have no reason to come after him”; and
9) His hair dresser, John Duron, testified that Levin
wanted information on how to dye his hair right’ before

he disappeared. Detective Zdeller testified that there

was a stain on the bathtub. It all fit.

7. John Duron. Mr. Duron really swayed me. He was a very believable
witness and very informative. He described how vain Levin was about his

hair. Ron even brought up shaving off his beard. All of that was very sus-
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picious. He was a very important witness. | believe Mr. Duron’s testimony
gave the defense a believable explanation for the missing comforter. Le-

vin was fastidious. Once stained he would never let the comforter remain

in the house.

8. | believe that Ron Levin is still alive, owing to the above and the tes-
timony of the credible witnesses below:

Nadia Ghaleb. She knew Levin with and without a beard over a 10 year
period in a professional status and recognized him when she saw him mo-
mentarily, while stalled in traffic in 1987.

Robert Robinson. Levin walked up to him and talked to him while wﬂait-
ing in line at a theater in October of 1986. Mr. Robinson did not go to the
police at first, because he believed that the witnesses, whom he later
read about, would come forward and the case would be dismissed. Mr.
Robinson did not want to “be part of the story.” Wheﬁ he did finally go to
the police in the 'spring‘of 1987, it cost him his job. Neither the police,
the prosecution, nor the defense pursued this witness during the first
trial, | believe. I felt Ron Levin was outrageous and brazen enough to ap-
proach Mr, Robinson as Mr. Robinson so described.

It was very helpful to the defense that there were five sightings wit-
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nesses. The testimony of Carmen Canchola and Je;us Lopez was torn down
a little on smali details related to the scene at the gas station by the
prosecutor, and also they .had m': pre-existing acquaintan;:e with Levin.
The other three sightings witnesses were ndt impeabhed in the same way
at all. There were a lot of positive aspects to Ms. Canchdlé énd Mr. Lopez’s
identification, so | accepted it. However, the other three sightings wit-
nesses strengthened the legitimacy of their sighting in a sense. It is dif-
ficult to say how | would have felt if they were the sole sighting witness-
es.

Justine Jagoda. Although she lived above Ron Levin and heard him yell-
ing and abusing his dog many times, she did not hear a thing on the night
out of his apartment. Dean Karny said that even the allegedly silenced
weapon sounded like a loud clap when used. When Mr. Hunt demonstrated
su;:h a clap, Ms. Jagoda said she would have heard such a loud noise up-
stairs. She didn't hear any ruckus and she didn’t hear the trunk being
slammed either. Karny said the BMW trunk had been bent that night. Her
testimony \Qas inconsistent with the prosecution’s case.

Lynne Roberts. She spoke with Mr. Hunt and her daughter, Brooke, at

E¢h. 20% 784



W 00 =1 O O = O B b

B e omb  bmd pmf b Gud b= femd pmd fedd
© W 00 =~ O O = WD N = O

21

Case: 13-56207, 12/19/2014, 1D: 9356502, DktEntry: 16-4, Page 291 of 301

10:30 PM on June 6, 1984. The time was confirmed as she was watching
the news at the time and it was about half over, it being an hour news
broadcast beginning at 10:00 PM. She at first thought thét Mr. Hunt was
guilty because the police had arrested him. Later she then remembered
the phone call from Brooke and Mr. Hunt, and decided that'Mr, Hunt couldn’t
have done it and came forward. | found her testimony to be truthful, she
had no reason to lie, and only reversed her opinion after remembering the
chain of events concerning that fateful evening. Her testimony was cor-
roborated in an important respect by the defense exhibit made from her
jury duty summons postcard. This corroborated her reason for coming"
back from her Alaskan trip before June 6, 1984.

The testimony of the manager of the La Scala Boutique corroborated Mr.
Hunt's and Lynne Roberts’ testimony in an important way. The La Scala

Boutique closed at 8:30 PM. Levin had both made and received calls after

19:00 PM on June 6, 1984 (Dean Factor and Michael Broder). There were

food tins from the La Scala at Levin's home on the morning of June 7th.
Both Mr. Hunt and Mr. Karny said Mr. Hunt had shared take-out food from
the La Scala with Levin that night of June 6th. in order for Levin to be

free to make those calls and for there to be the La Scala cartons at his

. Bxh. 20 ‘ 785

10 D es fal




N N 8o NS B9 BD b bmd  mh  fmA b G=d Gmd bk pmd P

© 00 =3 O v b &9 N9 =

8

C"flse: 13-56207, 12/19/2014, ID: 9356502, DktEntry: 16-4, Page 292 of 301

house, Mr. Hunt would have had to have come and left before 9:00 PM. This
is exactly what he said he did, but in contradiction to Karny's version.
| :

Carmen Canchola and Jesus Lopez. They testified to seeing Levin at a
gas station in Arizona sometime in Septemb;r of 1986 at about 9:15 PM.
Ms. Canchola did not know whom she had seen until she saw a ,picture of
Levin in an article in Esquire magazine concerning Mr. Hunt’s first trial in
Los Angeleé. Mr. Lopez did not want to get involved, but complied at Ms.
Canchola’s urging. The police questioned them for 10 hours, but they stuc

to their story. | believe that they saw Ron Levin.

Connie and Jerry Gerrard. | found their testimony very believable. Mrs.

Gerrard’s description of Ron Levin and his subsequent actions upon being
recognized in the restaurant én the Greek island of Mykanos, was beyond
reproach.

The most important Levin case-related ivitnesses were Karen Marmor,
John Duron, Connie Gerrard, Nadia Ghaleb, Robert Robinson, Oliver Wendel
Holmes, Justine Jagoda, and Jack Friedman, in my opinion. If | was asked
to' rank the sightings witnesses in order of importance | would do as fol-
lows: Robert Rdbinson, Connie Gerrard, Nadia Ghaleb, Carmen Canchola, an

Jesus Lopez.
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9. Besides the danger of Ron Levin going to jail ;n the grand theft
charges, there were also all the companies, American Express for one,
that were lining up to prosecuté, and also the many indi\)iduals who were
defrauded by Levin. [ truly believe Levin had very good reasons and the
cunning to carry out his deliverance from all of his problems through
flight to avoid prosecution.

10. Joe Hunt's testimony seemed factual. | felt Mr. Hunt was just re-
lating occurrences, not making up a story as Karny did. The chronology of
evénts was very clear in Hunt's testimony about Levin.” The structure of
the "to do” list was consistent with Hunt's explanation of it béing notes
taken at a group meeting where others were giving him input. The nota-
tion on’one'of the lists, “Jeff list”, showed that BBC member Jeff Ray-
mond was involved with the lists. 1 felt Mr. Hunt was a person telling the
truth. Karny constantly said, ®I don’t know” and “I don’t remember”. 1do
not recall Mr. Hunt using those type of siatements except very infrequent-
ly. | believe that Mr. Hunt didn't hold back even on points that were very
embarrassing to him, that is, the investors.

11. Karny's teStimony about attempting to provide Hunt an alibi on June

6, 1984 did not ring true. None of the people who went to the movie were
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in on the supposed plan to provide an alibi for Hunt, and none of them
needed an alibi themselves. After the movie Karny claimed to have gone

back to their apartment and went to sleep without waiting up for Mr. Hunt,

‘or even making an attempt to check to see if he was back at that time. |

felt this testimony was quite improbable.

12. Mr. Hunt was never impeached with any hard evidence. He offered a
more plausible alternative explaﬁation for each of the prosecution’s con-
tentions. As for the “to do” list, | kept thinking 6f Karen Marmor’s testi-
mony where Levin told her, “The authorities won't have any reason to |
come looking for me”, or words to fhat effect.

13. Karny got tripped up on cross-examination about the so-called “park
bench” conversation in June of 1984. In one transcript he said Jim Pitt-
man did not realize until that time that he, Karny, was in on the Levin
plan. In another version he testified to the opposite.

14. Mr. Hunt’s testirhony about the reasons for the June 24th meeting

made sense. | believe he was trying to hold the group together, and to

squelch the factions that had developed through an intimidating boast un-

til he could get one of the Microgenesis deals to close.

| declare under penalty of perjury under the laws of the State of Cali-
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fornia that the foregoing is true and correct of my own personal knowl-
edge, and that as to those matters stated upon information and belief, |
4

believe them to be true.

Executed atgwﬂg%‘imld{{alifornia, on January 1 1993.

gt Mot o0t

ARDATH HELEN SORELLE
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(

I, HARRY JOSEPH MORROW, declare as follows:

|

1. [ was born on October 16, 1937. | have lived in Paéific‘a, Californ.ia'
for 22 years. | have a BA in Industrial Education and a Masters in Special
Education. | work in San Mateo Couhty as a teacher of algebra, printing
technology, and desktop publishing.
~ 2. 1 was foreman for the jury in thercase, People v, Hunt, C15761. San
Matéo County Superior Court. My personal vote in the trial was not guilty.
The overall vote of our jury was 8 to 4 for acquittal.

3. | have been asked to comment on the evidence introduced during the
trial reI_ated to the disappearance of Ronald Levin on or around June 6, -
1984.

4. In assessing what happened to Mr. Levin | spent a lot of time thinking
about the testimony of Karen Marmor and the 5 other people who testified
that they saw Ron Levin after June 6, 1984. To me these were the most
significant witnesses on the Levin case.

5. | believe that these people believed what they testified to. They
were each credible. The only question for me was, “Did they truly see

what they thought they saw?” In the end, after 26 days of deliberations, |

790
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could find no compelliné reason to be sure that they did not. | am left not
knowing whether Ron Levin is aIE’ve or dead. | found reasons in their testi
mony (and in the evidence in general) to be ]eft in a condition of uncer-
tainty, or substantial doubt, as to what happened to Ron Levin.

6. | was not comfortable with a lot of the BBC witnesses. (Tom May,
Jerry Eisenberg, Jeff Raymond, and Evan Dicker.) | felt that, generally,
they were involved in many more things that went on than they would ad-
mit to. This hurt their credibility. | felt more comfortable, to some ex-
tent, with the Levin-sightings witnesses and Karen Mafmor, because none
- of them were in the BBC, they were outsiders.

7. |recall that it was shown that Dean Karny lied on his State Bar ap-
plication after he had gotten immunity for his testimony.' This was some-
thing that was discussed in deliberations, and we all agreed it worked
against Karny's credibility that he would willfully perjure himself after
he had left the BBC and made his deal.

8. To me Connie Gerrard was tﬁe most believable sighting witness. It
was unfortunate that she did not speak to Levin but | understand her to
have been irritated with Levin at that time regarding his dealihg with her

daughter. 1am not 100% sure she saw Ron Levin, as opposed to seeing
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someone who looked véry much like him. | was somewhat troubled by the
fact that she didn’t come forward right away, but she sounded so convinc-
ing. Mrs. Gerrard did have a reason to know Levin througﬁ her dealings
with her daughter. Jerry Gerrard corroborated his wife’s description of
the scene but was not a crucial factor because of his limited prior contact
with Ron Levin.

9. Probably the most important factor related to the sightings witness-
es was the fact that there were 5 of them. It would have been easier t§
write off such evidence as resulting from mistaken idéntity if there was
only one sighting. For example, Robbie Robinson claimed to have seen and
spoken_to Ron Levin in October of 1986 in Westwood. Some of my fellow
juror’s felt that Ron Levin was bizarre enough to do something so brazen.
| had a little trouble with that however. Yet, | did believe Robinson's ex-
planation for why he did not come forward immediately, namely that jour-
nalistic ethics made him concerned about getting involved in a news story.
Mr. Robinson, if he would have been the sole sighting witness, would have
had less impact. - In the end, | felt he added to the reasonable doubt that |

had.

10. My jury talked a lot about Karen Marmor. | felt she was a very cred-
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I

ible witness on the stand. During deliberations we discussed how she ap-
peared to be exactly the sort of person who would be sufficiently nosey to
be looking at papers oﬁ Ron Levin's desk. This made her more credible.
Karen Marmor was a big factor in the deliberations and in my thinking.

11. Some jurors pointed out that Mr. Hunt was already a convicted killer
due to the Levin situation. If the jury had been judging Joseph Hunt with-
out the Levin situation it wouid have been less difficult for us to have
reached a unanimous verdict of acquittal.

12. In so far as Mr. Hunt's testimony regarding the Levin case was con-
cerned, the prosecution never really shook that testimony. We ended up
discussing the other Levin related witnesses (like Karen Marmor and the
sightings witnesses) in an attempt to figure out what actually happened.
Joe Hunt’s explénation of the 7 pages, although not overly compelling, was
within reason and was corroborated in an important way by the testimony
of Karen Marmor.

| declare under penalty of perjury under the laws of the State of Cali-
fornia that the foregoing is true and correct of my own personal knowl-
edge, and that as to those matters stated upon information and belief, |

/7
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believe them to be true.

Executed at PACIFICA _, California, on December 3¢, 1992.

HARRY.405EPH zORROW M?
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¥
|, DAVID SAPERSTEIN, declare as follows:
|

1. | was born on June 30, 1946. | have a Ph.D. in physical chemistry
from New York University. | work for Internat{ona! Business Machines
(IBM). My title is manager of disk process development. | lead a group of
12 professionals. Our responsibility is to develop advanced disks for fu-
ture disk drives that IBM will use in their compu;cer products.

2. | served as a juror on the case, People v. Hunt, C15761, for nearly
eight months. | served from April 13, 1992, which was the day of opening
statements, until a jury deadlock was announced and hence a mistrial was
declared on December 9, 1992.

3. | listened to over 50 witnesses give testimony concerning the disap-
pearance (and subsequent sightings) of Ron Levin. | took notes of their
testimony throughout the 7 month trial. These are a summary of my
thoughts and opinions concerning what | heard.

4’. ]s_a[g_g_M_a_:mQ: | believed Ms. Marmor. |did not think that she came to
court to lie for Mr. Hunt or that she had some reason to fabricate her tes-
timony for Mr. Hurit’s behalf. Obviously, it was a little peculiar that it

took her seven years to recognize the significance of what she saw. | had
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some doubt about her testimony because of that. i:understood that her
testimony was somewhat inconsistent with the people’s theory and spe-
cifically inconsistent with the détails of Dean Karny's testimony. [f one
simplified that theory and Karny’s testimonj(jone could still see the “to
do” list as a step leading up to a homicide. However, the overall affect of
Ms. Marmor’s testimony on me was to reduce the impact of the people’s
case. Her testimony added to the reasonable doubt that | came to believe.
Standing alone, her testimony would not have been enough to raise a rea-
sonable doubt about the truth of the people’s‘allegation-that Mr. Hunt
killed and robbed Ron Levin but, seen in conjunction with the 5 sightings
witnesses (Connie Gerrard, Robert Robinson, Nadia Ghaleb, Carmen Cancho-
la, and ,:lesus Lopez), her testimony had the affect of deepening my belief
that the people had not met their burden of proof on the Levin allegations.

5. Sightings Witnesses. The five people that testified to having seen
Levin made the largest impact on me of any of the Levin allegations relat-
ed witnesses. Of these witnesses, Connie Gerrard was the most impor-
tant, followed by Robert Robinson, Nadia Ghaleb, Carmen Canéhola, and Je-
sus Lopez.

MMM and Jesus Lopez were the least persuasive of these

exh s 796
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witnesses because they were not acquainted with ;lon Levin before the in-
cident at the gas station.

The fact that Robert Robinson l;oth saw and spoked to Ron Levin in-
creased the value of his sighting in my mind.. The fact that he had this
“voice print” as well as visual recognition to go with it, increased my
confidence in the accuracy of his identification.

Nadia Ghaleb claimed to have seen Ron Levin only briefly, for just a sec-
ond or two. | figure in her line of business she has had to learn to recog-
nize people quickly. People have differing capacities to do this. We dis-
cussed this during deliberations. When | drive | have nearly tunnel vfsion,
| see only what is on the road directly before me. My wife, on the other
hand, h;s excellent peripheral vision. She will notice things on the side of
the road (e.g. a deer grazing on a hill). Some people can pick-up on periph-
eral things and be right on. Others can not. | truly believe that. For Nadia
Ghaleb | was convinced that she could see and recognize Ron Levin under

the conditions she described. | found Ms. Ghaleb to be credible and | took

| her sighting seriously.

Robert Robinson was not as high on my persuasiveness rating list of the

sightings witnesses as he could have been. [ had a lingering uneasiness
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that he may have been courting publicity or that he could have incorrectly,
and inadvertently, merged place and time. However, of all the witnesses

§
only he had a “voice print” of Levin to go with the visual identification, as

a result of actually speaking to Ron Levin. This was a very positive thing

for the defense. One of the jurors made a point during deliberations over

1and over again. He said: “It only takes one sighting witness to raise a rea-

sonable doubt.” | thought this was very astute. We spent a fair amount of
time on the sightings witnesses. In the final analysis their testimony
carried a lot of weight in my mind.

Connie and George Gerrard. | beliéved them. There is a small amount of
hesitation in my mind about whether they actually saw what they felt
they sa-w, that is, Ron Levin , since they didn’t speak to him. It is possible
that the person they observed in the restaurant in Greece wés not Ron Le-
vin but merely someone who became worried for some reason and so left
the restaurant suddenly. | think the unanswered question about the Ger-
rard’s was not their sincerity but why they didn't come forward immedi-
ately. However, that concern was not so sirong as to justify discounting
their testimony. These two witnesses had a big impact on me.

| think that it is not too surprising that there have been no recent sight-
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ings of Levin. | gathered he was gay, he could have: died of AIDS, and of
course, there is always death due to natural causes. TV coverage is likely
to bring out bona fide sightings \:Jitnesses. One sees that sort of phenom-
ena occurring with certain crime-related Tvishows where people come
forward to reveal the location of suspects who have evaded the law for as
long as 10 to 20 years. Therefore it did not surprise me that most of the
sightings were during a period of intense media coverage.

6. Dean Karny. During direct examination, Dean Karny told a very horri-
fying story which indicted Mr. Hunt. However the cross-examination of Mr.
Karny began to nullify this indiqtment in my mind. In particular, that Mr.
Karny lied under oath in his application to the State Bar, was a point that
really h%t me during deliberations. We all discussed how this really hurt
his credibility with us. Here was the star prosecution witness within a
few months of his'immunity deal, lying to the State Bar by leaving out his
involvement in two murder cases and the BBC. This became a very impor-
tant point in the jury room. Also significant, but somewhat less impor-
tant in its impeachment value, was that he had lied under oath during his
Cantor Fitzgerald deposition. We talked about that too and agr,eed it nega-

tively impacted his credibility. What really struck me and some of the
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other jurors about his testimony concerning the Céntor Fitzgerald deposi-
tion, was that it showed, along with other evidence, that he was part of
the financial misconduct at the B’BC. The prosecution said he was com-
pletely out of this and that was Karny's tesﬁimony as well.

7. Tom May. When | think of Tom May, | first see him with his head hung
below thg microphone during cross-examination on the witness stand. The
cross-examination of Mr. May was very effective. | felt Mr. May was tell-
ing the truth about some things like the June 24th meeting. The probiem
becomes, if you lose confidence in the strength of a witness’ commitment
to tell the truth then you have a hard time knowing what is true and what
is false in their testimony, and you begin to run the risk of sending an in-
nocent han to jail. If you do ‘not know when they are telling the truth,
when they are exaggerating, and when they are lying out of spite or out of
self-protection, then it becomes risky to rely on anything that witness
says. There was so mucLh in Tom May’s testimony | felt was false that |
had trouble deciding what | could trust. | believed that his testimony con-
cerning his financial dealings (the bankruptcy declaration, his real estate
loan app!icaﬁon, the ITC deal, the Cantor-Fitzgerald checks) to be false.

All of that was enough to show that he couldn't be trusted on financial
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matters. This had the effect of forcing me to look deeper into Mr. May’s
possible motives for other statements that he made.
; _

The testimony and evidence on the ITC movie deal caused me to reflect
that the publicity motive that the prosecutio‘n suggested might have been
present for certain sightings witnesses, could also be said to apply to
certain BBC witnesses.

8. Jerry Eisenberg. This was a witness who | felt was “willfully false”.
Thé defense microcassette tape recording of Mr. Eisenberg and others dis-
cussing stolen automobiles was a very gbod piece of evidence. It was the
tape and Mr. Eisenberg’s reaction to it that allowed us to throw out the
rest of his testimony using the “willfully false” jury instruction. Without
that tape it would have been just Mr. Hunt's word against Mr. Eisenberg’s.
The tépe supported Mr. Hunt's testimony and argument that there were
factions in the BBC. It helped explain wh‘y some BBC witnesses appeared
to be hostile to Mr. Hunt and some didn’t. It gave us a feeling in the jury
room for how BBC members coﬁ!d be deceptive. | was also uneasy about
the fact that Eisenberg helped Gene Browning to set up a company while
the BBC was collapsing. It served to show that Mr. Eisenberg was sleazy.

9. Evan Dicker. | liked Mr. Dicker. During deliberations however, as we
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discussed him we reached a consensus that he had been less than candid

with us. Others recalled how he only recalled what Joe Hunt supposedly
- ¢

said, never what he, or anyone else named as present, said. [t was devel-

1oped that he drank heavily during this period. When asked about whether

he brandished a gun at Tom and David May's, an incident described by two
other prosecution witnesses, he said he didn’t recall doing so. This hurt
his credibility with me; Some jurors felt his testimony should be totally
disregarded. | was left not knowing what to do with his testimony, and as
a result what he had to say doesn’t figure substantially, (except for reaf-
firmation of the June 24th admission by Mr. Hunt), in my thoughts on the
Levin allegations.

10. BBC Witnesses Overall. Mr. Hunt's cross-examination o% these wit-
nesses was crucial. Without the cross-examination they would have ap-
peared to be victims of Joe Hunt. With the cross-examination, and with
the other points Mr. Hunt brought up, they came off as deeply involved and
people whose credibility was substantially called into question.

11. Justine Jagoda. | believed her. She was not making things up, in my
view. Nor do | feel that she was trying to get publicity. | felt perfectly

comfortable with her testimony. It was a factor which added to the doubt

Ecl- 108 802
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that | had about what héppened to Levin. It p‘rovided support for the sight-
ings witnesses. She lived upstaifs from Ron Levin and heard nothing on
the night of June 6, 1984. The testimony qf the sheriff;s criminalist that
there were no blood stains in the trunk, was important and helped to fur-
ther the impression that nothing violent happened on the night of June 6,
1984 at Ron Levin's.

12. John Duron. He was Ron Levin’s hairdresser. His testimony was
very important. | believed him. | linked Detective Zoeller's testimony
about the brown stain in the bath tub with Mr. Duron’s festimony about Le-
vin's sudden interest in dyeing his hair. | saw it as an explanation within
reason for the missing comforter. Hair dye is very messy. While people
are letting it set, it can leak down below the protective cap that is worn.
| have seen this kind of leakage on occasion when my wife has dyed her
hair. Given such leakage, if Ron Levin dyed his hair on June 6, 1984, the
dye could have gotten on the comforter. Obviously given Levin’s fastidi-
ousness, he would not want to leave a stained comforter on the bed.

13. Lvnne Roberts. 1 found Ms. Roberts to be credible and a good wit-
ness. It was not totally clearAto me that she exonerated Mr. Hunt. Never-

theless, her recall of June 6, 1984 is important. | believe, given the dis-
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tance,times, and the teétimony about no blood stains in the BMW trunk,
that it is not obvious how Mr. Hu:}t could have driven to Soledad Canyon and
back and still talk to her at 10:30 PM. |

14. Detective King. He may be a good police officer but he made a very
shabby witness for the prosecution. He kind of blew it. | found it unbe-
lievable that he never took notes on his meeting with Mr. Hunt, then his
chief suspect. Based on his demeanor and his testimony, Detective King
was pretty much discredited.

15. JTed Woods. He was Mr. Hunt’s high school debate éoach. He was a
rebuttal witnéss for the people. O\‘rerall, his testimony had the impact of
supporting Mr. Hunt. Initially, | believed Mr. Woods when he said that Mr.
Hunt had a serious personality flaw even in high school, but Robert Mack-
ey, the defense witness'who testified after him, nullified this testimony
by confirming what Mr. Hunt had testified to earlier.

16. Carol Levin. | don’t believe that she knew her son. | base this feel-
ing on her cross-examination. While she testified on direct that Ron loved
her, | did not believe it after listening to her cross-examination. Ron Le-
vin didn’t reciprocate her visits or phone calls often. Given the history of

their early relationship (Camarillo State Hospital, the boarding schools,
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etc.), it isn’t hard to believe that when and if the time came to flee, Ron
Levin could totally bi'eak off the' relationship. Based on what | heard, |
could and did, discount4fer testimony that Ron Levin musf ‘be dead because
he hadn’t written in 8 years. Without the defense evidence about Camaril-
lo and the boarding schools, Carol could say, “He loved me and of course he
would contact me if he was élive”, and make it stick.

In light of the cross-examination, thinking about those postcards that
Carol Levin got saying “Love Ronnie” just made me want to squirm. Cafol
Levin sold her son out when she sent him to live in boafding schools, etc.
Whatever he did in the relationship later, like the postcards, | felt was
calcula'ged and not as a resul‘; of some deep affection for his mother.

17. The Option on 144 S. Peck. Martin Levin testified that Ron Levin
gave him this option on the duplex Ron lived in as a partial payment on the
sums Ron had borrowed from Martin and Carol Levin. Other evidence
showed that Ron Levin had later sold the same option to three other peo-
ple. This evidence, taken as a whole, was part of my understanding that
Ron would take advantage of anybody and everybody. Later wheﬁ Len Mar-

mor testified that he was Ron's closest friend and that Ron would never

“screw him", | thought “Oh yes he would!”
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18. Jg_e_ﬂunﬁs_leﬂmg_nx Mr. Hunt's explanatiéns of most of the events
were within reaso;'a and his testir;nony was quite lucid and detailed. His
test’irﬁony provided a béckdrop that allowed_me to appreciate the signifi-
cance of other defense witnesses. However, ‘his testimony by itself would
not have been enough to raise a reasonable doubt about the Levin allega-
tions in my mind. The sightings witnesses were the key witnesses in that
regard. His ekplanation of Jim Pittman’s trip to New York provided a
fra‘mework in which to see the possible innocent intention of the trip. In
retrospect it did not seem reasonable that Mr. Hunt woﬁld send Mr. Pitt-
man, a burly black man, to impersonate Levin. Also, the BBC members did
use each others credit cards.

It was important that Mr. Hunt testified. The “to do” list needed an ex-

(necessarly  danni
planation. While his explanation had its weaknesses, they were ndﬁ&
A

and Karen Marmor gave his version a big boost.

19. The most important witnesses on the Levin allegations were Connie
Gerrard, Nadia Ghaleb, Robert Robinson, John Duron, Karen Marmor, Lynne
Roberts, and Oliver Wendell Holmes. These were the witnesses that
helped chaqée my mind. As | siated in jury selection, | had seen the NBC

miniseries and believed that Mr. Hunt was guilty. Despite this statement |
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was not excused from service. | started with a strong disposition to be-
lieve the prosecution witnesses. | developed a more objective viewpoint

b : '
as | heard more of the defense case. | was left not knowing what happened
to Ron Levin for sure. | was not totally comfortable believing either the
defense or the prosecution’s version. We spent over two weeks in deliber-
ations discussing the BBC and Levin-related witnesses. In my view the
prosecution definitely did not prove beyond a reasonable doubt that Mr.
Hunt killed Ron Levin.

| declare that the foregoing is true and correct of my own personal

knowledge, and that as to those matters stated upon information and be-

lief, | believe them to be true.

Executed at M_l/ﬂg%,‘. California, on January 24-1993.

J -

DAVID SAPERSTEIN
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|, BARRY DEAN CREEKMORE, declare as follows:

1. I was born on August S, 19'64. I work as a mechanic for United Air-
lines.

2. | served as a juror on the case, People v, Hunt. C15761, for nearly
eight months. | served from April 13, 1992, which was the day of opening
statements, until a jury deadlock was announced and hence a mistrial was
declared on December 9, 1992.

3. In the course of that trial the prosecution called witnesses in an at-
'tempt to prove that Joe Hunt killed and robbed Ron Levin. .

4. Dean Karny. Mr. Karny's explanation of “D:ld” on the 7 pages was
probabiy a lie. Karny said it rﬁeant “dildo.” That seemed ridiculous in
context. Mr. Hunt’s explanation was that it meant “Dean: Levin debtor”.
Now that meant sense. People do make abbreviations like that on their
computers for file namés. Besides, makihg Levin a debtor was something
that one of the 7 pages dealt with.

| was very interested to find out that Karny lied under penalty of perjury

on his State Bar applications. It made me think less of him, because he

had already made a deal with the government.

Ex.k; Y 808
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| did not believe that Karny had no knowledge or involvement in defraud-

ing investors either. It seemed to me everyone in the BBC was involved.
'
When he denied that knowledge or invelvement, it was an outright lie.

5. Evan Dicker. | thought Mr. Dicker was a snake. The way he held him-
self during cross-examination suggested to me that he was lying. |
thought his failures of recollection were a ploy. Especially in the sense
that he had perfect recall of everything Mr. Hunt supposedly did and said,
buf couldn’t recall a thing about what he and Karny did and said. | wrote
him off.

6. Tom May. He seemed eccentriﬁ. His eyes were very shifty. He was

w sezmep £
always !ooking at Mr. Vance and Mr. Piccinotti for help when Mr. Hunt was
pressuring him in cross-examination. | viewed his testimony with a lot of
suspicion since he lied to the government in his bankruptcy petition, and
lied a lot in relation to his other financial affairs. | felt that in light of
this he would readily lie about Mr. Hunt’s actions.

7. Jerry Eisenberg. Mr. Eisenberg testified that he redrafted and revisec
the Microgenesis option agreement found at Ron Levin’s apartment. How-

ever, Lore Leis, Mr. Hunt’s secretary, contradicted him. She said that she

prepared the final agreement from a draft that was entirely in Mr. Hunt's

809
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handwriting. Mr. Eisenberg hedged all of his answefrs. You could see the
gears turning every time Mr. Hunt asked a question. | decidéd he was cal-
culating his every statement amli that he was not willing to give us his un-
filtered recollection. Mr. Eisenberg gave toéally unbelievable responses to
Mf. Hunt's questions about the tape where he, Steve Taglianetti, and Jim
Pittman talked about stealing cars. Mr. Eisenbérg denied that the tape wa:
of a conversation that he participated in. | didn’t believe him.

8. Carol Levin. | felt Ron Levin's relationship with his pa'rents was a
‘facade. He was using thém. He was getting money from them wﬁile living
the high-life in Beverly Hills. He drove a Rolls Royce at the samie time he
told them he couldn’t pay his rent. He used them.

He pr-obably regretted leaving them behind, but | believe Carol Levin

doesn’t understand how he really fel he little gifts and two-line post

o
cards she brought didn’t show a strong’bond. | believe that Ron Levin held
a psychological grudge towards his mom. She had left him rAepea‘tedly. I
don't think he felt that she would really miss him. What goes around
comes around. It is no surprise to me that he treated her in the end, the

same way that she treated him.

Carol claimed to have such a good relationship with her son, yet she had

Bk Lov 810
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no idea he was convicted of mail-fraud until Ron was already in jail. She

didn’t even attend his preliminary hearing in Beverly Hills on the 12 grand
,

theft charges! She didn’'t seem to know her son at all. |

9. Martin Levin. | felt that it was extrqmély odd that Marﬁin and Carol
waited so long to report Ron’s disappearance. It made me uncomfortable
about his testimony. | also found the long period between Maftin’s discov-
ery of the 7 pages in late June, and the point that he gave them to the po-
lice in mid-August, to be very suspicious. He may have been helping Ron
make good his escape, but of course he may not have been. However, Mar-
tin's testimony undermined my confidence in the value of the 7 pages and
the described circumstances in the house.

Mr. Hunt made a good point about the fact that Martin’s testimony to the
effect that he found the 7 pages strewn all over the floor in the little of-
fice didn't make sense within the Prosecution’s story-line. If Mr. Hunt
left thém, he would have heard them fall. It seemed staged, almost as if
Ron threw them on the floor to call attention to them, IF THEY WJEREST
on THE FEroor AT ALL (BY

The fact that Ron’s fingerprints were found on the Microgenesis file

proved that'he had put that file together -- not Mr. Hunt. | believed he

kept the file so that he could have leverage on Mr. Hunt, Microgenesis, and

' 811
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the BBC.

10. Juszzing Jagoda. Ms. Jagoda was pretty eccentric but | found her to

§ ' .

be believable. No one would put on an act Iike that! She proved that Ron
Levin consistently abused his dog. Also, her testimony made me feel that
it was far less likely that anything criminal happened at Ron Levin’s that‘
night. She heard nothing that night, neither shots nor slamming trunks. |
think she would have heard something if there was something to hear, be-
cause she was in bed reading, A«osPiNe 1o HER resTimony, B¢

11. Karen Marmor. | found Ms. Marmor’s testimony that she saw the “to
do" list on Ron Levin’s desk to be very important. | accepted her testimo-
ny. Shc:; knew Ron Levin and was his neighbor. She turned Ron Levin down
when she first met him. (Levin wanted to open some new accounts at the
bank she vworked at.) | thought that showed good judgment. |

She was very cooperative with both Mr. Hunt and Mr. Vance. | saw her as
being fair and neutral. | felt that she just testified to the facts without
'bias. She also said that Levin beat his dog and that the dog went to the
bathroom on the carpet.

Dean Karny told us a story where the 7 pages could only have been left a

Ron Levin's the night of June 6, 1984 or the morning of June 7, 1984. Kar

812
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en Marmor saw the 7 péges during broad day light in Levin’s presence.

They both couldn’t have been telling the truth. | believed Karen Marmor. It
' |

was an easy choice: a former officer at a bank vs. an immunized and self-

admitted perjurer (e.g. the State Bar application).

12. Dr. Herbert Avery. Dr. Avery gave us important information too. He
told us that Ron Levin had been forced to have sex in jail. Also, that Ron
Levin feared going back to jail, which was corroborated by other witness-
es (Karen Marmor and Oliver Wendell Holmes)

13. Jeffrev Melczer and Jerry Verplancke. Mr. Melczer was Ron Levin’s
civil attorney. Mr. Verplancke was from the Progressive Savings and Loan
offices.' Both said that Ron Levin knew that the FBI was investigating him
This was a key point. Even more reason why Levin would flee. However, |
add to this that Levin rescheduled his bail on June 5, 1984, making con-
cessions to get this accpmplished. To me all of these things are aA major
red flag that says: “I fled. | am alive and | got away with it.” THEN AGAIM
T CouiLd BE WRONG, BuT 1T MANE mE WONDER @

14. John Duron. Mr. Duron knew about Ron Levin wanting to dye his hair.
Levin came to his shop twice a month for years. Mr. Duron knew how vain

Levin was about his looks. Levin always made sure his hair was perfect.

Mr. Duron was surprised, and so was |, that Levin would want to dye his

813
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hair. | couldn’t understand why Levin would want .1.:0 do it at home, it just
wasn't his style. It made me think: “What is this guy planning?”

| felt that the hair-dye testimény better explained why the comforter
and remote control were missing than the Péople’s theory. Detective
Zoeller had seen a brown stain in the bathtub. This should have been test-
ed more thoroughly. Given that Levin called Mr. Duron right before he dis-
appeared it stands to reason that this was hair dye. Len Marmor said Ron
Levin’s place was spotless. The evidence supported that the stain was
fresh. | felt Levin got the hair dye, which Mr. Duron said took 45 minutes
to sét and was very messy, on his bedspread and then threw it out.

it made no sense that Mr. Hunt or Jim Pittman would shoot Ron Levin on
his bed‘and gamble that Levin’s blood wouldn’t soak through the bed or
that the bullet wouldn't go into the mattress. On top of this the Sheriff’s
criminalist, Ms. A’Heren, analyzed the trunk carpet and found no biood.

This helped tip the balance even farther to the defense. Sure Mr. Hunt

could have had plastic in the trunk but why would Mr. Hunt think to put

| plastic in the trunk but not under Levin before shooting him on the bed.

The main point is, there was no blood anywhere. Ms. A’Hearn was an im-

portant witness.

Eelh.2oY 814
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I

15. Nadia Ghaleb. Ms. Ghaleb spotted Ron Levin on the street while driv-
ing slowly down the street. | hive recognized people in similar circum-
stances. | am not 100% sure that shésaw Ron Levin. However, she was
sincere. On balance she helped the Defense.

16. Robbie Robinson. Mr. Robinson was also credible. He knew that if he
>came’ forward he would lose his job but he came forward anyway. | be-
lieve he actually saw Levin because he spoke to him. This was the most
‘believable of the sightings Witnesses to me.

17. Carmen Canchola and Jesus Lopez. I felt Ms. Canchola and Mr. Lopez
were very believable. Mr. Lopez didn’t want to come forward. Ms. Cancho-
la knew‘a lot of facts that were not in the Esquire article (e.g., the hair,
the scar, etc.). The scar was a very important and telling aspect of the
identification.

18. Connie and Jerry Gerrard. | thought the Gerrards were a little flaky.

However, | thought that she believed she saw Ron Levin. What took away @

little from her credibility was her description of the restaurant. It dif-

| fered a bit from her husband’s.

Over all | felt the sightings witnesses were a very powerful set of wit-

nesses for the Defense. The fact that there were several of them made m

EehiroY 81%
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take them seriously.
19. Oliver Wendeil Holmes. Mr. Holmes was a key witness. Ron Levin
; .
had researched the legal risks of becomihg a fugitive. This is glaring evi-
dence of Levin’s intentions. |

20. All the evidence that was brought out points to Ron Levin being
alive. There certainly was reasonable doubt. | would even go a step fur-
ther. |do not even believe the Prosecution proved their case on Levin by a
prepbnderance of the evidence.

21. If | had to pick the 6 most important witnesses that support this, |
would pick: Oliver Wendell Holmes, Karen Marmor, Nadia Ghaleb, Scott
Furstman, Robbie Robinson, and John Duron. The thorough impeachment of
all the BBC witnesses, including Dean Karny, cleared the way for me to be
persuaded by the Defense witnesses. Levin said he never wanted to go to
prison.

22. Overall, | felt that Ron Levin had been preparing to flee for a long
time. | thought that he consciously manipulated Mr. Hunt and the BBCers
to make money. Later, Mr. Hunt had him under a' lot of pressure to sign a
check. This angered Levin. | believe in thfs context, he saw the “to do”

list that Mr. Hunt tried to intimidate him with as both an opportunity to

. 816
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misdirect the authorities, and a way to get back at Mr. Hunt for threaten-
ing him. After Mr. Hunt left it at Levin’s, | believe Levin decided to use

'
the “to do” list for these two purposes.

Ron Levin used a lot of people who never éven realized they were being
used. He was involved in all different types of frauds. His use of the “to
do” list was just more manipulation.

What | liked about the Defense case most was that it was made up of all
independent witnesses. The Prosecution relied heavily on the BBC wit-
nesses. They were highly »biased. They came off as the “liar’s club”, just
as Mr. Hunt said.

| declare under penalty of perjury under the laws of the State of Cali-
fornia that the foregoing is true and correct of my own personal knowl-
edge, and that as to those matters stated upon information and belief, |

believe them to be true.

Executed at San Bruno, California on January 2C 1993.

BARRYg N CREEKMORE
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I, SANDRA MARIA ACHIRO, declare as follows:

1. I was born on May 7, 1965.'l work as a dental assistant.

2. | served as a juror on the case, People v, Hunt, C15761, for nearly
leight months. | served from April 13, 1992, which was the day of opening
lstatements, until a jury deadlock was announced and hence a mistrial was
declared on December 9, 1992.

3. |listened to over 50 witne'ssés give testimony concerning the disap-
pearance (aﬁd subsequent sightings) of Ron Levin. | took notes of their
testimony throughout the 7 month trial. These are my thoughts and opin-
ions concerning what | heard. |

4. A total of 8 of the 12 jurors ended our 26 day deliberation period
Imaking clear that they feit that the prosecution had not proved beyond a
lreasonable doubt ihat Joe Hunt had killed and robbed Ron Levin, or that he
[had committed the charged crimes againsﬁt Hedayat Eslaminia. Beverly
IPaustenbach, Diane Farrar, and Barry Creekmore were vocal about believ-
ing that Ron Levin had fled to avoid prosecution.. They also indicated by
vote that they felt that the prosecution had not met its burden of proof on

R N R el

the Levin evidence under the jurlmstructlon@q>
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5. Early in the delibe‘ratioﬁs, we reviewed"the testimony of all the pros-
ecution BBC witnesses, (Dean Karny, Tom May, Evan Dicker, Jerry Eisen-
berg, and Jeff Raymond). The teStimony of each in turn wés set aside by a
ynanimous vote at that time as being unreliable. We spent hours discuss-
ing each of these witnesses’ testimony during deliberatiohs, Despite con-
curring in this vote, 3 jurors, (Harriet Kumetat, Curtis Hackworth, and
Trilby Collins), later indicated that they felt that certain things these
witnesses said were true and that they were no longer prepared to disre-
gard their testimony completely. All the way to the end of the trial, we

all agreed that the prosecution’s BBC witnesses had each lied during parts
of their testimony. | |

6. A point that there was a near unanimous agreement ori.was that Carol
Levin's belief that Ron wouldn’t Ieave_ her without further contact was
wholly unfounded. We discussed how we were Jacked by the revelations
during cross-examination of how, despite her earlier claim to a perfect
relationship with her son, she had institutionalized Ron at an early age
and how he had lived most of the rest of his childhood and adolescence at

boarding schools. The cross-examination on these points.and on many oth-

ers, (e.g. how Ron took advantage of his parents financially and only super-

T<h. 203 819
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Lﬁciaily reciprocated his mother’s intérest ih him),'" was very effective.
7. [recall Diane Farrar, who works at the NASA Ames Research Center
gs a public information specialist, saying at one point in the deliberations:
“‘lf there is one thing | am sure of, it is that Ron Levin is alive.”

| declare under penalty of perjury under the laws of the State of Cali-
fornia that the foregoing is true and correct of my own personal knowl-

ledge, and that as to those matters stated upon information and belief, |

believe them to be true.

Executed at ﬂ?//[//ﬂ ¢ , California, on January /i, 1993.

N ﬂﬁ_J/& %zéfé/

SANDRA MARIA ACHIRO
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DECLARATION OF SANDRA MARIA ACHIRO

I, SANDRA MARIA ACHIRO, declare as follows:

1. I was born on May 7, 1965. | work as a dental assistant.

2. | served as a juror on the case, People v. Hunt, C15761, for nearly
eight months. | served from April 13, 1992, which was the day of opening
statements, until 2 jury deadlock was announced and hence a mistrial was

declared on December 9, 1992.

3. |listened to over 50 witnesses give testimony concerning the disap-

pearance (and subsequent sightings) of Ron Levin. | took notes of their

testimony throughout the 7 month trial. These are my thoughts and opin-

jons concerning what | heard.

4. | thought that prosecution witnesses Tom May, Evan Dicker, Jeff Ray-

mond, Jerry Eisenberg, and Dean Karny were lying throughout their testi-

»mony. In each case their credibility suffered, particularly during cross-

examination.
5. Dean Karny. The proof that Karny had lied on his State Bar applica-
tions, both before and after he did his immunity deal, seriously damaged

his credibility in my eyes; It showed that he was willing to down play his

involvement in the BBC if he felt it was in his interest to do so. | thought |

; E@& L0 821
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it extreme!y telling that he lied on his application even though the Cali-
fornia Department of Justice was involved in assisting him to become a
licensed attorney.

In cross-examination of K‘arny, Mr. Hunt asked him about a conversation
on a park bench that allegedly took place after Mr. Hunt returnedfrom New
York in June of 1984. | did not believe that this conversation took place &
all due to an obvious contradiction that Mr. Hunt revealed by his question-
ing of Mr. Karny. At one point | recall Mr. Karny’s testimony as being that
Jim Pittman had told him, prior to Mr. Hunt’s return from London, all about
the events in New York. Mr. Karny said that Pittman described how he had
tried to impersonate Ron Levin. The problem with this testimony was thaf
Mr. Karny had testified af some other trial, that Jim Pittman did not real-
ize that Dean Karny knew about the alleged Levin murder plan until this
meeting on the park bench after Mr. Hunt had returned from London. This
was after the point that Karny had said that Pittman had supposedly told
him everything. This contradiction as it played out on the stand vyas rath-
er glaring. | decided that Karny had made up the entire “park bench” epi-
sode. It effected how | viewed Mr. Karny’'s credibility as a whole.

6. Tom May. | did not find Mr. May to be credible. One point that sub-

E¢h.20L
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étantial!y affected my view of him was the deal he made with ITC Produc-
tions concerning the BBC miniseries and his testimony about that deal. Mr.
May made a fool of himself on the stand on this topic. On crosﬁ-
examination | learned that the deal he and his brother made with this pro-
duction company guaranteed them that they would be portrayed as “he-
roes” and “innocent victims of Joe Hunt”, as long as “facts to the contrary
did not come out at trial”. Of course, we learnéd that Jéff Raymond and
Evan Dicker did deals with ITC Productioné also. It became clear, and Mr.
Hunt later argued this in his summation, that if all these guys stuck to-
gether and corroborated with each other, they could really appear as he-

roes. But if they said anything embarrassing about themselves or each

Qms_c they would be embarrassed on nationwide television. | felt this

gave them a powerful incentive to testify in such a way about each other

to make themselves appear in the best light.

7. The Levin Sighting Witnesses. | did not find the testimony of Carmen
Canchola and Jesus Lopez to be very persuasive by itself. However, con-

sidered along with the testimony of Mr. Oliver Holmes and Len Marmor that

"Ron Levin had a faift scar on his forehead, | began to believe that they ac-

tually had seen Ron Levin. While the person Ms. Canchola described

EY-‘\' 0L 823
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matched Levin to a2 “T", she had never personally met Ron Levin before.
This weighed against her testimony. It was the addition of this one fact,
that Levin had a scar on his forehead which, against his normally fair
complexion, was almost invisible, that gave her identification the power
in my mind to raise a reasonable doubt. In the harsh September Arizona

sun, Levin's skin, except for the scar, would tan, thus making the scar

more visible. Nothing about a scar was mentioned in the Esquire magazine

article. At that point her testimony could no longer be dismissed as a
mis-identification.

However, the testimony of Connie and Jerry Gerrard just about bowled
me over. They seemed to be very sensible and decent people. Ms. Gerrard
had been in Ron Levin's cd‘mpany on a number of occasions'and she posi-
tively identified him. Particularly persuasive to me was her description
of how Mr. Ron Levin inexplicably and suddenly pulled up stakes and left
the cafe after he made eye contact with her, especially since she reported
over hearing Levin and his friend, only moments before, discussing their
good fortune in finding a restaurant open on Christmas day. She was not
impeached in my view at all. She was much more cfedible than any BBC

witness, and unlike that crowd, she had no reason to lie.
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Mr. Hunt also called Robert Robinson and Nadia Ghaleb. They had also
seen Ron Levin in the 1986 to 1987 time frame. Though credible witness-
es they were, the ‘clincher’ witnesses about Ron Levin being alive were
Connie and Jerry Gerrard.

8. Levin To Flee. | have no doubt in my mind that Ron Levin fled to avoid
prosecution for his many criminal acts. Not only did we learn of his insu-
rance frauds, the 12 grand theft charges, and his check frauds in the de-
fense case, but he also owed over one million dollars when he skipped
town. Mr. Jon F. Martin, an insurance investigator, had threatened Ron Le-
vin with jail for insurance fraud. We learned through Jeffrey Melczer, Le-
vin's civil attorney, and Jérry Verplancke, who worked at Progressive
Savings and Loan, that Lévin was aware that the FBI was investigating the
Progressive check scam case that netted Levin $150,000.00 in late 1983.
This was just six months before Levin fled. We also learned from Daniel
Wilson', an investigator who worked for Fidelity, | believe, that Fidelity
was seeking to prosecute Levin for the $'75,000.00 he had scammed from

them in May or June of 1984.

| believe that Levin was terrified about going back to jail. Dr. Avery

told us that Levin described being rabed in jail back in 1979 on, when he
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was doing timé on the mail fraud case. When Carol Levin was on the wit-
ness stand, Mr. Hunt showed her a letter in her handwriting that said Ron
Levin had a terrible fear of being lacked up dating back from when she had
committed him to the Camarillo State Mental Hospital. Mr. Oliver Holmes
testified that Levin had described to him how he had been researching the
extradition treaty between Brazil and the United States.’ This had a big
impact on me. Mr. Holmes even said that Levin had called the State De-
partment to find out when the treaty went into effect, apparently being
told that it did not do so for about one year. This was proof to me that Mr.

Levin had been considering fleeing for sometime. | believe that he ulti-

mately did so.

9. The nggﬁ Pages.

Possibly the most important witness on the issue of what happened to
Ron Levin was Karen Sue Marmor. She was great! First of all, | trusted
her. She used» to be an officer at a bank, she was married to a former
prosecution witness, she did not know Mr. Hunt at all, and she was very
straight forward. When she said that she saw the “to do” list on Levin’s
desk, | was stunned. It all started to make sense tp me. | believe Levin,

after he got a hold of the “to do” list, decided to use it as cover to make
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good his escape. He seemed to be thinking out-loud in Ms. Marmor’s pres-
ence about doing just that. She testified that he said he was never going
to go back to jail and that he might leave for New York and not come back.
He also told Ms. Marmor that he had just been threatened . This corrobo-
rated Mr. Hunt's defense in several crucial ways. As Mr. Hunt often said,
the lists were only used as “props in a plan to intimidate Ron Levin”. The
biggest peoint about Ms. Marmor's testimony to me is that her testimony
and the prosecution’s theory were totally at odds. Either you believed one
or the other. Since Mr. Karny was the only witness that testified about
the origin of the seven pages and how it was to be used and/or was used,
it really came down to a question of whom did | believe, Karen Marmor or
Dean Karny. On this level;' there really was no contest. Mr. Karny had a lot
of reasons to lie and, | felt, had in fact lied to us about a lot of things. Ms.
Marmor did not have an immunity deal and was never impeached. Once |
decided | believed Ms. Marmor, | knew Joe Hunt was innocent. Since Ron
Levin had the “to do” list in his control and possession during broad day
light and at a time when Joe Hunt was nowhere in sight, there was no way
that this list could be the ‘recipe for murder’ that Karny claimed it was.

In my mind, Ms. Marmor was a one person justification for an acquittal,
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though | admit that many other witnesses supported her testimony by
pointing to flight to avoid prosecution as an explanation for Mr. Levin’s
disappearance.

10. John Riley. One of the more dramatic impeachments of Mr. Karny's
story of what allegedly happened on June 6, 1984, came about through the
testimony of Mr. John Riley. Mr. Riley was a former newspaper reporter
and magazine correspondent, he presently is a freelance writer. He was
very well-spoken. He testified that he had seen Ron Levin and Jim Pittman
talking at some length in front of Levin’s house in 1984. He accurately
described Mr. Pittman's build, height, and weight. He also picked Pittman
out of a photo line-up. There was really no question in my mind that he
séw Jim Pittman with Ron Levin. However, according to Karny, Pittman
and Levin never met before June 6, 1984. Karny had this whdle story about
what happened between Levin, Pittman, and Mr. Hunt on the night of June 6,
1984, built around the fact that Levin supposedly didn’t even know Pitt-
man. Karny said that Mr. Hunt confirmed this to him during the “walk
around the neighborhood” conversation that Karny said took place after Mr.
Hunt allegedly killed Levin. Karny described how on this occasion Mr. Hunt

had supposedly described a “scenario” that he used to attempt to coni)ince
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Levin to hand over his money under duress, but still leave Levin a basis to
hope that he would survive the night if he cooperated. Pittman was sup-
posed to have been introduced as a paid enforcer for the Chicago mob to
whom Mr. Hunt was to have said he was deeply indebted. Karny testified
that the idea was that Levin had never seen Pittman before and would not
realize that Pittman was a BBC member. (Mr. Len Marmor also had seen
Pittman at Levin's house in 1984.) As a result, Karny explained, the plan
was to hoodwink Levin into believing that both he and Mr. Hunt were being
pressured by this group whose representative was the physically imposing
Pittman. OFf course the lie to this was all proven by the evidence that Le-
vin knew Pittman. How else could he have met Levin except through Mr.
Hunt? 1 felt Mr. Hunt's arlgumenfwas persuasive that Karny, unaware of
their acquaintance with each other, hac[ mistakenly woven into his scenar-
io for that night this highly revealing flaw. Karny's whole plot for that
night didn’t make any sense with this in mind. Karny said that the “Chica-
go enforcer scenario” was what was meant “Explain situation” on the Z“to
do” list. In light of all of; this, | didn’t think so at all.

11. John Duron.

Mr. Hunt presented powerful evidence in support of his case through the

829
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testimony of John Duron. Mr. Duron was Levin’s barber for years. Levin

visited him every 2 weeks through out their business relationship. Mr. Du-

| ron was startled when, on the occasion of Levin's last visit to his hair sa-

lon, Levin inquired about dyeing his hair and beard brown. Mr. Duron stated
that this was surprising because the rather vain Levin and he had long
agreed that Levin's gray hair was his most striking feature. Mr. Duron
testified that he tried to talk Levin out of it. When Levin insisted, Mr. Du-
ron offered to do it for him. Levin refused the offer but called back a
week or or a week and a half later. Duron tried to talk him out of it again
but Levin would not be put off. Mr. Duron gave Levin instructions. Since
this was a week and a half after Levin's last visit and since Levin sched-
uled visits regularly every.' 2 weeks for years, this had to have occurred
right before Levin's flight. Detective Zoeller testified that he found an
unexplained brown stain in Levin's bathtub which he had tested to deterf
mine if it was blood, with negative results. Mr. Duron told us that hair dye
can stain porcelain. As a result of all of this, | became convinced that Le-
vin had altered his appearance to make good his escape. Obviously, he‘ let
it grow out later, probably as he became more secure over the years.

It also provided me with a reasonaBle explanation for the missing com-
830
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forter. Mr. Duron told us about how these dyes must be left in one’s hair
for at least 45 minutes “to set”. During that time one is free to get out of
the shower, walk around, and relax. He described how many hair-color
novices ruin their clothes and get it all over everything because of how
difficult it is to handle during this period. Of course | knew that already.

it was easy to see how, lying down to watch television on his bed, Levin,

even if he thought he was being careful, could have stained his bedding.

Naturally he couldn’t leave that tell-tale clue behind. Given all the other
evidence, Detective Zoeller’s discovery of the stain, and Mr. Duron’s testi-
mony, | believe that is what happened. Levin got the hair dye on his com-
forter and hastily scooped it up, along with the television remoie control
device, and threw them oﬁt. Corroborating this was Blanche Sturkey, Le-
vin's maid, who testified that only Levin and she knew where the spare
comforter was. |

12. Justine Jagoda. Ms. Jagoda was very firm about her recollections of
the night of June 6, 1984. She had heard nothing that night. She tgstified
that on other occasions she had heard Levin beat his dog, a slap followed

by a yelp. Apparently, her bedroom was‘ right over Levin’s old bedroom.

1l She recalled the night because she was questioned by someone the next
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day as to whether she heard anything unusual. She testified that she was
up late reading a book. The television set was not on and the windows
were open. Karny had said that he had heard the silenced gun shot and that
it was very loud, as loud as a very loud clap of the hand. Ms. 'Jagoda felt
that she would have heard that easily. She said she heard nothing unusual
at all, not even a trunk being slammed or the dog yelping. This was more
evidence which was inconsistent with the People's theory. | thought her
testimony was important because it was ear-witness evidence, not hear-
say from biased witnesses.

13. | am aware that the Prosecution witnesses testified that Ron Levin
left some money behind, but it was a small amount in relation to the near-
ly one million dollars in iliicitincom'e he apparently had during his last 18
months or so in Beverly Hills. ($150,000.00 from Progressive; $50,000.00
from American Express; $75,000.00 from Fidelity USA; $250,000.00 worth
of camera equipment never returned; $500,000.00 worth of insurance
fraud per Jon Martin; $15,000.00 from Len Marmor; $30,000.00 from Joe
Hunt and the BBC; $100,000.00 from Merrill Lynch; $20,000.00 to |
$30,000.00 from Levin's barents; $20,000.00 from his maid; etc.; etc.)

14. Also, Ron Levin did do some tﬁings inconsistent with a fixed-
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advance-planned-flight-to-avoid-prosecution scheme. His plans to fly to
New York, the address labels Martin Levin spoke of, and paying for his in-
surance in advance (I think) as well. However, the evidence reflecte’d that
Levin ultimately decided to flee, not that he knew all along that he was
going to do so. Karen Marmor described Levin saying: “I'm not going to
jail”, and “Maybe | won’t come back from New York”, during her very last
conversation with Levin. Oliver Wendell Holmes was summoned by Levin
on June 6, 1984 to return a key Levin had given him to Levin's house. That
key, Mr. Holmes said, provided him access to Levin’s home so that he could
work in preparation for Levin's eventual trial on the 12 grand theft charg-
es. Why did Levin decide on June 6, 1984 that it was no longer necessary
to do that work? Scott F:urstmank said Levin did a surprising about-face on
his criminal case, agreeing to return property to the victims in exchange
for bail concessions on June 5, 1984. Why? So that his dad wouldn’t be
left holding the bag, | thoui.xght. There was no other explanation. Ron Levin

had a year of premium left on his bail bond at that point! The list goes on

15. In the end | felt that the set of circumstances that put the “to do”

list in Levin’s hands, and the likelihood of more criminal charges on top of
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the 12 felon‘y counts he already faced, brought Levin to the decision to
flee. Of course, 5 people have seen him since then, so the fact that he did
flee is not really kopen to debate any longer.

16. | believe an innocent man is behind bars. In my own heart and based
on the proof that | have heard and seen, | believe that Ron Levin was alive
at least until Christmas of 1987, when he was seen by Connie and Jerry
Gerrard on the island of Mykanoé in the Mediterranean. Setting aside Mr.
Hunt's notorious reputation, all the testimony coming from peutral and

non-partisan witnesses (those with no personal stake in the case), points

with one accord to the fact that Ron Levin fled prosecution for a variety
of crimes that he had committed. The BBC witnesses were 2 thoroughly
disresp®stable and unreliable lot. Their statements were in conflict with
an impressive number of facts attested to by more reliable witnesses.
Carol and Martin Levin are only guessing. Basically, they believe what
they need to believe. There is not a shred of physical evidence to prove
violence occurred at Ron Levin’s home other than the implications. of a

missing comforter and remote control.
However, Karny got the Beverly Hills Police reports about the circum-

stances at Levin's home before he made the statement. | also found more
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believable, given Karny's general dishonesty, the hair dye scenario.

17. In the end | felt that the June 24, 1984 “confession”, attributed to
Mr. Hunt, had to be interpreted in light of the fact that: (1) Levin was
planning to flee; (2) Karen Marmor saw the 7 pages at Levin's home before
the night of June 6, 1984; and (3) People have seen Ron Levin al}ive since
June 6, 1984.

In my view, it is silly, given all the evidence, to say I'm not going to be-
lieve Karen Marmor and 5 sightings witnesses because Mr. Hunt said he
killed Ron Levin. All those guys, and Levin too, pulled a lot of hoaxes, they
said a lot more than they meant rather frequeﬁtly. There is the old saying:
“ Just saying it doesn’t make it so.” | looked at the BBC and saw believa-
ble motives for Mr. Hunt to make that statement, given the white collar
crime and car stealing atmosphere of the BBC. However, the key point is
that the un-biased witnesses and the eye-witnesses are a much more di-
rect route to the truth than a “hearsay’ case. One can spin theories about
what people like Levin and the BBC members knew versus what they said
endlessly. One can argue the whys and wherefores either way. In the end
the overall trend of the evidence coming from. untainted sources was all ir

one direction: towards Mr. Hunt's innocence. | believe Mr. Hunt is innocent
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and that Ron Levin was alive through, at Ieast, late 1987.

| declare under penalty of perjury under the laws of the State of Cali-
fornia that the foregoing is true and correct}of my own personal knowi-
edge, and that as to those matters stated upon information and belief, |

believe them to be true.

Executed at _.7/ z‘/{////ze . California, on December 23, 1992.

“SANDRA MARIA ACHIRO
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I, WILLIAM E. GILG, declare as follows: |

1. |am an attorney at law licensed to appear before all the courts of
the State of California. ‘ |

2. | have been assisting Joe Hunt in Case # C15761, People v. Hunt,
since February of 1989.

3. This case concerned what happened to Hedayat Eslaminia on July 30tF
and July 31st of 1984. The jury voted 8 to 4 in favor of acquitting Mr.
Hunt after a 26 day deliberation period.

4, The people sought under Evidence Code section 1101 , and were grant-
ed, the right to present evidence related to the disappearance of Ronald
George Levin in their case-in-chief. The judge ruled that this evidence
would be admissible for the jury's use for a limited purpose in their de-
liberations on the issues of intent, motive, and identity in the Eslaminia
case. They wére instructed that the evidence was not to be considered at
all if the prosecution did not establish by a preponderance of the evidence
that Mr. Hunt in fact robbed and then killed Ron Levin. True copies of the
two jury instructions related to this evidence are attached hereto as Ex-
hibits #1 and #2 to this declaration.

5. The People called 21 witnesses in their case-in-chief and 3 witness
es in rebuttal to testify concerning the Levin allegation. They were as
follows:

1. Dean Karny
2. Tom May
3. Jerry Eisenberg i
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10.
11.
12.
13.
14,
15.

16.
17.

“18.

19.
20.
21.

22.
23.
24.
6. In addition there were stipulations entered into by the de_fense and

Evan Dicker

Jeff Raymoﬁd '

Jack Friedman
Chuck LeBeau '
Dean Factor

Michael Broder
Carol Levin
Martin Levin
Richard Liebowitz
Joe Vega
Robert Jordan

Blanche Sturkey (testimony from Joe Hunt’s L.A. trial was
read by stipulation)

Les Zoeller

Scott Furstman (testimony from Joe Hunt’'s L.A. trial was rea
by stipulation)

James Foulk (testimony from Joe Hunt's L.A. trial was read
by stipulation) '

Lori Leis

Anil Varma

Dr. Choi (testimony from Joe Hunt’s L.A. trial was read by
stipulation)

Detective King (rebuttal)
Detective Convey (rebuttal)
Ted Woods (febuttal)

the prosecution concerning the following:
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2. Henry Cheung
3. Frank Hargrove
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That Jim Pittman's handwriting appeared on the records,
which were People’s Exhibits 68A ”through 68G in

Case A090435, in several places. These exhibits were

the records of the Plaza Hotel and related to 'Jim Pittman's
visit to New York on June 7th to June 11th of 1984.

That the phone records of the Plaza Hotel admitted in Joe
Hunt's L.A. trial were the records of that hotel and reflected
calls from its guest rooms during the period of Mr. Pittman’s
stay there.

That the “7 pages” or the series of lists (i.e. “at Ron Levin's
to do”) found at Ron Levin’s were all in Joe Hunt’s hand-
writing. , |

That the,liéts were checked for the fingerprints of Tom May,
Evan Dicker, Martin Levin, Ron Levin, Jeff Raymond, Joe
Hunt, Dean Karny, and Robert Levin, with only Dean Karny
and Joe Hunt's prints finding a match on the pages. It was
further stipulated that Ron Levin's prints, and not Joe
Huﬁt's, were found on a green file folder in which a group
of documents related to Microgenesis were found at Ron
Levin’s house. This file was People’s Exhibit 94 in

Case A090435.

7. The defense called 40 witnesses in its case-in-chief and 4 witnesses
in rebuttal with something to say pertinent to the Levin case. They were:
1. Neil Adelman
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13.
14.

1s.
16.
17.
18.
19.
20.
21.
22.
23,
24,
25.
26.
27.

Bernard Krause
Connie Gerrard

Jerry Gerrard

Robert Robinson '
Robert Tur

Nadia Ghaleb

. Carmen Canchola
11.
12.

Jesus Lopez
Lynne Roberts

Robert Pacillio (testimony from Joe Hunt's L.A. trial was read

by stipulation)

Patricia Towers (testimony from Joe Hunt's L.A. trial was

read by stipulation)

Joe Hunt

Daniel Wilson
Daniel J. Holland
Jerry Verplaﬁcke
John Rollingson
Paul Edholm
Brent Kley
Robert Gatden
Jonathon Hayés
Sandra Kamrr;enir
Dr. Herbert A;/ery
Dr. Presley Reed
Karen Marmor "
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28. Len Marmor

29. John Reeves

30. Erin A'Heren

31. Jeffrey Melczer ,

32. John Riley

33. John Duron

34. Justine Jagoda

35. Fedrico Cano

36. Oliver Wendell »Holmes
37. Jon F. Martin

38. Josephine Casson

39. Frank Vassallo

40. Dr. John Thornton

41. Robert Mackey (rebuttal)
42. Dan Dobrin (rebuttal)
43. Antonio Samaniego (rebuttal)
44. Bill Divita (rebuttal)

8. Between the defense and the prosecution, 31 witnesses who testified
in Joe Hunt's L.A. trial on the Levin allegation (Case A090435) testified in
this trial. In addition, thé substance of three prosecution witnesses in
the L.A. trial (Mr. Clason, Mr. Kuhn, and Mr. Wagenbrenner), was covered by
stipulations concerning the identity of certain fingerprints on the “to do”
lists and Ron Levin's Microgenesis file. 36 witnesses were called by the
defense who did hot testify in Joe Hunt’s L.A. trial on the Levin allega-
tions. A list of the witnesses falling into the above-described categories

/7
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is attached to this declaration as Exhibit #3.

| declare under penalty of perjury under the laws of the State of Cali-
fornia that the foregoing is true and correct, except as to those matters
stated upon information and belief, and as to them, | believe them to be
true.

Executed at Redwood City, California on Décember 24, 1992.

/’?/f% é,iV

WILLIAM E. GILG,
Attorney at Law
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(fwe- Pages) CALJIC 2.50 (Page One)

EVIDENCE OF OTHER CRIMES

Requested by People

Given &s Reguested

Refused

Requested by
Defendant

Given as Modified

" Withdrawn

o a0 e ST D
e o s 1 02 @

Given on Court's
Motion

2.50/1

i

Judge

Evidence has been introduced for the purpose of

showing that the defendant committed [a crime] ferimes]

other than that for which [he] {she¥ is on trial.

Such evidence, if believed, was not received and may

nbt be considered by you to prove that defendant is a

person of bad character or that

disposition to commit crimes.

!
{

[he]

(she} has a

Such evidence was received and may be considered by

you only for thq.limited purpose of determining if it

tends to show: | .

i

[The axisteﬁce of the intent which is a necessary

element of the cgime éharged;]

EN;\:iol
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[The idenfity of the person who committed the crime,

if any, of which the defendant is accused;]

{A motive for the commission of the crime charged;]

plan, schéme or cong
i
I

i '
[The exigtenge a corspiracy].

!
¢
For the limited purpose for which you may consider

¥
such evidence, you must weigh it in the same manner as

you do all otherievidence in the case.

[

k3
b

= .
Bl Lot

247436 aF |

; 844

TP T GG ey —



Case: 13-56207, 12/19/2014, 1D: 9356502, DktEntry: 16-5, Page 56 of 298

You are not .permit,ted to consider such evidence for

any other purpose.
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Print Date 12/88
People v. Joseph Hunt, No. C-15761
ECALJIC 2.50.1
EVIDENCE OF OTHER CRIMES BY, THE ‘DEFENDANT PROVED BY A
PREPONDERANCE OF THE EVIDENCE
2501 : ~
Within the meaning of the preceding instruction, such other crime or
crimes purportedly committed by the defendant must be proved by a
preponderance of the evidence. If, however, you find that the evidence of the
Levin allegations is necessary f:or you to establish the identity of the defendant
as being responsible for the dcfaath of Hedayat Eslaminia, or to establish the
required intent on the part of ;the defendant as to any of the charged crimes,
or to establish the motive of th;: defendant concerning the allegations relating
to Hedayat Eslaminia, then th!e Levin allegations must be proved beyond a
reasonable doubt. You musti not consider such evidence for any purpose

unless you are satisfied that the defendant committed such other crime or

crimes.

The prosecution has the burden of proving these facts by a preponder-

ance of the evidence unless the facts are necessary for you to establish the
| :
jdentity of the defendant es jbeing responsible for the death of Hedayat
: i
Eslaminia, or to establish the required intent on the part of the defendant as

to any of the charged cnmes, or to establish the motive of the defendant

1
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concerning the allegations relating to Hedayat Eslaminia, in which circum-
stance the prosecution has the burden of proving the Levin allegations beyond

a reasonable doubt.
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